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صفحه 2

کارشناسان مسائل بین الملل در گفتگو با مملکت بررسی کردند

سه اختلاف عمده ایران و آمریکا 
بر سر احیای برجام

خبر

گمرک به صمت: ثبت سفارش به مقصد 
گمرک زاهدان را متوقف کنید

طبق برآورد گمرک زاهدان، احتمالا حدود ۳۰۰ تن از برنج های وارداتی که در محوطه، 
دچار آب گرفتگی شده بود، خسارت دیده و از بین رفته است.

 محمدعلی خاشــی- ناظر گمرکات سیستان و بلوچستان و مدیر کل گمرک زاهدان- 
درباره آخرین وضعیت تعیین تکلیف های برنج های باران زده در گمرک به ایسنا اعلام کرده 
است که در چند روز گذشته ترخیص برنج از گمرک زاهدان انجام و روزانه بین ۶۰ تا ۱2۰ 
کامیون ترخیص شده است.اما هنوز تصمیم جدیدی در رابطه با محموله های برنج باران زده 

به گمرک ابلاغ نشده است.
وی گفت که از صاحبان کالا خواسته بودیم تا آن بخش از محموله های برنج که در باران 
دچار خســارت شده را خارج نکنند و در انبار قرار دهند که تاکنون 2۰ صورتجلسه در این 
رابطه صادر شده است و حتی صاحبان کالایی که برنج ترخیص کرده اما بخشی از آن دچار 
آب گرفتگی بوده، در حال برگرداندن به انبار گمرک هستند تا تعیین تکلیف و خسارت آنها 

پرداخت شود.
این مقام مســئول در گمرک،  در مورد این که چه میــزان از برنج های آب گرفته دچار 
خســارت شده اســت، اظهار کرد: هنوز برآورد دقیقی صورت نگرفته اما در مجموع در کل 
گمرک زاهدان حدود ۴۵ هزار تن کالا وجود داشــته که ۹۹ درصد آن برنج است و به نظر 
می رسد از مجموع برنج هایی که در محوطه باز قرار داشته و خسارت دیده اند، در کل حدود 
۳۰۰ تن آسیب دیده باشند که باید از سوی انبارهای عمومی مورد رسیدگی قرار گرفته و 

خسارت آن به صاحب کالا پرداخت شود.
گمرک به صمت: ثبت سفارش به مقصد گمرک زاهدان را متوقف کنید

خاشی همچنین اشــاره کرد به این که اخیرا گمرک ایران در مکاتبه ای با دفتر مقررات 
صادرات و واردات وزارت صنعت، معدن و تجارت )صمت( خواســته تا دیگر ثبت سفارشی 
به مقصد زاهدان صادر نشــده و محموله ها وارد گمرک دیگری شــوند. این در حالی است 
که گمرک زاهدان،  از سال گذشته بارها طی مکاتباتی با سازمان صمت استان و همچنین 
استانداری، خواســته بود تا از ثبت سفارش برنج به مقصد گمرک زاهدان به دلیل پرشدن 

ظرفیت انبارها جلوگیری کنند اما توجهی نشده بود.
همه برنج های گمرک زاهدان ثبت سفارش دارد

وی در مورد این که گفته می شــود بخشــی از برنج های موجود در گمرک زاهدان ثبت 
ســفارش نداشته و اکنون برای ترخیص با مشکل مواجه شده اند، گفت که این گونه نیست 
و ۱۰۰ درصد برنج های وارداتی به گمرک زاهدان چون از مســیر زمینی به گمرک رسیده، 
دارای ثبت سفارش است و بعد از اظهار به گمرک و دریافت مجوز ترخیص آن انجام می شود.

بــه گفته مدیر کل گمرک زاهدان ، در حال حاضر ۶۰۰ کامیون منتظر ورود به گمرک 
برای تخلیه کالا هستند که طی این چند روز توانسته ایم در انبارهای خارج از گمرک زاهدان 

حدود ۱۷۰ کامیون را تخلیه کنیم اما همچنان حجم بار ورودی بالاست.
در ایــن رابطه یادآور می شــود که در چهــار مردادماه، به دلیل بارندگــی در زاهدان، 
محموله های برنج موجود در محوطه باز دچار آبگرفتگی شــد. گمرک، دلیل این موضوع را 
افزایش حجم ورود کالا به این گمرک از ســال گذشته دانسته که در نتیجه لغو ممنوعیت 
معافیت مالیاتی مناطق آزاد و عدم صرفه اقتصادی برای واردکننده جهت ترخیص کالا از این 

مناطق بعد از حذف این ممنوعیت، دانسته است.
همچنین گمرک تاکید کرده که با توجه به قرارداد  بین این سازمان و سازمان انبارهای 
عمومی، مسئولیت نگهداری کالا و پرداخت خسارت برنج های آسیب دیده  بر عهده سازمان 

انبارهای عمومی به عنوان مرجع تحویل گیرنده است.

جانباختن حدود ۳۰ نفر از هموطنان در حادثه سیل امامزاده داوود
دبیر مجمع نمایندگان استان تهران با ابراز تاسف از جانباختن حدود 
۳۰ نفر از هموطنان در حادثه ســیل امامزاده داوود از تشــکیل کمیته 
ای در این مجمع برای بررسی ابعاد مختلف حادثه و شناسایی مقصران 

احتمالی خبر داد.
به گزارش ایلنا، ســیدنظام الدین موسوی در گفت وگویی در تشریح 
نشست امروز )یکشــنبه، ۹ مردادماه( مجمع نمایندگان استان تهران، 
در مورد بررســی اتفاقات سیل اخیر، با تسلیت به خانواده جانباختگان، 
گفت: متاسفانه براســاس آمارها تاکنون حدود ۳۰ نفر از هموطنانمان 
جان خود را در حادثه سیل از دست دادند؛ تعدادی از نمایندگان تهران 
بــه صورت میدانــی در روز حادثه در محل حاضر شــدند و از نزدیک 

موضوع را بررسی کردند.
وی ادامــه داد: امــروز نیز با حضور دســتگاه های مذکــور زوایای 
مختلف حادثه ســیل را بررســی کرده و اظهارات کارشناسی استماع 
شــد و مسئولان دستگاه های مختلف، کارشناسان خارج از دستگاه ها 

و همچنین نمایندگان نقطه نظرات کارشناسی خود را مطرح کردند.
دبیرمجمع نمایندگان اســتان تهران افزود: با توجه به اینکه مجلس 
شــورای اســلامی هم تکلیف قانونی و هم ناظر قانونی اســت بنابراین 
نمایندگان در این نشســت بر ضرورت اجرای تکالیف قانونی توســط 
دستگاه های مربوطه تاکید کردند البته حادثه سیل برای نخستین بار 
نیســت که در کشور اتفاق می افتد و این پدیده تلخ را سالیان متمادی 

تجربه کردیم و براســاس آن تکالیف قانونی برای دستگاه های مختلف 
دیده شــده است و در نشست بررسی کردیم که آیا این تکالیف قانونی 

توسط دستگاه ها و نهادها انجام شده است.
موســوی یادآور شد: در مورد هشــدارهایی که در مورد سیل اخیر 
توســط دستگاه های مسئول داده شــده بررسی کردیم که چه دستگاه 
هایی به وظیفه شــان عمل و چه دســتگاه هایی عمل نکرده اند البته 
ســاخت و ساز در حریم رودخانه، لایروبی، آبخیزداری و مسائل مربوط 
به حوزه بالادست از جمله مسائلی است که باید مورد توجه جدی قرار 

گیرد.  
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس از تشکیل 
کمیتــه تخصصی در مجمع نمایندگان اســتان تهران خبر داد و گفت: 
ایــن کمیته تخصصی به صورت جدی کار را دنبال می کند و همچنین 

جلســات دیگری را با حضور کارشناسان مختلف برگزار خواهیم کرد و 
در نهایت به لحاظ قانونی ورود خواهیم کرد که کدام دســتگاه قصور یا 
مقصر احتمالی بوده و در گزارشی نتیجه را به مردم ارائه خواهیم کرد.

نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس 
افزود: شــهر تهران به طور مداوم در معرض سیل است و حوضه آبریز و 
روان آب هایی که در ماه های مختلف سال داریم تهدیدی دائمی برای 
شهر تهران است البته اقدامات بسیار خوبی در گذشته برای جمع آوری 
آب های سطحی و کانال کشی های متعددی در سطح نقاط شهر تهران 
انجام شــده و مورد بهره برداری قــرار گرفته اما باید تمهیدات دیگری 
را نیز در بخش ها و حوزه های مختلف اتخاذ کنیم و مجلس شــورای 
اســلامی در راســتای وظیفه نظارتی خود برای پیشگیری و جلوگیری 

از مسائل و مشکلات بعدی این موضوع را دستور کار قرار خواهد داد.

رئیس جمهور دستور داد:

واگذاری اراضی 
دولتی جهت 
ساخت مسکن

مصاحبه مملکت با مرتضی افقه؛ 
کارشناس مسائل اقتصادی:

رشد نقدینگی مردم 
را فقیر تر می کند

سخنگوی صنعت آب مطرح کرد:

هیچکدام از 
سدهای کشور 

نشکسته است
یک مقام مسئول در سازمان برنامه

 و بودجه خبر داد؛
کاهش اثر شوک تورمی 
اولیه ناشی از حذف ارز 
ترجیحی تا دو ماه آینده

صفحه2

گفت و گوی مملکت با مجید نامی ، نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران 

نـسـاجی ایــران در حال تـوسـعه 

خبر
انتقاد بخش خصوصی از سازمان حمایت

در بازار دخالت نکنید
عضــو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران می گوید، دولت باید به جای تداوم 
شیوه هایی مانند دخالت در بازار، به سمت اعتماد به مکانیزم عرضه و تقاضا حرکت 

کند.
به گزارش ایســنا، در هفته گذشــته خبری از تغییر شیوه قیمت گذاری کالاها 
روی خروجی رســانه ها قرار گرفت که بار دیگر بخش خصوصی را در شــوک فرو 
برد. بر اساس آنچه حســین فرهیدزاده، سرپرست سازمان حمایت تولیدکنندگان 
و مصرف کننــدگان، حدود دو هفته پــس از روی کارآمدنش در قالب یک نامه به 
معاونان وزیر صمت  اعلام کرد، فرآیند قیمت گذاری کالا پیچیده تر از گذشته خواهد 
شــد.فرهیدزاده در نامه خود اعلام کرده اســت که بر اساس تصمیمات بند ستاد 
تنظیم بازار درباره روند درخواســت افزایش قیمت کالاها از طریق دفاتر تخصصی 
مرتبط در وزارت صمت، مقرر شــده است که در فرآیند قیمت گذاری، پیشنهادات 
صنوف و کارخانه داران  از ســوی دفاتر تخصصی وزارتخانه های جهاد کشــاورزی و 
صنعت، معدن و تجارت به سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان منتقل 
شود. این پیشنهادات بعد از بررسی در سازمان حمایت به کمیسیون اقتصادی دولت 
ارجاع می شــود و بعد از بررســی و تایید، در ستاد تنظیم بازار تصویب و سپس به 
استحضار ریاست جمهوری می رسد و در نهایت بعد از تایید رئیس جمهوری قیمت 

جدید اعلان رسمی می شود.
فرآیند افزایش قیمت کالاها درحالی قرار اســت سخت تر و پیچیده تر شود که 
فعــالان اقتصادی به ویژه در ماه های اخیر و پــس از اصلاح نظام پرداخت یارانه و 
حذف ارز ترجیحی، خواســتار کاهش مداخلات دولت در قیمت گذاری شده اند. اما 
به اعتقاد آنان این درخواست نه تنها مورد توجه قرار نگرفته که حالا به موجب نامه 
ســازمان حمایت مقرر شده اســت افزایش قیمت کالاها، بعد از طی کردن مراحل 
متعدد، در نهایت به تایید رئیس جمهوری هم برســد؛ در حالی که این شــیوه، کار 
را ســخت تر و طولانی تر می کند و تولید را هم در مخاطره قرار می دهد. ضمن این 

که بعید به نظر می رســد که مقام نخست اجرایی کشور، با توجه به مسئولیت های 
فراوانــی که بر دوش دارد، وقت و زمان مکفی برای بررســی و تایید قیمت کالاها 
داشته باشد و بتواند به درخواست های افزایش قیمت تولیدکنندگان و کارخانه داران 

بپردازد.
در همیــن رابطه، رئیس کمیســیون »بهبود محیط کســب وکار و رفع موانع 
تولید« اتاق تهران با انتقاد از احتمال اجرایی شــدن چنین تصمیمی گفت: قیمت  
نهاده های تولید اعم از حقوق و دستمزد، کرایه حمل، نرخ مواد اولیه، مدام در حال 
افزایش است و تولیدکنندگان نیز نقشی در این افزایش قیمت ندارند؛ حال آنکه اگر 
متناسب با افزایش قیمت  نهاده های تولید، قیمت محصول نهایی تعدیل نشود، تولید 
کالاها توجیه اقتصادی خود را از دســت خواهد داد؛ بنابراین منوط کردن افزایش 
قیمت ها به تایید رئیس جمهوری که به دشــوار شدن این تعدیل قیمتی می انجامد 

تصمیمی نادرست است.
به گزارش روابط عمومی اتاق تهران، محمدرضا نجفی منش افزود: پیشــنهاد ما 
این اســت که دولت از دخالت هایی که تاکنون راه به جایی نبرده،  دســت بردارد و 
اجازه دهد که مکانیزم عرضه و تقاضا، تعادل را در بازار برقرار کند. نتیجه اعتماد به 
این مکانیزم نیز برقراری رقابت است و در این شرایط، دیگر کسی نمی تواند قیمت 

کالای خود را به صورت بی رویه و غیرمنطقی افزایش دهد

فرسودگی ماشین آلات 
چالش پیش روی معادن

ماشــین آلات از مهم ترین ابــزار تولید در 
بخش معدن هستند که بیشترین کاربرد آن 
ها در پروژه های راهسازی، معدنی و عمرانی 
است و به انواع مختلف با کاربردهای گوناگونی 
تقسیم میشوند. برخی از ماشین آلاتی که در 
زمینه های معدنی و راه ســازی فعالیت می 
کنند عبارتنــد از: لودرها، بولدوزرها، بیلهای 
مکانیکــی و تراکتورها. بر اســاس قوانین و 
دســتورالعمل های وضع شــده در ســالهای 
گذشته، عرضه ی ماشین آلات معدنی کاهش 
چشــمگیری یافته و این موضوع با توجه به 
تقاضای بالا، منجر به افزایش هزینه ی تأمین 

ماشین آلات معدنی شده است.
ادامه در صفحه 2

سرمقاله

 هادی بیگی نژاد
دبیر اول کمیسیون انرژی

یادداشت

گیشه خبر

به فریاد مردم برسید

از  بهتر اســت مســئولان مربوطه دست 
آزمــون و خطاهای مکرر بردارنــد و به فکر 
علاج واقعی مشکل مردم که همانا مشکلات 

اقتصادی است باشند.
»در حالیکه مردم زیر بار فشــار مشکلات 
معیشــتی، اجاره خانه، قیمــت خودروهای 
بی کیفیــت، قطعی آب و بــرق، گرانی ارز و 
نگرانــی از مذاکرات بی حاصــل اتمی و هزار 
معضل دیگــر به زانــو در آمده انــد؛ برخی 
بزرگواران در کشــور به دنبال محدود سازی 
اینترنــت و جریمه نقدی بــرای بدحجابی و 
سخت گیری بیشتر بر مردم هستند!!! » اینها 

را رحیمی جهان آبادی ...
ادامه در صفحه 2

 محمدرضا رسولی

سخنگوی دولت:

 شفافیت یکی 
از نتایج اجرای 
دارویاری است

سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس:

فهرست بدهکاران مالیاتی تا پایان سال 98 اعلام شد
 سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شــورای اسلامی از اعلام فهرست 
بدهکاران حقیقی و حقوقی که میزان مانده بدهی مالیاتی آنها تا پایان شهریور 

سال ۹۸ بالغ بر ۱۰ میلیارد تومان است، خبر داد.
به گزارش ایرنا، علی خضریان در توضیح نشســت روز یکشنبه کمیسیون 
اصل ۹۰ قانون اساسی مجلس شــورای اسلامی به خبرنگاران گفت: نشست 
امروز با موضوع پیگیــری پرونده بدهی مالیاتی بنگاه هــای عمده اقتصادی، 
بانک ها و مؤسســات مالی و اعتباری با حضور داود منظور رئیس کل سازمان 
امور مالیاتی کشور برگزار شــد و فهرست اشخاص حقیقی و حقوقی به ویژه 
بنگاه های عمده اقتصادی، بانک ها و مؤسسات مالی و اعتباری که میزان مانده 

بدهی مالیاتی آنها تا پایان شهریور سال ۹۸ بالغ بر ۱۰ میلیارد تومان در این 
نشست اعلام است.

ســخنگوی کمیســیون اصل ۹۰ مجلس افزود: میزان مالیات قطعی شده 
مجموعه هایــی مثل بنیاد مســتضفعان و ســتاد اجرایی فرمــان امام)ره( و 

راهکارهایی برای جلوگیری از فرار مالیاتی در این نشست مطرح شد.
نماینده مردم تهران در مجلس تاکید کرد: رئیس کل وقت ســازمان امور 
مالیاتی در اسفندماه سال ۹۸ طی مکاتبه ای با کمیسیون اصل ۹۰، اسامی ۷۷ 
نفر از اشــخاص حقیقی و حقوقی که بدهی مالیاتی آنها تا پایان شهریور سال 
۹۸ بیش از ۱۰ میلیارد تومان اســت را در 2۹ برگ برای کمیســیون ارسال 

کرد و مقرر شــد اسامی آن دسته از سازمان ها نظیر بنیاد مستضعفان و ستاد 
اجرایی که در ســامانه درج نیست و در صورت نیاز باید شناسه ملی برای آنها 

اعلام شود.
وی یادآور شد: راه های نحوه برخورد با بنگاه های عمده اقتصادی، بانک ها و 
موسسات اعتباری نیز به پیوست اعلام شد که ۳۳ مورد از موارد فرار مالیاتی 

در آن آمده است.
خضریان با اشاره به مهم ترین شیوه های فرار مالیاتی ذکر شده در پیوست 
این اعلام، گفت: عدم ثبت درآمدهای مشمول مالیات، نگهداری دو سری اسناد 
و مدارک اعم از دستی یا ماشینی، سوءاستفاده از حساب های بانکی اجاره ای، 

قاچاق کالا از طریق صادرات و واردات و ایجاد شرکت های کاغذی از اهم موارد 
فرارهای مالیاتی ذکر شده بود.

خضریان با توجه به گزارش های ارسال شده و نگرانی کمیسیون نسبت به 
موضوع فرار مالیاتی و همچنین عدم کسب درآمد لازم برای کشور در راستای 
پیش بینی های صورت گرفته برای رشــد و توسعه در کشور، گفت: کمیسیون 
جلســه ای در این خصوص با حضور مسئولان برگزار کرد که در آن یک سری 
آســیب شناسی ها نسبت به وضعیت ســازمان امور مالیاتی از قبیل حوزه نرم 
افزاری و ســامانه ای و ظرفیت مهمی که بتواند به نفع کشــور و برای احقاق 

حقوق عامه رفتار کند، مطرح شد.

صفحه۳

صفحه2

صفحه۳

صفحه۳

رئیس کل دادگستری استان تهران 
مطرح کرد

اعمال اشد مجازات برای 
مرتکبین  سرقت با توسل به  زور 

صفحه2

صفحه۶

صفحه2
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رئیس جمهور دستور داد:
واگذاری اراضی دولتی 

جهت ساخت مسکن

رئیس جمهــور با تعیین ضــرب الاجل برای 
دســتگاه ها بــه منظــور واگــذاری اراضی در 
اختیارشان، به وزارت راه و شهرسازی هم دستور 
داد علاوه بر ســاخت مسکن، به مردم »زمین به 
شرط ساخت مســکن« واگذار کند تا آنها نیز در 

فرایند ساخت مسکن مشارکت کنند.
به گزارش ایرنا، آیت الله ســید ابراهیم رئیسی 
در جریان بازدید خود از وزارت راه و شهرســازی 
تأکید کرد: ترجیح دولت، توسعه افقی شهرهاست، 

نه بلندمرتبه سازی.
و  راه  وزارت  مســئولان  از  همچنیــن  وی 
شهرسازی خواست که در محل طرح های عمرانی 
روزشمار نصب شــود تا مردم بر روند اجرای این 

پروژه ها نظارت کنند.
رئیس جمهور با دستگاه های دولتی نیز اتمام 
حجت کرد و متذکر شــد این دستگاه ها فقط تا 
پایان شــهریور ماه فرصت دارند اراضی در اختیار 

خود را برای تولید مسکن واگذار کنند.
آیت الله رئیســی هشــدار داد در صورتی که 
دســتگاهی حاضر نشــود زمین های خود را به 
منظور ساخت مسکن برای مردم اختصاص دهد، 
مالکیت همه این اراضــی به نام دولت جمهوری 

اسلامی ایران سند خواهد خورد.
رئیس جمهور به وزارت راه و شهرسازی دستور 
داد علاوه بر ســاخت مسکن، به مردم »زمین به 
شرط ساخت مسکن« هم واگذار کند تا خودشان 

ساخت مسکن را آغاز کنند.

سخنگوی دولت:
 شفافیت یکی از نتایج 
اجرای دارویاری است

ســخنگوی دولت شــفافیت را یکی از نتایج 
اجرای دارویاری اعللام کرد.

به گزارش ایسنا، در یادداشت توییتری بهادری 
جهرمی آمده اســت: با اجرای طــرح دارویاری، 
 )OTC( ۱۱۹ قلم داروی جدید بدون نســخه
با پوشش بیمه ای محاسبه می شوند. قیمت همه 
داروها هم به صورت برخط در ســایت ســازمان 
غذا و دارو منتشــر شده و با اسکن QR کد روی 
بسته محصولات هم می توان در لحظه قیمت دارو 
را مشــاهده کرد. شــفافیت یکی از نتایج اجرای 

دارویاری است.

سخنگوی وزارت خارجه: 
نگاه به شرق  باید راهبردی 

باشد
ســخنگوی وزارت امــور خارجــه جمهوری 
اسلامی ایران با بیان  اینکه موازنه های راهبردی 
در منطقه و جهان از غرب به سمت شرق در حال 
تغییر اســت، گفت: امروز نــگاه قاطبه ملت های 
منطقه از جمله جهان عرب دیگر مثل گذشــته، 

نگاه به غرب نیست. 
به گزارش ایســنا، ناصر کنعانی در دیدار علاء 
الدین بروجردی رئیس انجمن دوســتی ایران و 
چیــن و اعضای هیات مدیــره این انجمن گفت: 
امــروز قاطبه ملت های منطقــه نگاهی منفی به 
آمریکا دارنــد و دولت های عربــی در حال ریل 
گذاری برای موازنه سازی در روابط خود با آمریکا، 

چین و روسیه هستند. 
کنعانی با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب به 
موضوع نگاه به شرق گفت: نگاه به شرق در ایران 
و تقویت روابط با کشورهای شرقی از جمله چین 
بایــد یک نگاه راهبردی و نــه صرفا یک رویکرد 

تاکتیکی در برابر غرب باشد. 
ســخنگوی وزارت امــور خارجــه جمهوری 
اســلامی ایران با اشــاره به ظرفیت های انجمن 
دوستی ایران و چین، افزود: یکی از موضوع های 
مهمی که این تشــکل مردم نهاد می تواند انجام 
دهد، کمک به اصلاح نگاه ها در داخل کشــور به 
سمت شرق و معرفی صحیح ظرفیت های فراوان 
اقتصادی واشــتراکات فرهنگی با شرق از جملع 

چین است. 
ناصــر کنعانی، دیپلماتی بــا تجربه که حدود 
یک مــاه پیش )نیمه اول تیرماه ســا ل ۱۴۰۱( 
به سمت سخنگویی وزارت امور خارجه منصوب 
شده است، با اشــاره به این که چانگ هوآ سفیر 
جمهوری خلق چین در تهران اولین سفیری بوده 
که با وی در مســئولیت جدید ملاقات کرده، در 
این باره گفــت: این دیپلمات چینی که در حوزه 
دیپلماســی عمومی و فرهنگی بسیار فعال است، 
تاکید داشــت که ایران و چین در این حوزه و با 
هدف تقویت شــناخت صحیح دو ملت نسبت به 

یکدیگر ، نیازمند کار و تلاش بیشتری هستند. 
در این نشســت همچنین با اشاره به این که 
بخش عمده ای از ســند همکاری های 2۵ ساله 
ایران و چین، مربوط به موضوعات فرهنگ است، 
بر ضرورت توجه بیشــتر به موضوعوات و زوایای 

فرهنگی در مناسبات ایران و چین تاکید شد.

اخبار

وزیر کشور گفت: ســه مرز تاکنون برای مراسم اربعین استفاده 
می شد که امسال قرار است با پیش بینی تمهیدات امنیتی و توافق 
طرفین ایرانی و عراقی، مرز خســروی هم بــرای زائران قابل تردد 

باشد.
»احمد وحیــدی« در گفت وگو با ایرنا دربــاره مرزهایی که در 
ایام اربعین امســال استفاده می شود، گفت: شلمچه، چزابه و مهران 

مرزهایی است که برای اربعین به طور معمول استفاده می شود.
وی اضافه کرد: امســال مرز خســروی هم برابر تعهدات طرفین 
ایرانی و عراقی بازگشایی می شود و هموطنان می توانند از این مرز 

برای عبور استفاده کنند.
وحیدی اظهار داشــت: مرز ســومار برای انتقال وسایل مواکب 

آماده می شــود و پیش بینی شــده از مرزهای شــمال غرب مانند 
باشــماق و تمرچین هم بتوانیم اســتفاده کنیم که این موضوع در 

دستور کار قرار دارد.
وزیر کشــور به این ســوال که آیا زائران غیرایرانی هم می توانند 
از مرزهای تمرچین و باشــماق اســتفاده کنند، پاسخ منفی داد و 
گفت: اتباع دیگر کشورها مجاز به تردد از مرز جنوب یعنی شلمچه 

هستند و مرزهای غربی فقط برای ایرانیان قابل استفاده است.
وی افزود: مردم ما در اســتان های آذربایجان شرقی و غربی که 
حرکت از این مســیر برای  آنان راحت تر اســت قرار شد در صورت 
توافق نهایی از مرز تمرچین برای حضور در مراســم اربعین امسال 

تردد کنند.

وزیر کشور: مرز خسروی برای تردد زائران اربعین گشایش می یابد
فرسودگی ماشین آلات 
چالش پیش روی معادن

ادامه از صفحه اول
 از ســوی دیگر با توجه بــه افزایش نرخ 
ارز طی ســالهای اخیــر و همچنین فقدان 
نوســازی  بــرای  تشــویقی  سیاســت های 
ماشین آلات فرســوده، ناوگان معدنی کشور 
از حیث عمــر کاری، در وضعیت نا مطلوبی 
به ســر می برد. این محدودیــت مذکور در 
تأمین ماشین آلات معدنی و مشکلات ناشی 
از فرسودگی ناوگان معدنی کشور، از یک سو 
معادن کشور را با بحران تولید روبه رو خواهد 
کرد و از سوی دیگر صنایع معدنی را با بحران 

تأمین مواد اولیه مواجه خواهد کرد.
از ســوی دیگر، در صورتی که تصمیم به 
نوســازی ماشین آلات گرفته شــود، صرفاً با 
اولویت دهی به ماشین آلات با عمر بالای ۳۰ 
سال؛ بایستی حدود ۵۳۰۰ دستگاه تأمین و 
جایگزین این ماشــین آلات شــوند. حال اگر 
ماشــین آلات با عمر بیش از 2۰ ســال نیز 
به این لیســت اضافه شــود، بالغ بر ۱۰ هزار 
دســتگاه برای حفظ وضع موجود مورد نیاز 

است.
علاوه بر این موارد، حدود ۵۰۰۰ دستگاه 
ثبت شــده اطلاعات کامــل و دقیقی ندارند 
)خــارج از لیســت جدول فوق( کــه برآورد 
می شود عمده این ماشین آلات از رده خارج و 
نیازمند جایگزینی هستند. بنابراین نیاز فعلی 
بخش معدنی کشــور برای نوســازی ماشین 
آلات با هــدف حفظ وضع موجود حدود ۱۵ 
هزار دســتگاه است. متخصصان بخش معدن 
معتقدنــد ضعف فناوری و محدودیت واردات 
باعث کاهش کارایی ماشین آلات شده است.

شایسته ذکر است توسعه عملیات معدنی در 
کشــور نیز نیازمند تأمین ماشین آلات است. در 
این زمینه برآورد می شود حدود ۱۰ هزار دستگاه 
برای دســتیابی به تولید ۷۰۰ میلیون تنی مواد 
معدنی در کشــور، علاوه بر تعداد ماشــین آلات 
نیازمند نوسازی، مورد نیاز است که مجموع نیاز 
کشور را به ماشین آلات معدنی در یک بازه زمانی 
۴ ساله به حدود 2۵ هزار دستگاه می رساند.این 
واقعیت که بخش های معادن به ماشــین های 
باکیفیت و به روز نیازمندند بر کســی پوشیده 
نیست،همچنین در این موضوع که تولید شرکت 
های داخل کشــور پاســخگوی نیاز بخش های 
معادن نیز هم شــکی نیست، به همین دلیل در 
بودجــه ی ۱۴۰۱ ردیفی برای واردات ماشــین 
های معدنی قرار داده شده است.در تلفیق در این 
زمینه گفتگوهایی صورت گرفت و دولت و وزارت 
خانه نیز این موضوع را قبول دارند که تولید داخل 
پاسخگوی نیاز کشور نیست و بیشتر از آن به این 
ماشین آلات معدنی نیازمندیم.مانعی که برا راه 
این نوسازی وجود دارد تنظیم گری است که چه 
مقدار ازماشــین آلات معدنی از  داخل و خارج 
کشور تهیه شود، دولت برای واردات ماشین آلات 

معدنی فقط لازم است تصمیم بگیرد.

به فریاد مردم برسید
ادامه از صفحه اول

نماینده مجلس به تازگــی در توئیتی در 
صفحه شــخصی خود نوشته است. ایشان به 
این طریق از ســخت گیری بیشــتر بر مردم 
همزمان با هزار معضل در حوزه های مختلف 

جامعه، به ویژه گرانی ها، انتقاد کرده است.
هر سال تابستان، مســئله حجاب مطرح 
می شــود اما امســال این موضوع متفاوت از 
ســال های پیش اســت. تندروی  در فضای 
سیاســی کشــور طی چند هفتــه اخیر اوج 
گرفته است. این روزها اولویت دولت به جای 
اینکه اقتصاد و توجه به معیشت مردم باشد، 
روی حجاب مردم گذاشــته  شــده است و تا 
جایی پیش رفته کــه اولویت های انتخاباتی 
رئیس جمهور هم تغییر کرده! و ایشان نیز به 
این موضــوع ورود پیدا کرده اند. پرداختن به 
موضوعی که اهمیت آن از معاش مردم کمتر 
است چندان منطقی به نظر نمی رسد، آن هم 
در شرایطی که اخبار مربوط به اختلاس های 
میلیاردی و سوء استفاده های برخی مسئولان 
و افــراد پرنفوذ، جامعه را در بهت و خشــم 
فراوانی فرو برده است. در همین راستا حجت 
الاسلام محمدتقی فاضل میبدی، عضو مجمع 
محققین و مدرســین حوزه علمیه قم گفت: 
»در حال حاضر مشــکل کشــور بدحجابی 
نیســت. من احتمال می دهم و ممکن است 
یک عده برای انحراف ذهن مردم از مشکلات 
اقتصــادی و اجتماعــی، آن ها را به ســمت 

ماجرای دیگری هدایت کنند«.
بر کســی پوشیده نیســت که مشکل این 
روزهای کشور نه حجاب زنان است نه فضای 
مجازی، بلکه مشــکل معیشــتی و اقتصادی 
اســت. رشــد بدون توقف قیمت ها و تورم 
افسار گسیخته به معضلی جدی تبدیل شده 
و مردم از نظر وضعیت اقتصادی و معیشــتی 
در شــرایط سختی به ســر می برند. در این 
بین مسئولان به جای تمرکز به مسائل اصلی 
و پیدا کردن راهکاری بــرای آن، بر موضوع 
حجاب متمرکز شــده اند. غافل از اینکه طرح 
انحراف  باعث  انحرافی نمی تواند  ســوژه های 
افــکار عمومی و مانع از این شــود که مردم 
طرح پرسش های اساســی در مورد وضعیت 
اقتصادی، معیشــتی و ... را از دولت به دست 

فراموشی بسپارند.
از  بهتر اســت مســئولان مربوطه دست 
آزمــون و خطاهای مکرر بردارنــد و به فکر 
علاج واقعی مشکل مردم که همانا مشکلات 
اقتصادی است باشــند. اگر گذشته را خوب 
نبینیم و خوب تحلیل نکنیم و از تاریخ عبرت 
نگیریم آن گاه خودمان، عبرت تاریخ خواهیم 

شد!

سرمقاله

یادداشت

کارشناسان مسائل بین الملل در گفتگو با مملکت بررسی کردند

سه اختلاف عمده ایران و آمریکا بر سر احیای برجام
رئیس کمیســیون امنیــت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
می گوید، ســه اختلاف عمده باعث شده که ایران و آمریکا بر سر 
احیای برجام به توافق نرســند، در وهله اول عدم تضمین آمریکا 
بــرای انتفاع اقتصادی ایران تا پایان دولت بایدن، باعث شــده دو 
ظرف در این زمینه به توافق دســت پیدا نکنند، دموکرات ها حتی 
حاضر نیســتند، تا پایان دولت خودشــان یعنی در ســال 2۰2۴ 
تضمین دهند که ایران بتواند از منافع اقتصادی برجام اســتفاده 

کند.
در دهله دوم نیز بسته شــدن پرونده پادمانی ایران در آژانس، 
دیگر خواســته ایران در این زمینه است، که تاکنون محقق نشده، 
دســت آخر نیز، خروج اســامی حقیقی و حقوقی ایرانی از لیست 
تحریم بر مبنای آنچه کــه دو طرف توافق کرده بودند، اما آمریکا 
زیر بار نمی رود و می گوید شــاید با توسل به توجیحات دیگر، این 

افراد و نهاد و سازمان ها دوباره مشمول تحریم های آمریکا شوند.
چگونه برجام به بن بست خورد؟

حشمت الله فلاحت پیشه کارشناس مسائل بین الملل با اشاره به 
اینکه واقعیت این اســت که یک چرخش راهبردی را در موضوع 
برجام شاهد هستیم، اظهار داشت: تا حدود ۴ ما گذشته طرفین به 
دنبال نقاط اشتراکی بودند، اما در این سه ماه گذشته پرانتز هایی 
که به نوعی نقاط اختلافی بین طرفین بوده، جای نقاط اشتراکی را 

گرفته و دو طرف بر روی این پرانتز ها تاکید می کنند.
وی افزود: در زمانیکه بر روی موارد اشــتراکی دو طرف مذاکره 
کردند، به دو متن مشترک در زمینه برنامه هسته ای ایران و نقشه 
راه رفع تحریم ها نیز رســیدند، اما مسیر مذاکرات تغییر پیدا کرد 
بعد از آن بود که مذاکرات به نتیجه نرسید، از سویی طی این مدت 
نیز دو طرف بر سر پرانتز ها به صورت رسانه ای به گفتگو پرداختند 

و به نوعی درصدد توجیه اختلافات بر آمدند.
فلاحت پیشه گفت: در حال حاضر وضعیت احیای برجام عملا 
مبهم شــده و ما اخبار مربوط به برجام را به جای اینکه از وین و 
دوحه بشنویم، باید از طریق عوامل آشوب ساز در این زمینه از جمله 
رژیم صهیونیستی، مرتجعین عرب، محافظه کاران آمریکایی بیان 
شود، در این بین منافع ملی کشورمان مورد بی توجهی مسئولان 
قرار گرفته و آن ها عبایی ندارند از اینکه در موضع گیری های خود 
به جای اینکه خود را نماینده منافع ملی ایران نشــان دهند، خود 
را نماینده روسیه نشان دهند، این درحالیست که چنین رویکردی 

هیچ دستاوردی برای ایران به همراه ندارد.
این اســتاد دانشــگاه با تاکید بر اینکه طــی این مدت فرصت 
دیپلماتیک احیای برجام از دســت رفته است، اضافه کرد: دولت 
با لاپوشــانی هایی که تاکنون انجام داده، باعث شــده فرصت های 
زیادی برای رفع تحریم ها از دســت برود، حال در چنین شرایطی 
باید اعلام شود، دستاورد این موضع گیری هایی که طی این مدت 
انجام شده برای کشور و مردم چه بوده است، زیرا زمانیکه دو متن 
توافق شده به دســت آمده بود، ایران می توانست از منافع زیادی 
برخوردار شــود، اما با بر هم خوردن مذاکــرات تمامی طرف ها از 
جمله روسیه منافع زیادی را به دست آوردند و تنها این ایران بود، 

که چیزی عایدش نشد.
وی اضافه کرد: در واقع بار اصلی مشــکلات معیشــتی حاضر 
به دوش مردم اســت و آن ها هســتند که باید با شــرایط دشوار 
گذران زندگی کنند، این درحالیســت که آقایان مســئول با حق 
ماموریت هایی که دریافت می کنند، عملا چیزی از وضعیت وخیم 
اقتصادی که مردم آن را تحمل می کنند، را احســاس نمی کنند، 
بنابراین دولت باید پاســخ دهد که در مقابل رویکردی که در قبال 

پرونده هسته ای اتخاذ کرده، چه چیزی را به دست آورده است.
آمریکا به ایران تضمین نخواهد داد

حسن بهشتی پور کارشناس مسائل بین الملل با اشاره به اینکه 
شرکت های خارجی را نمی توان ملزم کرد که بعد از احیای برجام 
در ایران سرمایه گذاری کنند، اظهارداشت: در مورد سه اختلافی که 
رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس پیرامون احیای به آن ها اشاره 
کرد، باید گفت که آمریکا نمی تواند تضمین دهد که شــرکت های 
دیگر در ایران حضور پیدا کنند، زیرا با توجه به اینکه این شرکت ها 
دیدگاه حداقل میان مدت دارند، از ترس اینکه برجام دوباره نقض 

شود، حاضر به حضور در ایران نیستند.
وی افزود: به جای اینکه ما از آمریکا تضمین بخواهیم، باید در 
داخل سلســله اقداماتی را انجام دهیم تا اثــر تحریم ها را بر روی 
اقتصاد خودمان کاهش دهیم، نه اینکه به دنبال تضمین باشــیم، 
بنابراین این چیزی که ما می خواهیم عملا امکان پذیر نیســت و 
آمریــکا نیز در جایگاهی قرار ندارد کــه بخواهد به ایران تضمین 
بدهد. از ســویی باید واقع بین باشیم، اثر تحریم بر روی اقتصاد ما 
بسیار زیاد است، در این رابطه باید کار هایی انجام داد تا این تاثیر 

را کاهش داد.

بهشتی پور گفت: در موضوع پرونده پادمان، نیز با توجه به رابطه 
ایران و آژانس، کشــورمان موظف است در مورد مکان های اعلام 
نشــده ای که اورانیوم در آنجا کشف شده توضیخ دهد، اما مشکل 
اینجا اســت که اولا مقدار اورانیوم محل ادعایی آژانس بسیار کم 
بوده، دوما درصد غنی شــده بسیار پایین بوده و سوما این موضوع 
برای ۱۸ سال پیش است که دیگر مکان اعلامی به نوعی متروکه 
اســت، بنابراین این پرونده سیاسی است که باید از طریق سیاسی 
حل شود، زیرا چنین موضوعی وجود ندارد، اما آمریکا و کشور های 

اروپایی از این موضوع اهرم فشاری برای ایران درست کرده اند.
این کارشــناس مســائل بین الملل اضافه کرد: در مورد لیست 
تحریم هــا نیز باید به این نکته اشــاره کرد که این موضوع تبدیل 
به یک ابزار قدرت و اعمال فشــار علیه ایران تبدیل شده و آمریکا 
هیــچ گاه این ابزار را در قبال ایران کنار نمی گذارد، بنابراین اینکه 
ما توقع داشته باشیم، آمریکا از این لحاظ به ایران ضربه نزند، خیال 
خامی است، در چنین شرایطی ما باید از این فرصت استفاده کرده 

و وضعیت اقتصادی خود رو سروسامان دهیم.
وی اضافــه کــرد: اگر توافــق کنیم حتی برای دو یا یکســال 
می توانیم از لحاظ اقتصادی قدری نفســی به راحتی بکشیم و اگر 
دولــت بعدی آمریکا دوباره زیر برجــام زد، باز هم ما یک فرصت 
تنفس داشته ایم و شرایط خود را بهبود بخشیده ایم، بنابراین نباید 

خود را از چنین وضعیتی محروم کنیم.

رئیس کل دادگستری استان تهران مطرح کرد
اعمال اشد مجازات برای مرتکبین "سرقت با توسل به  زور"

رئیس کل دادگســتری اســتان تهران با بیان 
اینکه نباید با فردی که با توسل به زور و دست بردن 
به سلاح، اموال مردم را به سرقت می برد و امنیت 
روانی جامعه را خدشه دار می کند، تسامح و تساهل 
صورت پذیرد، گفت: مرتکبان این دست از جرایم 
باید با اشــد مجازات قانونی مواجه شده تا متنبه 

شوند.
به گــزارش قوه قضاییه، علــی القاصی پس از 
بازدید پنج ســاعته از حوزه قضایی شهرســتان 
بهارستان در نشســت با کارکنان قضایی و اداری 
دادگســتری و دادسرای این شهرستان به استماع 
مســائل و موضوعات مطروحه از ســوی حاضران 
ایام سوگواری  پرداخت.وی ضمن گرامی داشــت 
حضرت اباعبدالله الحســین)ع( و یــاران باوفای 
ایشان هدف از انجام این بازدید را »نظارت بر نحوه 
خدمت رسانی به شهروندان« و »احصاء مشکلات و 
مسائل موجود در حوزه قضایی بهارستان« مطرح 
کرد و گفت: تلاش های شــبانه روزی شما عزیزان 
بر مجموعه مدیریت دادگستری کل استان تهران 

پوشیده نیست و بررســی آمارها و عملکردها در 
طول ســال گذشته و چند ماه سال جاری گویای 
تلاش همه شــما عزیزان است که از این جهت از 

زحمات تمامی همکاران قدردانی می کنم.
فضا باید برای مجرمان و هنجارشکنان نا 

امن شود
القاصــی در بخــش دیگری از ســخنان خود 
ضرورت اهتمام ویژه نســبت بــه ناهنجاری ها و 
جرایم موجود در حوزه قضایی شهرستان بهارستان 
را خواســتار شــد و گفت: قضات حــوزه قضایی 
شهرســتان بهارستان چه در دادگستری و چه در 
دادســرا باید نسبت به ناهنجاری ها و جرایمی که 
در حوزه این شهرســتان امنیت عمومی و آرامش 
جامعه را دچار خدشــه می کند و برای شهروندان 
دغدغه ایجاد می کند، اهتمام ویژه داشــته باشند 
و با تعامل با ســایر دستگاه ها و نهادهای مربوطه، 
وضعیــت به گونه ای مدیریت شــود که فضا برای 
مجرمان و هنجارشــکنان ناامن شــود و خاطیان 

دستگاه قضایی را ناظر بر اعمال خود بدانند.

سرقت های توام با آزار و اذیت خط قرمز 
دستگاه قضایی محسوب می شود

رئیس کل دادگستری اســتان تهران با اشاره 
به نقش دســتگاه های مختلف در حوزه برخورد با 
جرایــم و ناهنجاری ها از جمله فرمانداری، رئیس 
دادگســتری، دادســتان و شــورای تامین اذعان 
کرد: ســرقت های توام با آزار و اذیت، زورگیری و 
ایجاد رعب و وحشــت برای شهروندان، خط قرمز 
دستگاه قضایی محســوب می شود و دستگاه های 
مســئول و مرتبط در جهت برخــورد با مجرمان 
و هنجارشــکنان باید با محوریت دستگاه قضایی 

تعامل و هماهنگی های لازم را داشته باشند.
فــردی که با توســل به زور اموال مــردم را به 
ســرقت می برد باید با اشد مجازات قانونی مواجه 
شــودوی خطاب به قضات شهرســتان بهارستان 
گفت: با مرتکبین جرایم خشــن و سرقت های به 
عنــف در چارچوب قوانین و مقــررات هیچ گونه 
ملاحظه ای نکنید؛ چرا که با فردی که با توســل 
به زور و دســت بردن به ســلاح، اموال مردم را به 

سرقت می برد و امنیت روانی جامعه را خدشه دار 
می کند، نباید تسامح و تســاهل صورت پذیرد و 
باید مرتکبان این دســت از جرایم با اشد مجازات 
قانونی مواجه شــده تا متنبه شوند.القاصی تاکید 
کرد: تصویــر ذهنی مــردم از عدلیــه زمانی که 
صحبت از زورگیری و ســرقت به عنف می شــود 
باید به گونه ای باشد که اگر احدی دست به چنین 
اقدامــات مجرمانه ای زد به طور قطــع با برخورد 
قاطع و عبرت آموز دســتگاه قضایی مواجه خواهد 
شد.رئیس کل دادگســتری استان تهران در عین 
حــال بر ضرورت »زندان زدایی نســبت به جرایم 
سبک« در کنار »برخورد عبرت آموز با مرتکبین به 
جرایم خشن و سنگین« تاکید کرد و گفت: با توجه 
به اینکه عدلیه آخرین پناه اشخاص است، دستگاه 
قضایی در قبال امنیت مردم دارای مسئولیت است 
و اگر شــخصی نســبت به ظلم و ستمی که به او 
روا شــده با دلایل و مستندات تظلم خواهی کرد، 
دســتگاه قضایی موظف به رسیدگی در چارچوب 

قوانین و مقررات است.

رییس مجلس مطرح کرد:

رئیس مجلس گفت: تمامی امکانات برای رســیدگی فوری به 
مشکلات مردم بخصوص یافتن مفقودین و درمان مجروحان بسیج 
شــوند و جبران خســارت های وارد آمده به مردم در دستور کار 

نهادهای ذیربط قرار گیرد.
به گزارش مهــر، محمدباقر قالیباف در جلســه علنی مجلس 
شــورای اسلامی اظهار داشت: فرارســیدن ایام مصیبت اهل بیت 
و عزاداری بر سیدالشهدا را بر دوستداران اهل بیت تسلیت عرض 

می کنم.
وی بیــان کرد: اگر کســی می خواهد مردم ایران را بشناســد 
و واقعیت دینــداری این مردم را درک کند، بایــد به پهنه ایران 
اســلامی نگاه کند که با وجود تنوع خرده فرهنگ ها و سبک های 
مختلف ســوگواری چگونه غرق در عزاداری برای ســید و سالار 
شــهیدان اســت و می بینیم چگونه مردم مال و سلامتی، اعتبار و 

همه چیزشان را برای تعظیم شعائر به میدان می آورند.
رئیس مجلس شــورای اســلامی تصریح کــرد: ببینیم چگونه 
جوانــان این ســرزمین میــدان دار بزرگترین مجالــس عزاداری 
می شــوند و اخــلاص و تدبیر را در مدیریت امــور جمع می کنند 

بدون اینکه مقام، منصب یا توقعی در کار باشد.
قالیباف ادامه داد: خدا شهید قاسم سلیمانی را رحمت کند که 
مردم را به خوبی شــناخته بود و در یک کلام این تابلوی پرشکوه 

را به تصویر کشید که ما ملت امام حسینیم.
قالیبــاف با اشــاره به اینکه محرم و صفر هر ســال فرصت بی 
نظیری برای گسترش معارف دینی و جوشش عواطف دینی مردم 
است، گفت: هیچکس نمی تواند در مورد این سرمایه بزرگ مردمی 
تردید کند چرا که تردید این مســاله مانند انکار روز روشن است 
اما این سرمایه برای اینکه در همه مقاطع و همه مسائل بیشترین 
بازدهی خودش را نشــان دهد، نیاز به تقویت هوشــمند و پرهیز 
از دخالــت بی جا دارد و بنابرایــن نیازمند فناوری اجتماعی برای 

تبدیل ایمان مردم به عمل صالح جمعی هستیم.
رئیس مجلس شــورای اســلامی متذکر شــد: مانند آنچه در 
رزمایش مواسات در دوران گرفتاری کرونا دیدیم چگونه به دست 
خود مردم، گره از کار مردم باز شــد و ســاز و کاری کارآمد بود. 
جــا دارد صاحب نظران با ملاحظه همــه ظرفیت هایی که چنین 
موضوعاتــی دارند به مرور تجربیات در ایــن زمینه بپردازند و به 

جهاد تولید فکر و ایده بپیوندند.
وی ادامه داد: همچنین موضوع جاری شــدن ســیل در نقاط 
مختلف کشور نیازمند تاکید مجدد است که تمامی امکانات برای 
رســیدگی فوری به مشــکلات مردم بخصوص یافتن مفقودین و 
درمان مجروحان بسیج شــود و جبران خسارت های وارد آمده به 

مردم در دستور کار نهادهای ذیربط قرار گیرد.

قالیباف بیــان کرد: علاوه بر این باید توجه داشــت که صرف 
رسیدگی مقطعی به مشکلات و علاج وقایع بعد از وقوع آنها بدون 
شک کافی نیست. شهرداری ها موظفند که گزارش مستمر درباره 
عملیات لایروبی، پاکســازی کانال ها و مسیل ها ارائه کنند و باید 
بــه وظایف قانونی خود برای مدیریت حوادثی نظیر آنچه در هفته 

گذشته تجربه کردیم، عمل کنند.

ضرورت راه اندازی شبکه ملی هشدار
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خسارت بسیار سیل به صنعت 
برق

مدیرکل مهندسی و راهبری شبکه برق در شرکت 
توانیر گفت: میزان خسارت سیل به تجهیزات برقی 
بســیار بوده و تقاضای ما از تمام مردم این است که 

موارد ایمنی را در این باره رعایت کنند.
مسعود صادقی ، با بیان اینکه خاموشی های ناشی 
از سیلاب به طور کامل حل شــده و تنها در برخی 
انشــعابات به دلیل برخی مشکلات ایمنی و یا تردد 
برق رسانی انجام نشــده است، اظهار کرد: منازل در 
مناطقی با آبگرفتگی زیاد مواجه هستند و ناچار به 
قطع برق و تمییزکاری هســتیم تا بعد از آن اتصال 

برق صورت بگیرد.
وی افــزود: در برخی مناطق نیز ســاختمان ها 
غیرایمن هستند، به طور مثال در بافت قدیمی یزد 
ســاختمان های کاهگلی فــرو می ریزند و به همین 
دلیل برای مقابله با آتش ســوزی و مشکلات ثانویه 
بــرق را قطع کرده ایم که این کار به دلیل مســائل 

ایمنی است.
مدیــرکل مهندســی و راهبری شــبکه برق در 
شــرکت توانیر با بیان اینکه در برخی نقاط روستا با 
مشــکل تردد مواجهیم، گفت: نیروهای راهداری در 
تلاشند و به محض باز شــدن راه، برق رسانی انجام 
می شود. واکنش اضطراری صنعت برق مطلوب بوده 

و نتایج مثبتی را ثبت کرده است.
صادقی با تاکید بــر اینکه به مردم توصیه داریم 
که با توجه به اینکه ســیل خســارت بسیاری را به 
تاسیســات وارد کرده، مردم نسبت به تابلوهای برق 
و تجهیــزات برقی محتاط باشــند و به هیچ عنوان 
با آن ها تماس نداشته باشــند، چرا که ریسک برق 

گرفتگی وجود دارد.
به گفته وی، امکان سقوط پایه های کج شده پس 
از خشک شــدن آب وجود دارد، بنابراین لازم است 
احتیاط لازم صورت بگیرد و اگر با چنین صحنه هایی 
روبرو شــدند، حتما طی تماس با سامانه ۱2۱، این 

موضوع را اطلاع رسانی  کنند.

توانیر اعلام کرد:
آغاز بازیابی بنیادی 

شبکه های برق در مناطق 
سیل زده

مدیرکل مهندسی و راهبری شبکه برق شرکت 
توانیــر گفــت: بازیابی بنیادی شــبکه های برق در 

مناطق سیل زده آغاز شده است.
»مســعود صادقــی« افــزود: با بــرق دار کردن 
شــبکه های برق در مناطــق ســیل زده، نواقص و 
آســیب های وارده به شــبکه ها در حال رفع است 
که هم زمان با ورود بــه این مرحله، بازیابی بنیادی 

شبکه های برق آغاز شده است.
وی ادامه داد: اکنون در مناطق چادگان و رامهرمز 
اســتان خوزســتان به دلیل وزش تندباد، شــاهد 
خاموشی های موردی هســتیم که پرسنل برق این 

مناطق در حال رفع مشکلات هستند.

صادرات ۱۱۶ میلیون لیتری 
بنزین در فروردین امسال

آمارهای گمرک نشان می دهد ایران در فروردین 
ماه سال جاری ۱۱۶ میلیون لیتر بنزین معادل ۳2 

میلیون دلار صادر کرده است.
ایران در سال های اخیر با توجه به افزایش تولید بنزین 
در کشــور نه تنها توانســت واردات را متوقف کند بلکه به 
جمع صادرکنندگان بنزین جهان نیز پیوســت تا آنجا که 
در شرایطی که تحریم ها علیه نفت و گاز ایران ادامه دارد، 
درآمدهای حاصل از صادرات فرآورده های نفتی توانســت 
بخشــی از نیازهای ارزی خــود را تامین کند.با این حال، 
افزایش مصرف بنزین در کشــور و رسیدن به نقطه سر به 
سری مصرف و تولید با توجه به کنترل کرونا، این نگرانی 
را ایجاد کرده که صادرات بنزین متوقف شــود و حتی در 
ماه های آینده دوباره واردکننده شویم.با وجود این نگرانی 
کــه البته به گفته وزیر اقتصاد در حال مدیریت اســت تا 
وارداتی انجام نشــود، ایران توانســته در اولین ماه از سال 
جاری ۱۱۶ میلیون لیتــر بنزین صادر کند.یعنی به طور 
میانگین روزانه ۴ میلیون لیتر بنزین از ایران صادر شــده 
اســت و در فروردین ماه درآمــدی ۳2 میلیون دلاری به 
همراه داشــته است.آمارهای گمرک نشــان می دهد که 
ایران در فروردین امســال ۸۶ هزار تن بنزین صادر کرده 
اســت. با توجه به اینکه هر تن بنزین معادل ۱۳۵۱ لیتر 
است، صادرات بنزین کشور در این ماه ۱۱۶ میلیون لیتر 
برآورد می شود.اگرچه این صادرات همچنان ادامه دارد، اما 
آمارهای گمرک از کاهش ۸۳ درصدی صادرات بنزین از 

اخباراخبار

ســخنگوی صنعت آب گفت: خوشــبختانه با 
وجود وقوع سیل های وحشتناک، کمترین آسیب 
به زیرساخت های حوزه آب و برق وارد شده و هیچ 

کدام از سدهای کشور نشکستند.
به گزارش ایســنا، فیروز قاسم زاده در نشستی 
خبری در پاســخ به سوال ایســنا مبنی بر آخرین 
وضعیت مقاومت ســدهای کشور اظهار کرد: هیچ 
کدام از سدهای کشور آسیب ندیده و تنها در استان 
کرمان یک بند خاکی ظرفیت ۳۵۰ هزار مترمکعب 
شکسته شد و با توجه به این که پیش بینی هایی که 
در مورد این مساله صورت گرفته بود، از دو روز قبل 
اطلاع داده بودیم و در همین راستا فرماندار منطقه 

اقدامات لازم را انجام داد.
وی اضافه کرد: بخش عمــده آب قبل از وقوع 
سیل تخلیه شــد و شکسته شدن این بند مشکل 
چندانی را ایجاد نکرد، چرا که در پایین دست یک 
منطقه آبرفتی وجود داشت.قاســم زاده در پاســخ 
به ســوال دیگر ایســنا مبنی بر میزان افت فشار و 
کاهش کیفیت آب در کشور گفت: کمترین میزان 
آســیب وارد شد و در بخش هایی که شکستگی در 
حوزه توزیــع صورت گرفت، با مشــکلات موقتی 
روبه رو بودیم که آن هــم در زمانی کوتاه برطرف 
شد و اکنون مشــکلی وجود ندارد.وی در پاسخ به 
سوال دیگر درباره آخرین وضعیت تخصیص حق آبه 
هیرمند اظهــار کرد: بــا پیگیری هایی که صورت 
گرفته تصمیم وزیر نیرو این بوده که به افغانستان 
ســفر داشــته و با طرف افغان صحبــت کنند تا 
توافقات لازم صورت بگیرد. امسال ورودی جدیدی 

اتفاق نیفتاده است و پیگیر این مساله هستیم.
سخنگوی صنعت آب با بیان این که سیلاب های 
اخیر تاثیری در میزان حق آبه در هیرمند نداشــته 
است، ادامه داد: در مرز جنوبی افغانستان بارش ها 
صــورت گرفت به همین دلیــل در میزان حق آبه 

نقشی نداشته است.

وی با اشاره به پیش بینی های سازمان هواشناسی 
درباره وقوع ســیلاب گفت: زمانی که هشدارهای 
نارنجی و قرمز از ســوی سازمان هواشناسی کشور 
صادر می شود، تمام نیروها در حالت آماده باش قرار 
می گیرند. در همین راســتا نیروهــای عملیاتی از 
هفته گذشته تجهیز شدند و با توجه به اقداماتی که 
صورت گرفت، حداقل آسیب را داشتیم اما در حوزه 
شبکه های آب شهری برخی تجهیزات دچار مشکل 
شدند که آنهم کمتر از چند ساعت برطرف شدند.

قاسم زاده با اشاره به شایعاتی که درباره کدورت آب 
در مناطق مختلف کشور مطرح شده است، تصریح 
کرد: هیچ کدام از این شــایعات صحت ندارد و آبی 
که در تصفیه خانه ها وجود دارد بدون کدورت است.

وی با اشاره به میزان ورودی آب به سدهای کشور 
پس از وقوع ســیلاب ها گفت: حدود 2۶۰ میلیون 
مترمکعب ورودی آب به مخازن سدهای کشور بوده 
است.او با بیان این که در تصفیه خانه هفتم تهران به 
دلیل آبی که وارد سد ماملو شده بود، با مشکلاتی 
مواجه شــدیم اما اکنون هیچ نگرانی وجود ندارد 
و آب موجود قابل اســتحصال است، درباره آخرین 
وضعیت لایروبی سدها و رودخانه های کشور و تاثیر 
آن در وقوع سیلاب های اخیر گفت: انجام این کار 
برعهده وزارت نیرو بوده و از ســال ۱۳۹۸ به بعد 
میزان لایروبی سه برابر افزایش یافته است و اکنون 

سالیانه ۱۰۰۰ کیلومتر لایروبی صورت می گیرد.
قاســم زاده افزود: لایروبی در بازه های دشت و 
کوهستان اتفاق می افتد که میزان آن در کوهستان 
کمتر بوده و ســیل های اخیر عمدتــا در مناطق 

کوهستانی اتفاق افتاده است.
امسال رهاســازی حق آبه های زیست محیطی 
صورت گرفتوی با اشاره به آخرین وضعیت احیای 
تالاب هــا و حق آبه هــای زیســت محیطی گفت: 
اولویت وزارت نیرو پس از تخصیص منابع شــرب 
حق آبه های زیســت  محیطی بوده امسال نیز این 

رهاســازی صورت اما در جاهایــی که وزارت نیرو 
سازه ای ندارد، این موضوع وابسته به بارندگی هاست 
که در ســیلاب های اخیر نیز شــاهد ورودی های 

خوبی بودیم.
امیدی به احیای دریاچه ارومیه است؟

قاسم زاده درباره اقدامات انجام شده برای احیای 
دریاچــه ارومیه اظهار کرد: قطعــا دریاچه اورمیه 
احیاپذیر است چرا که در ســال های ترسالی تراز 
دریاچه ارومیه رشــد پیدا کرد و مثبت شد. اما در 

سال های خشک اثرات نامطلوبی را شاهد بودیم.
وی اظهار کرد: در شــرایط ترســالی و تحقق 
طرح های پیش بینی شــده می توانیم نســبت به 
احیای دریاچه امیدوار باشیم اما اگر خشکسالی ها 
ادامه داشته باشد، نمی توان چندان به احیا امیدوار 

بود.
برای سیل یکباره سد نمی سازیم

ســخنگوی صنعت آب در پاســخ به این سوال 

که چرا سدهای بیشتری برای مقابله با سیلاب 
ساخته نشد، گفت: براساس طرح توسعه که در 
کشــور داریم، از روش های سنتی به روش های 
با تکنولــوژی بالاتر حرکت کردیــم. برای این 
مساله در حوزه آب در سال های اخیر به موضوع 

سدسازی توجه شده است.
وی ادامه داد: دلیل احداث ســدها نیاز آبی و 
میزان آورده در آن منطقه اســت. هنگام وقوع 
ســیلاب آب موجود وارد تالاب هــا، دریاچه ها 
و یا رودخانه ها می شــود؛ بــه همین دلیل برای 

سیل های یکباره سد طراحی نمی شود.
به گفته قاســم زاده حداقل ۵۰ ســال آورد 
منطقه مورد بررسی قرار می گیرد و اگر حداکثر 
ظرفیت وجود داشته باشــد، سدسازی صورت 
می گیرد، گفت: اهداف برخی سدها کنترل سد 
اســت که آن هم ممکن است در برخی مناطق 

پاسخگو نباشد.

پالایشگران اروپایی در پی بحران کمبود گاز و 
نیاز به ذخیره سازی بیشتر برای زمستان مجبور به 

کاهش مصرف این سوخت پاک شدند.
پالایشــگاه های نفت شــل و رپســول در پی 
تلاش ها برای کاهش و بهینه  کردن مصرف گاز در 
صورت مختل شدن عرضه از روسیه، مصرف این 
حامل انرژی را در مجتمع های پالایشــی سراسر 

اروپا کاهش داده اند.
فشــار بر جریان گاز ارســالی روســیه با خط 
لوله نورد اســتریم-۱ به آلمــان، اتحادیه اروپا را 

از ترس اینکه روســیه به تلافی تحریم های ناشی 
از تنش های مســکو - کی یف، گاز خود را به طور 
کامل قطع کند وادار کرده اســت از کشــورهای 
عضو بخواهد گاز بیشــتری برای زمستان ذخیره 
کنند.گاز افزون بر سوزاندن برای گرمایش و تولید 
برق، نقشــی مهم در پالایش نفــت خام و تولید 
فرآورده هایی مانند بنزین، سوخت جت یا گازوئیل 

دارد.
بن ون بوردن، مدیرعامل شل اعلام کرد که با 
توجه به بحران پیــش رو، مصرف گاز در مجتمع 

پالایشــی پرنیس روتردام، بزرگ ترین پالایشگاه 
نفــت اروپا، با ظرفیت پالایــش روزانه ۴۰۴ هزار 
بشکه نفت خام، تا ۴۰ درصد و در پالایشگاه های 

واقع در آلمان را ۷۰ درصد کاهش داده است.
وی افــزود: در حالی که برای زمســتان آماده 

می شویم این اقدام بسیار مورد استقبال است.
جوســو جان ایماز، مدیرعامل رپســول نیز در 
این باره گفت: این شــرکت مصرف گاز خود را در 
پالایشــگاه ها یک میلیارد مترمکعب کاهش داده 

است.

مصرف گاز پالایشگران اروپایی محدود شد

مصاحبه مملکت با مرتضی افقه؛ کارشناس مسائل اقتصادی:
رشد نقدینگی مردم را فقیر تر می کند

درحالیکه براســاس آخرین داده های آماری 
بانک مرکزی، میزان نقدینگی در اسفندماه سال 
۱۴۰۰ به رقم چهار هــزار و ۸۳2 هزار میلیارد 
تومان رسید که در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل از آن ۳۹ درصد رشد داشته، به نظر می رسد 
با توجه به این سرعت رشد، میزان نقدینگی در 
فصل بهار از مرز ۵ هزار هزار میلیارد تومان عبور 

کرده است.
حجم نقدینگی در بهمن ســال ۹۹ برابر سه 
هزار و ۴۷۶ هزار میلیارد تومان و بهمن ۹۸ نیز 
سه هزار و ۴۷2 هزار میلیارد تومان بود. از سویی 
رشــد نقدینگی در بهمن ماه ۱۴۰۰ نسبت به 
ســال قبل از آن ۳۹ درصد و در بهمن ۹۹ نیز 

۴۰.۶ درصد بوده است.
خلــق بی ضابطۀ پول توســط بانکهــا، بهم 
ریختگی بازار هــای مختلف و تلاطم قیمت ها، 
افزایــش نقدینگــی را رقم زده، کــه در چنین 
شرایطی پیش بینی می شود، نقدینگی در فصل 
بهار از مرز ۵ هزار هزار میلیارد تومان گذشــته 
باشــد، در این چنین شــرایطی خلــق روزانۀ 
نقدینگی نیز طی سال گذشته، روندی صعودی 
را در پیش گرفته و طی شــش ماهۀ دوم سال 
۱۴۰۰ که مدیریت اقتصــادی به دولت جدید 
سپرده شده این روند ادامه داشت، از سویی در 
نیمه اول سال قبل به طور متوسط روزانه ۳.۱۸۰ 
میلیارد تومان نقدینگی خلق می شد، اما ۹ و ۱۱ 
ماهه این رقم به ۳.۴۴۵ و ۳.۴۱۶ میلیارد تومان 
در هر روز رسید، که به نظر می رسد این روند در 
سال جاری سرعت بیشتری به خود گرفته باشد.

تامین کسری بودجه از جیب مردم
مرتضی افقه در مصاحبه خود از تامین کسری 
بودجــه از جیب مردم گفت: دولت برای جبران 
کســری بودجه ۳ راه بیشتر ندارد، استقراض از 
مردم، خارج و بانک مرکزی، در دو سال گذشته 
با توجه به انتشــار اوراق قرضه و عدم استقبال 
مردم از آن ها بــا توجه به نرخ بهره و همچنین 
افزایش نرخ تورم، دیگــر خرید این اوراق برای 
مردم  جذابیــت ندارد، اخذ وام از کشــور های 
خارجی نیز به دلیل تحریم ها و روابط ما با دنیا 
امکان پذیر نیســت، بنابراین تنها راه باقیمانده 

استقراض از بانک مرکزی است.
این اقتصاددان اضافه کرد: طی سال گذشته 
بانــک مرکزی با چاپ پول و افزایش پایه پولی، 

حجــم نقدینگی را چندین برابــر کرده، این در 
حالیســت که راهی جزء این نیز وجود نداشته 
اســت، زیرا که دولت باید هزینه های خود را به 
نحوی تامین می کرد، اما همانگونه که گفته شد 
به دلیل ریخــت و پاش های غیرضروری بودجه 
و اختصاص منابع مالی به بســیاری از نهاد ها و 
ارگان هایی که از بودجه عمومی ارتزاق می کند، 
این مســئله موجب شد که کسری بودجه چند 
هزار میلیارد تومانی روی دســت دولت بماند و 
چاپ پول و افزایش حجم نقدینگی نهایی راهی 
اســت برای دولت باقی ماند تا کسری بودجه را 

جبران نمایند.
رشد نقدینگی مردم را محتاج می کند

وی خاطر نشان کرد: اما اگر روند فعلی ادامه 

پیدا کند نقدینگی، تا پایان سال باز هم نقدینگی 
افزایش پیــدا خواهد کرد که ایــن موضوع در 
افزایش قیمت ارز، ســکه طلا،  خودرو، مسکن 
و کالا هــا و مایحتاج ضروری مردم در بازار خود 
را نشان خواهد داد، بنابراین راهکار کوتاه مدت 
جلوگیری از به وجود آمدن موج ســنگین تورم 
در نیمه دوم سال احیای برجام و رفع تحریم ها 
اســت که از طریق آن می توان منابع حاصل از 
فروش نفت را به داخل کشور انتقال داد و جلوی 

کسری بودجه بیشتر و چاپ پول را گرفت.
این کارشناس مســائل اقتصادی درخصوص 
اینکــه مردم با وجــود این همه مشــکل حق 
اعتــراض ندارند گفت: مردم بــه ناکارآمدی ها 
اعتراض دارند چرا که این حق نیست چرا که در 
کل نظام ضد تولید در کشــور پیاده می شود و 
این بی تدبیری ها به این زودی برطرف نخواهد 
شــد اما اگر مردم متوجه شــوند که قرار است 
مشکلاتشان برطرف شود قطعا دست از اعتراض 
برخواهند داشــت اما مردم ایــن مدیریت را در 
دولت مردها نمی بیند چرا که ایران روز به روز 
کوچک تر خواهد شد.وی در ادامه اظهارداشت: 
دولت رییســی بدون برجام نمی تواند کاری از 
پیش ببرد با توجه به اینکه آســتانه صبر مردم 
به پایان رسیده است باید اول گشایشی صورت 
گیرد تا مردم کمی آســوده باشــند در غیر این 

صورت مردم دیگر صبور نخواهند بود.

اصلاح ساختار بودجه وارد 
عرصه علمی کشور شد 

نشست بررســی و هم اندیشــی در خصوص 
اصلاح ســاختار بودجه ریزی مطلوب با مشارکت 
دیوان محاســبات، دانشــکده حکمرانی دانشگاه 
تهران و به میزبانی مرکز پژوهش های توســعه و 
آینده نگری برگــزار و طرفین با برگزاری همایش 
علمی در ســطح ملی به صورت سالانه با موضوع 

بودجه ریزی مطلوب موافقت کردند. 
این نشســت با حضــور نمایندگــی از دیوان 
محاســبات، دانشــکده حکمرانی دانشگاه تهران 
برگزار و در خصوص اســتفاده حداکثری از توان 
سه مجموعه در راســتای تحول بنیادین بودجه 

بحث و بررسی شد.
در ابتدای این نشســت »ســید مهدی پاک 
ذات«، رئیس مرکز پژوهش های توســعه و آینده 
نگری ضمن بیان اهمیت اصلاح بودجه در ساختار 
حکمرانی کشور حرکت جدید دیوان محاسبات در 
سرعت بخشــیدن به امر نظارت بر اجرای بودجه 
را ســرآغاز خوبی به منظور آسیب شناسی نظام 
بودجه ریزی دانســت و ادامه این روند را لازم و 

ضروری دانست.
وی ابراز امیدواری کرد با اســتفاده از ظرفیت 
اندیشگاهی و دســتگاه های اجرایی و همچنین 
بهره گیری از ظرفیت کارشناســی مرکز و دیوان 
محاســبات بتوانیم با سرعت قابل قبولی به مدل 
های علمی اصلاح ســاختار بودجه دســت پیدا 

کنیم.
»روح الله اکبری«، مدیرکل امور اســتان های 
دیوان محاسبات ضمن بر شمردن اهمیت موضوع 
اصلاح بودجــه در نگاه رهبری گفت: مقام معظم 
رهبری در اجلاســیه آخر مجلــس در خصوص 
اصلاح واقعی در ســاختار بودجه ریزی کشــور 
مطالبه جدی داشــتند؛ بنابرایــن حرکت دیوان 
محاســبات به ســمت اصلاح و بازبینی ساختار 

بودجه باید گام های مشخصی برداشته شود.
»رضا امیدی فر« نیز به عنوان نماینده دانشکده 
حکمرانی دانشــگاه تهران گفت: امیــد داریم با 
راه اندازی آزمایشــگاه خط مشی و حکمرانی در 
دانشــکده در آینده نزدیک بتوانیــم به این روند 

کمک لازم را داشته باشیم.
وی ادامه داد: پیشــنهاد می کنیم با توجه به 
ظرفیت های موجود یک ســاز و کار دبیرخانه ای 
دائم برای این همایش را بتوانیم به صورت علمی 

میزبانی کنیم. 
امیدی فر افزود: امید داریم با حرکتی همســو 
و همراهی مرکز و مجموعه علمی دانشگاه تهران 
بتوانیم زیر ســاخت های لازم در خصوص اصلاح 
ســاختار بودجه را به لحاظ نظری و علمی فراهم 

کنیم.
در این نشســت مقرر شــد هر یک از اضلاع 
حاضر، برگزاری همایش علمی در ســطح ملی به 
صورت ســالانه بودجه ریزی مطلوب را با موضوع 

اصلاح ساختار بودجه به مرحله اجرا درآورند.

یک مقام مسئول در سازمان برنامه و بودجه 
خبر داد؛

کاهش اثر شوک تورمی 
اولیه ناشی از حذف ارز 
ترجیحی تا دو ماه آینده

رئیس امــور اقتصاد کلان ســازمان برنامه و 
بودجه کشــور گفت: اثر شوک تورمی اولیه ناشی 
از حذف ارز ترجیحی تا یکی دو ماه آینده کاهش 
می یابد.روابط عمومی و امور بین الملل ســازمان 
برنامه و بودجه کشــور، دکتر »محمد جعفری«، 
رئیس امور اقتصاد کلان ســازمان برنامه و بودجه 
کشــور، این مطلب را در نشست علمی تخصصی 
»واکاوی مســاله تورم در اقتصــاد ایران« که در 
مرکز پژوهش های توســعه و آینده نگری برگزار 
شــد، بیان کرد.جعفری در این نشست تورم دو 
رقمی را یکی از چالش هایی دانست که به صورت 
مزمن گریبانگیر اقتصاد ایران شده است و افزود: 
تورم باعث شده سرمایه گذاری ها در کشور به نحو 
شایسته و بایســته تحقق پیدا نکند و مهم ترین 
علت این تأثیر منفــی، نااطمینانی تورمی و عدم 
قطعیت های مترتب بر آن برای ســرمایه گذاران 
است.جعفری در ادامه به جراحی جدید اقتصادی 
در حوزه هدفمند کردن توزیع یارانه ارز ترجیحی 
۴2۰۰ تومانی طی ماه هــای اخیر پرداخت و آن 
را یکی از چالش های اقتصادی امسال اعلام کرد.

وی سپس گفت: همه می دانستند که پرداخت 
ارز ۴2۰۰ تومانی، باعث ایجاد رانت شــده بود و 
عموم مردم از منافــع آن بهره مند نبودند. اما به 
خاطــر نگرانی از تبعات تورمــی حذف آن، اقدام 
موثــری در جهت اصلاح آن توســط دولت های 
قبل انجام نشد.رئیس امور اقتصاد کلان سازمان 
برنامه و بودجه کشــور در ادامه افــزود: تا اینکه 
مجلس شورای اســلامی در قانون بودجه ۱۴۰۱ 
مصوب کرد که این طرح بزرگ اجرا شــود که در 
اردیبهشت ماه امسال، دولت اجرای آن را آغاز کرد.

جعفری با بیان اینکه به خاطر برخی مشکلات 
در چگونگی اجــرای آغازین این طرح، شــوک 
تورمی به اقتصاد کشــور تحمیل شــد، گفت: در 
خردادماه، تورم نقطه ای به عدد ۱2,2 رســید که 
کم سابقه بود. اما در تیرماه به ۴.۴ کاهش پیدا کرد 
و به نظر می رسد که اثر شوک تورمی اولیه ناشی 
از حذف ارز ترجیحی تا یکی دو ماه آینده کاهش 

بیشتری می یابد.
وی ادامه داد: برای تحقق رشــد اقتصادی ۸ 
درصدی، لازم اســت به صورت متوسط بیش از 
۱۰ همــت )هزار میلیــارد تومان( در ســال در 
کشــور ســرمایه گذاری شــود؛ در حالی که کل 
سرمایه گذاری سال ۱۴۰۰، کمتر از 2 هزار همت 

بوده است.
رئیس امــور اقتصاد کلان ســازمان برنامه و 
بودجه کشور در ادامه افزود: اگر می خواهیم تجربه 
دهه گذشــته در اقتصاد کشــور تکرار نشود و به 
رشد اقتصادی مورد نظر برسیم، لازم است علاوه 
بر استفاده از منابع داخلی، با ایجاد فضای مثبت 
برای ســرمایه گذاری مشترک با دیگر کشورها، از 
منابع ارزی و فناورانه ســایر کشورها نیز استفاده 

کنیم.

مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران تصریح کرد: 
واحدهای پشتیبانی از عملیات حفاری اعم از خدمات 
فنی، نگهداری و تعمیرات، سازندگی و خدماتی نقش 
محوری و مکمل در تحقق کارکرد دکل ها و تولیدی 

شدن به موقع چاه های نفت و گاز دارند.
حمیدرضــا گلپایگانی از بخش هــا و واحدهای 
زیرمجموعــه مدیریت های خدمات فنــی حفاری، 
نگهــداری و تعمیرات، ســازندگی و خدمات ) واحد 
سوخت رســانی( بازدید و در نشســت های جداگانه 
با مدیران، رؤســا و کارکنان هر قسمت به گفت وگو 

نشست و از زحمات شبانه روزی آنها قدردانی کرد.
وی در نشســت بــا مدیر، رؤســا، متخصصان و 
کارکنان مدیریت خدمات فنی، ضمــن قدردانی از 
تلاش های شــبانه روزی مجموعه کارکنان عملیاتی، 
فنی و مهندسی و پشتیبانی، افزود: ارائه خدمات فنی 
و مهندسی به شرکت های متقاضی در مراحل حفاری 
چاه ها یا تعمیر چاه هــای در حال بهره برداری که به 
دلایل فنی با افت فشار  روبه رو شده اند، به منظور حفظ، 
نگهداشت و افزایش تولید بسیار مهم و درواقع مکمل 
عملیات حفاری است.مدیرعامل شرکت ملی حفاری 
ایران توانمندی شرکت ملی حفاری در ارائه خدمات 
یکپارچه فنی به مــوازات عملیات را وجه متمایز این 
شرکت با دیگر شرکت های حفاری در جهان دانست 
و گفت: در ســند تحول سازمان به این بخش توجه 
ویژه شــده و روزآمدی تجهیزات، تعمیرات دوره ای و  
بهره گیری از آخریــن فناوری های نوین مورد تأکید 
است.گلپایگانی اظهار کرد: متخصصان در این مدیریت 
نباید به صرف ارائه درخواســت از سوی شرکت های 
کارفرمایی و متقاضی نســبت به انجام خدمات اقدام 
کنند، بلکه باید با مشــتری مداری، روزآمدن کردن 
تجهیزات و دانش فنی، ابداع شیوه های جدید در رابطه 
با شتاب بخشی در عملیات تعمیر و تکمیل چاه ها و 
پیشنهاد کاربرد روش های نو به شرکت های بهره بردار 

سخنگوی صنعت آب مطرح کرد:

بحران انرژی اختلافات قدیمی اروپایی ها را زنده می کند؟
کاهش عرضه گاز از ســوی روســیه، ممکن است در 
همبستگی اتحادیه اروپا در زمستان امسال شکاف ایجاد 
کند زیرا بودجه های محدود و مشــکلات عرضه، ظرفیت 
ایــن بلوک برای تاب آوردن در برابــر کمبود ناگهانی و 

شدید انرژی را به چالش می کشد.
کشــورهای اتحادیه اروپا با گذشــت پنج ماه از زمان 
حمله نظامی روسیه به اوکراین، به دنبال حفظ یک پاسخ 
مشــترک در برابر اخاذی گــری ولادیمیر پوتین، رئیس 
جمهور روسیه، هستند. اما مذاکرات آنها منعکس کننده 
تنش هایی است که بین کشورهای شمالی و جنوبی اروپا 

پس از بحران مالی، شکاف انداخته بود.
کشورهای عضو اتحادیه اروپا سه شنبه هفته گذشته 
موافقت کردند تقاضا برای گاز را در هشــت ماه آینده به 
میزان ۱۵ درصد کاهش دهند و اختلال جدی عرضه از 
سوی روسیه، این هدف را اجباری خواهد کرد. این توافق 
در حالی حاصل شد که کشــورهای جنوبی با پیشنهاد 

اولیه کمیسیون اروپا به شدت مخالفت کرده بودند.

ترزا ریبرا، معاون نخســت وزیر اســپانیا، طرح اولیه 
کمیســیون اروپا را فداکاری نامتناسبی دیده و گفته بود 
برخلاف کشــورهای دیگر، ما اســپانیایی ها از نقطه نظر 

انرژی فراتر از توان مان، زندگی نکرده ایم.
آلمان با بخــش صنعت انرژی بــر و عظیم خود، هدف 
بخشی از این خشم و غیض بوده است. این کشور که سالها 
پرتغال، یونان و اســپانیا را به رفتار اقتصادی غیرمسئولانه 
متهم می کرد، با وابستگی بیش از حدی که به مسکو برای 
تامین گاز طبیعی ایجاد کرده، اکنون خواستار همبستگی 
کشــورهای عضو اتحادیه اروپا برای مصون ماندن از تاثیر 

کاهش جریان گاز روسیه شده است.
یک دیپلمات اروپایی ارشــد کــه مایل نبود نامش 
فاش شــود، بــه بلومبــرگ چنین گفــت: بعضی از 
کشــورهای عضو اتحادیه اروپا ممکن است رغبتی به 
فداکاری برای برلین نداشــته باشــند زیرا این کشور 
در حالی که به کشــورهای جنوبی برای مرتب کردن 
اوضاع مالی شان درس می داد، در متنوع کردن منابع 

انرژی خود کوتاهی کرد.
این اختلاف در اتحادیه اروپا پس از بحران مالی شــدت 
گرفت. اختلافهای جدید بین اعضای شرقی و غربی در زمان 

بحران مهاجرت سالهای 2۰۱۵ و 2۰۱۶، شعله ور شد.
اتحادیه اروپا این اختلاف را در دوران پاندمی کووید ۱۹ 
با خرید مشترک واکسن و صندوق احیایی که با استقراض 
مشــترک تامین مالی شد، پشت ســر گذاشت. همبستگی 
میان 2۷ کشــور عضو در واکنش به حمله نظامی روسیه به 

اوکراین با تصویب شش بسته تحریم، تحکیم شد.
در بحــران انــرژی، مقامــات کمیســیون و بعضی از 
کشــورهای عضو اکنون از همان زبانی استفاده می کنند 
که ســابق بر این بانکهای سیســتماتیک یک دهه پیش 
رو توصیــف می کردند و می گویند آلمــان و اقتصادش، 
بزرگتر از آن هســتند که به زانــو دربیاید. آنها می گویند 
اگر صنعت قدرتمند این کشور خودش به تنهایی کاهش 
مصرف گاز را تاب بیاورد، پیامد آن آسیب دیدگی بزرگ 

بازار اتحادیه اروپا خواهد بود.

هیچ کدام از سدهای کشور نشکسته است

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی)نوبت اول(

 برابــر ماده ۳ و مــاده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف برابر رای شــماره 
۱۴۰۱۶۰۳۱۲۰۰۱۰۰۲۳۴۶ هیئــت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات 
مالکانه بلامعارض کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۱۲۰۰۱۰۰۰۴۰۶ تقاضای آقای وحید 
ســاوری به شماره شناسنامه ۷۶ و کد ملی ۲۱۲۲۵۲۵۰۳۷ صادره از گرگان 
فرزند علی اکبر در ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است 
بمســاحت  ۵۰۰/۱۱ مترمربع از پلاک شــماره ۱۲۶- اصلی واقع در اراضی 

گلند بخش دو حوزه ثبت گرگان
طبــق رای صادره حکایت از انتقال از مالک رســمی آدینه محمد تیرانداز به 
متقاضی دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده 
روز آگهی می شــود از این رو اشــخاصی که نســبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی بمدت 
دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی، دادخواست 

خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۲۵

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۵/۱۰
م الف ۱۲۵۰۸

)نوبت دوم(



 ـشماره ۱۱۱۹ دوشنبه ۱۰ مرداد ۱۴۰۱ -۳محرم ۱۴۴۴ - ۱ آگوست 2۰22 - سال چهارم  بانک و بیمه۴

بیش از ۹۰ درصد چک های 
مبادله ای، وصول شد

طی خردادماه سال جاری حدود ۶.۸ میلیون 
فقــره چک مبادله  شــد کــه ۹۰.۵ درصد این 

چک ها وصول شده است.
به گــزارش روابط عمومی بانک مرکزی، طی 
خرداد ماه ۱۴۰۱، در سامانه چکاوک حدود ۶,۸ 
میلیون فقره چک بــه ارزش حدود ۳۴2۴ هزار 
میلیارد ریال مبادله شد که نسبت به ماه قبل از 
نظــر تعداد و مبلغ به ترتیب ۷,۷ درصد و 2۴,۹ 
درصد افزایش نشان می دهد.از کل تعداد و مبلغ 
چک های مبادله شــده در خــرداد ماه به ترتیب 
۹۰,۵ درصد و ۸۹,۱ درصد وصول شــده است. 
درصــد تعداد و مبلغ چک های وصول شــده در 
ماه قبل به ترتیــب معادل ۹۰,2 درصد و ۸۷,۶ 
درصد بوده اســت. همچنین این نسبت در ماه 
مشابه ســال قبل به ترتیب برابر ۹۰,۳ درصد و 
۸۷,۴ درصد بوده است.شاخص نسبت چک های 
برگشــتی به چک های مبادلــه ای در خردادماه 
۱۴۰۱ به لحاظ تعدادی، ۹,۵ درصد بوده که این 
شــاخص در ماه قبل عدد ۹,۸ درصد را نمایش 
می دهد. همچنین این شــاخص به لحاظ مبلغی 
۱۰,۹ درصــد بوده در حالی که در ماه قبل عدد 

۱2,۴ درصد را نمایش می دهد.

معاون وزیر صمت
برنامه ای برای انتقال بورس کالا 

به وزارت صمت وجود ندارد
معاون وزیر صمت در خصوص انتقال بورس 
کالا از وزارت اقتصاد بــه وزارت صمت، گفت: 

هیچ برنامه ای در این زمینه وجود ندارد.
به گزارش پایگاه خبری بازار سرمایه )سنا( و 
به نقل از شبکه خبر؛ رضا محتشمی پور معاون 
امــور معادن و فرآوری مــواد وزارت صمت در 
خصوص طرح پیشــنهادی برخــی نمایندگان 
مجلس با عنوان »تنظیم بازار کالاهای مشمول 
الزام عرضه در بورس کالا« و انتقال بورس کالا 
به وزارت صمــت گفت: ارتبــاط زیادی میان 
وزارت صمــت و بــورس کالا وجود دارد چون 
بخش عمــده ای از فعالیت های بورس کالا به 
عنوان بخشــی از بازار سرمایه به موضوع تولید 
و عرضه برمی گردد و لذا به طور ثابت و مستمر 
جلسات میان وزارت صمت و بورس کالا برگزار 

می شود.

اداره کل اعتبارات پست بانک ایران به شعب 
سراسر کشور ابلاغ کرد؛

 بخشنامه پرداخت تسهیلات 
قرض الحسنه مسکن قانون 

حمایت از خانواده 
اداره کل اعتبارات پست بانک ایران بخشنامه 
پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ودیعه، خرید یا 
ساخت مسکن قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت را به شــعب بانک در سراسر کشور ابلاغ 

کرد.
بــه گــزارش اداره کل روابط عمومی پســت 
بانــک ایــران، بانک مرکزی جمهوری اســلامی 
ایران با هدف اجرای مــاده ۶۹ قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت، بخشنامه ۹۰۸۱۰/۰۱ 
مورخ ۱2/۰۴/۱۴۰۱ را برای پرداخت تســهیلات 
قرض الحســنه ودیعه، خرید یا ساخت مسکن به 

بانک های عامل ابلاغ کرد.
بر اساس این بخشــنامه، خانوارهایی که بعد 
از ســال ۱۳۹۹ به بعد صاحب دو فرزند شــده یا 
می شوند، مبلغ ۱,۳۰۰ میلیون ریال، خانوارهایی 
که بعد از ســال ۱۳۹۹ به بعد صاحب یک فرزند 
شــده یا می شــوند، هر خانواده به مبلغ ۱,۱۰۰ 
میلیون ریال و خانوارهای دو نفره )زوج و زوجه( 

مبلغ ۷۰۰ میلیون ریال دریافت می کنند.
پرداخت این تســهیلات بر اســاس اعتباری 
ســنجی، اخذ ســفته و یا یک ضامــن معتبر از 
متقاضیان با حداکثر مدت بازپرداخت ۱۰ ســاله 

امکان پذیر است.
بر اســاس این گزارش، بانک هــای عامل باید 
استعلام های لازم را از سامانه یمات بانک مرکزی 

دریافت کنند.

نشست هم افزایی مدیران 
عامل بانک های سپه، 

صادرات و سینا برگزار شد
نشســت هم افزایی مدیران عامل سه بانک  
سپه، صادرات و ســینا روز گذشته به میزبانی 

بانک سینا برگزار شد.
به گــزارش روابط عمومی بانک ســینا، در 
این نشســت که با حضور آیت الــه ابراهیمی، 
مدیرعامل بانک سپه، ضیاء ایمانی، مدیرعامل 
بانــک صادرات ایــران و غلامرضــا فتحعلی، 
سرپرست بانک ســینا برگزار شد، بر همکاری 
فی مابیــن در حوزه هــای بانکــی و هم افزایی 
بیشــتر در حوزه های بانکــی و ارائه خدمات 

تأکید شد.

اخباراخبار

بانک کارگشــایی از ابتدای فروردین تــا پایان خرداد 
ماه ســال جــاری، روزانه با پرداخــت ۴22 فقره وام رفع 
احتیاجات ضروری به نیازهای ضروری مشــتریان پاســخ 

داده است.
بــه گزارش روابــط عمومی بانــک ملی ایــران، بانک 
کارگشــایی از واحدهای تابعه بانک ملی ایران است که در 
این مدت ۳۷ هزار و ۹۸۰ نفر به ازای ترهین طلا به ارزش 
۵ هزار و ۹۱۸ میلیارد ریال از تســهیلات جعاله ضروری 

بانک کارگشایی بهره مند شدند.
لازم به ذکر اســت، بانک کارگشایی طی سال گذشته 

به منظور رفــع نیازهای فوری و ضــروری متقاضیان نیز 
تعداد ۱۳۰ هزار و 2۹ فقره تسهیلات جعاله به متقاضیان 
پرداخت کرده که ارزش ریالی آن بالغ بر 2۰ هزار و ۸۷۷ 

میلیارد ریال است.
بانک کارگشــایی در حال حاضر تسهیلات خرد جعاله 
رفع احتیاجات ضروری را با ســقف فــردی 2۰۰ میلیون 
ریال و وام قرض الحســنه را با ســقف فردی ۵۰ میلیون 
ریال بــه ترتیب در قبال ترهیــن ۱۰۰ و ۵۰ گرم طلا و 
جواهرات، توســط ۱۳شــعبه و ۴2 دایره فعال در سراسر 

کشور به متقاضیان پرداخت می کند.

بهره مندی بیش از 37 هزار نفر از تسهیلات جعاله بانک کارگشایی در سه ماه نخست امسال

بانک توسعه تعاون کرمانشاه در پرداخت تسهیلات اشتغال روستائی پیشتاز بوده است
عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون شعب 
بانک کرمانشاه را در پرداخت تسهیلات اشتغال 

روستائی، پیشتاز عنوان نمود.
محمد جعفر ایرانــی عضوهیات مدیره بانک 
توســعه تعاون در بازدید از شرکت تعاونی آرد 
قصرشــیرین اظهار داشت: اشــتغال پایدار در 
روســتاها موجب مهاجرت معکوس و توســعه 

متوازن در مناطق روستایی و مرزی می شود.
ایرانی گفت: کمترین نرخ نکول تســهیلات 
اعطایی را در جغرافیای روســتا شاهد هستیم و 
این نشــان از تعهدمندی و باورمندی اقتصادی 

این جامعه دارد.
ایرانی ضمــن بازدید از کارخانــه آرد قصر 
شــیرین )تعاونی 2۱۳( افــزود: این طرح مبلغ 
2۱۰ میلیارد ریال تســهیلات اعطائی از محل 
اعتبارات اشتغال پایدار روستایی دریافت نموده 
و ۴۰ نفر اشــتغال پایدار به همراه داشــته که 

روزانه ۱۵۰ تن تولید آرد خواهد داشت.
بررسی مشکلات تأمین مالی طرح ذوب 

آهن صحنه
ایرانی در جلسه بررسی مشکلات تأمین مالی 
طرح ذوب آهن شــهدای صحنه حضور یافت. 
در این جلســه که به ریاســت باباخانی معاون 
هماهنگی امور اقتصادی اســتاندار کرمانشاه و 
شــهریار حیدری نماینده مردم شــریف سرپل 
ذهــاب، گیلانغــرب و قصرشــیرین و مدیران 
ملی و استانی بانک توســعه تعاون برگزار شد، 
تصمیماتی برای خروج از مشــکلات اجرای این 

طرح اتخاذ شد.
طرح مذکور با تأمین مالی اولیه ازطرف بانک 
و در راستای دستورات سفرمقام معظم رهبری 

در سال ۹۴ وارد فاز عملیات اجرائی شد.
ایرانــی در ایــن خصــوص گفــت: ایجــاد 
فرصت های مناســب اشــتغال وبهره مندی از 

ظرفیت های بالقوه اســتان کرمانشاه از اهداف 
حضور بانک متبوع در این استان می باشد.

عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون افزود: 
تکمیل طرحهــای ایجادی و بــه بهره برداری 
رســاندن این پروژه هــا مورد تاکیــد و توجه 

می باشد
توســعه و رفع محرومیت با ابزار تأمین 

منابع مالی
ایرانی عضو هیئت مدیره بانک توسعه تعاون 
درادامه ســفر به جنوب استان کرمانشاه ضمن 
بازدید از شــعب بانک، پروژه های در دست اجرا 
این شهرســتان ها را بازدیــد و بر مصرف منابع 

تسهیلاتی نظارت نمود.
ایرانی در بدو ورود به شهرستان سرپل ذهاب 
با حضور در گلزار شــهدای این شهر وغبارروبی 

به مقام شامخ شهدا ادای احترام نمود.
حضــور در جلســه شــورای اداری 

شهرستان قصر شیرین
در ادامــه عضو هیئت مدیره بانک توســعه 
تعــاون با شــرکت در جلســه شــورای اداری 
شهرســتان قصر شــیرین اعلام نمود: وضعیت 
اقتصادی کشــور به گونه ای است که همه باید 
تلاش نماییم تا آسیبهای اقتصادی دشمنان را 
به حداقل کاهش دهیم. مناطقی که در هشــت 
ســال دفاع مقدس به عنــوان مناطق عملیاتی 
بوده اند، به لحاظ رشــد و توســعه اقتصادی و 
اجتماعــی نیازمنــد حمایت و توجــه ویژه ای 

هستند.
وی افزود: هدف بانک توســعه تعاون خدمت 

به بنگاه های کوچک، زودبازده و تعاونی هاست.
محمدجعفــر ایرانی در ادامــه گفت: بانک 
توســعه تعاون بالغ بر ۳۳ هــزار میلیارد ریال 
تسهیلات اشــتغال پایدار روســتایی پرداخت 
نموده است که در جای خود قابل توجه وتامل 

است.
در این جلســه فرمانداران قصر شــیرین و 
ســرپل ذهاب موانــع و مشــکلات پیش روی 
توسعه این شهرستان ها را برشمردند و خواستار 

حمایت بیشتر بازار پول وسرمایه شدند.
در این جلسه دکتر شهریار حیدری نماینده 
مــردم شــریف شهرســتانهای قصر شــیرین 
گیلانغرب و ســرپل ذهاب با اشاره به وضعیت 
اقتصادی حــوزه انتخابی خود گفت: ما از بانک 
توســعه تعاون به منظور حضور مؤثرشــان در 
روســتاها در جهت ایجاد اشتغال سپاسگزاری 
کــرده و انتظــار اســتمرار خدمــات خــود و 

حمایت های مالی بیشتر را داریم.
حیــدری افزود: با ایجاد اشــتغال و تضمین 
آن موجــب دلگرمی و امیدواری بیشــتر مردم 

می شویم.
بازدید سردخانه نگهداری میوه و بسته 

بندی عزیزی
ایرانی در بازدید از ســردخانه نگهداری میوه 
و بســته بندی عزیزی گفت: این طرح به میزان 
۷۶ میلیارد ریال تســهیلات ازمحل اشــتغال 
روستایی بهره مند گردیده است و بر این اساس 
این ســردخانه با ظرفیت سرد خانه ۱۰۰۰ تنی 
در قصرشیرین به ظرفیت های بخش کشاورزی 

منطقه اضافه شده است.
در ادامه برنامه ها عضو هیات مدیره بانک در 
کمیته راهبردی مدیریت شعب استان کرمانشاه 
حضــور یافت و اســتمرار در مدیریــت بهینه 
مطالبات را از مهمترین عوامل مؤثر در توســعه 
ظرفیت بانکداری توسعه ای استان عنوان نمود.

وی همچنیــن در بازدیــد شــعبه مرکزی 
کرمانشــاه با همــکاران در خصوص مســائل 

عمومی و تخصصی به گفتگو نشست.

آگهی مزایده ) نوبت اول ( 
پرونده اجرایی 0000765/م

نیابــت  موجــب  بــه  و  0000765/م  اجرایــی  پرونــده  محتویــات  برابــر 
140034990023617278 – 1400/12/07 شــعبه اجــرای احــکام مدنــی 
دادگســتری صومعه سرا دعوی آقای ســیدعباس آموزگار و غیره بطرفیت آقای علی 
توانا دایر بر مطالبه که منتهی به توقیف سه فقره پلاک ثبتی از مالکیت آقای منوچهر 
عفتی در روســتای کلرم روبروی خیابان شهید رجایی گردیده است، علیهذا این اجرا 
قصد دارد پلاکهای ثبتی توقیفی را بر اســاس قیمت پایه به شرح کارشناسی مورخ 
1401/02/27 طی مزایده حضوری بفروش برساند.مورد مزایده: 1- ارزیابی پلاک 
ثبتی 94.191 بخش 24 گیلان : با بررسی اسناد و مدارک ابرازی و مضبوط در پرونده 
و ازارش بازدید و معاینه از محل و تشریح وضعیت موجود: برابر سوابق ثبتی ، ملک 
مورد تعرفه عبارتست از ششدانگ یکباب مغازه بمساحت 31.91 مترمربع به شماره 
پلاک 191 مفروز از پلاک 17 واقع در قریه کلرم ســنگ اصلی 94 بخش 24 گیلان 
ذیل ثبت 35693 صفحه 159 دفتر 24.215 بنام آقای منوچهر عفتی کلرمی صادر و 
تسلیم گردیده است، مضافا اینکه مغازه مذکور دارای اسکلت مصالح بنایی و سربندی 
شیروانی چوبی با پوشش حلب دارای سقف کاذب ، قسمتی از دیوارها پوشش بلکا و 
مابقی سیمانکاری ، قسمتی از کف سرامیک و مابقی لیسه بتنی می باشد و از امتیاز برق 
منشعب گرفته از مغازه مجاور برخوردار است. با عنایت به موارد معنونه و مستندات 
ابرازی و با لحاظ کردن شــرایط زمانی ، موقعیت مکانی ، قدمت بنا ، مســاحت ملک ، 
کیفیت و کمیت مصالح بکار رفته و ساختار مغازه موصوف صدرالاشاره ، کاربری تجاری 
و رعایت جمیع جهات و سایر فاکتورهای موثر بر قضیه ، ارزش ششدانگ حق سرقفلی 
و حق مالکیت مغازه مورد تعرفه بمبلغ 6.382.000.000 ریال )معادل ششصد و سی 
و هشت میلیون و دویست هزار تومان( بعنوان قیمت پایه کارشناسی براورد و اعلام 
می گردد.2- ارزیابی پلاک ثبتی 94.194 بخش 24 گیلان: الف-2- بررســی اسناد 
و مــدارک ابرازی و مضبوط در پرونده و گزارش بازدید و معاینه از محل و تشــریح 
وضعیت موجود: برابر سوابق ثبتی ، ملک مورد تعرفه عبارتست از ششدانگ یکباب 
مغازه بمساحت 21.43 مترمربع به شماره پلاک 194 مفروز از پلاک 17 واقع در قریه 
کلرم سنگ اصلی 94 بخش 24 گیلان ذیل ثبت 35698 صفحه 147 دفتر 24.215 
بنام آقای منوچهر عفتی کلرمی صادر و تسلیم گردیده است، مضافا اینکه مغازه مذکور 
دارای اســکلت مصالح بنائی و سربندی شیروانی چوبی با پوشش حلب ، دارای سقف 
کاذب ، دیوارها ســیمان سفید و کف لیسه بتنی می باشــد و از امتیاز برق برخودار 
است. با عنایت به موارد معنونه و مســتندات ابرازی و با لحاظ کردن شرایط زمانی ، 
موقعیت مکانی ، قدمت بنا ، مساحت ملک ، کیفیت و کمیت مصالح بکار رفته و ساختار 
مغازه موصوف صدرالاشــاره ، کاربری تجاری و رعایت جمیع جهات و سایر فاکتورهای 
موثر بر قضیه ، ارزش ششدانگ حق سرقفلی و حق مالکیت مغازه مورد تعرفه بمبلغ 
4.714.600.000 ریال ) معادل چهارصد و هفتاد و یک میلیون و چهارصد و شصت 
هزار تومان( بعنوان قیمت پایه کارشناسی براورد گردیده است. 3- ارزیابی 5 دانگ 
مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی 94.193 بخش 24 گیلان از مالکیت آقای منوچهر عفتی 
: ملک مورد تعرفه عبارتست از ششدانگ یکباب مغازه بمساحت 18.71 مترمربع به 
شــماره پلاک 193 مفروز از پلاک 17 واقع در قریه کلرم سنگ اصلی 94 بخش 24 
گیلان ذیل ثبت 35691 صفحه 153 دفتر 24.215 بنام آقای منوچهر عفتی کلرمی 
به نسبت 5 دانگ مشاع از ششدانگ صادر و تسلیم گردیده است، مضافا اینکه مغازه 
مذکور دارای اسکلت مصالح بنایی و سربندی شیروانی چوبی با پوشش حلب، دارای 
سقف لمبه چوبی ، دیوارها گچ کاری و کف مفروش به موزائیک می باشد و از امتیاز و 
انشعابات برق و آب برخوردار است. با عنایت به موارد معنونه و مستندات ابرازی و 
با لحاظ کردن شرایط زمانی موقعیت مکانی، قدمت بنا، مساحت ملک، کیفیت و کمیت 
مصالح بکار رفته و ساختار مغازه موصوف صدرارالاشاره، کاربری تجاری و رعایت جمیع 
جهات و سایر فاکتورهای موثر بر قضیه، ارزش ششدانگ حق سرقفلی و حق مالکیت 
مغازه مورد تعرفه بمبلــغ 4.116.200.000 ریال ) معادل چهارصد و یازده میلیون 
و ششصد و بیســت هزار تومان ( برآورد و اعلام می گردد. النهایه ، ارزش 5 دانگ 
مشــاع از ششــدانگ 94.193 بخش 24 گیلان متعلق به آقای منوچهر عفتی کلرمی 
بمبلغ 3.430.166.667 ریال ) معادل سیصد و چهل و سه میلیون و شانزده هزار و 
ششصد و شصت و شش تومان ( بعنوان قیمت پایه کارشناسی تعیین گردیده است. 
ضمنا پلاکهای ثبتی مورد مزایده دارای بازداشــتی های مقدم از سوی شعب دادگاه 
می باشــند که در صورت فروش در مزایده با الویت پرداخت حقوق رهنی یاد شده ، 
باقیمانده مبلغ حاصل از فروش در وجه محکوم لهم کارسازی و پرداخت میگردد. زمان 
برگزاری مزایده به تاریخ 1401/05/26 روز چهارشــنبه ساعت 9 الی 10 صبح در 
محل دفتر اجرای احکام مدنی دادگســتری شهرستان فومن برقرار می باشد مزایده 
با حضور نماینده محترم دادســتان عمومی و انقلاب راس ساعت مقرر از قیمت پایه 
ارزیابی شــده شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد . متقاضیان 
شــرکت در مزایده موظف به واریز 10% قیمت پایه کارشناســی در روز مزایده ) 2 
ســاعت قبل از وقت مزایده (بحساب سپرده دادگستری و ارائه فیش واریزی جهت 
شــرکت در جلســه مزایده خواهند بود . برنده مزایده متعاقبــا » مازاد 10% مبلغ 
پیشــنهادی را به حساب سپرده دادگستری واریز و نسبت به ارائه فیش واریزی در 
روز مزایده اقدام نموده و مابقی حداکثر ظرف مدت یک ماه وصول میگردد.خریداران 
5 روز قبل از مزایده می توانند ضمن هماهنگی با دفتر اجرای  احکام از ملک موصوف 
بازدید و سپس در مزایده شرکت نمایند .مشخصات اعلام شده از ملک مورد مزایده 
بر اساس اطلاعات اعلامی در گزارش ثبتی ملک بوده و در صورت هرگونه مغایرت این 
اجرا هیچگونه مســئولیتی در خصوص مشخصات پلاک یا میزان حریم ملک موصوف 

ندارد.این آگهی برای یک نوبت منتشر خواهد شد. م 436 
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آگهی مزایده )نوبت دوم (
کلاسه 980395

در خصوص کلاســه 980395 اجــرای احکام مدنی حقوقی دادگســتری 
شهرستان صومعه ســرا درخصوص دعوی خواهان فرهاد فیض بخش به 
طرفیت ورثه مرحوم سلطان کناره گیر با توجه به توقیف پلاک ثبتی شماره 
404 فرعی از 50 اصلی بخش 24 گیلان ملکی مرحوم ســلطان کناره گیر 
قصابسرایی به نشانی کسما- قصاب سرا روبروی کوچه لایه یک جنب خانه 
و محوطه غلام بلالایی پس از ارزیابی توســط کارشناس رسمی دادگستری 
اینک از طریق مزایده بفروش می رسد.مشــخصات ملک : 16.008سهم 
از 100ســهم )15.248 سهم از بابت محکوم به 0.76 سهم از بابت نیم 
عشر ( از ششــدانگ یک قطعه زمین بمساحت هشتصد و پنجاه مترمربع 
)850مترمربع(بشــماره پلاک ثبتی 404 فرعی از 50 اصلی بخشش 22 
گیلان ملکی مرحوم خانم ســلطان کناره گیر قصابســرایی فرزند محمد با 
حدود اربعه :شــمالًا- پی مشــترک بطول 37 متر به پلاک  73 باقیمانده 
.شــرقاً-پی است بطول سی و یک متر وپنجاه و پنج سانتی متر براه محلی.

جنوباً-اول سیم خارداریست بطول بیســت و پنج متر و هفتاد سانتیمتر 
بــراه محلی دوم دیوار مجاور بطول هیجده متر وچهل و پنج ســانتیمتر به 
پــلاک هفتاد و دو . غرباً – دیوار مجــاور بطول 12 متر به پلاک 72مذکور 
.*-حســب مشــاهدات بعمل آمده در یوم کارشناسی ملک مورد ارزیابی 
بصورت یک قطعه زمین فاقد اعیان و اشجار محیط اطراف ملک در حدهای 
شــمالی و جنوبی  متصل به دیوار بلوک ســیمانی همســایگان در حدهای 
شــرقی و غربی فاقد حصار می باشــد.لازم بذکر اســت حسب استعلام 
صورت گرفته از بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شهرستان صومعه سرا پلاک 
مذکور دارای کاربری مســکونی می باشد که حد شــرقی متصل به معبر 
دسترســی 12 متری از آکس 6متری می باشد که هیچگونه دیوار گذاری 
انجام نگرفته اســت و حد جنوب در وضع ظاهری متصل به معبر بوده که 
در صــورت تاییــد کوچه با توجه به طول 25 متر عــرض آن 6متر تعیین 
گردیده اســت.ارزیابی ششــدانگ ملک )عرصه (:با توجه به مراتب فوق 
ارزش روز پایه جهت مزایده ششدانگ یک قطعه زمین بمساحت هشتصد 
و پنجاه متر مربع )850 مترمربع (بشماره پلاک ثبتی و نشانی صدر الذکر 
، از نظــر منطقه ای و موقعیت مکانی ملک ،نوع کاربری ،وســعت و شــکل 
هندســی ،دارای جاده دسترسی به معابر و لحاظ نمودن  سایر عوامل موثر 
در امــر ارزیابی در مجموع بمبلغ نوزده میلیــارد و پانصد وپنجاه میلیون 
ریال معــادل یک میلیارد و نهصــد و پنجاه و پنج میلیــون تومان تعیین 
گردیده است که معادل مبلغ محکوم به و نیم عشر )2/981/045/455 
ریــال +149/052/272ریال ( به میزان 16.008 ســهم آن در معرض 
فروش قرار دارد.ملک مذکور از طریق مزایده با حضور نماینده دادستان 
در تاریخ 1401/05/25 ســاعت 10-9 در شــعبه اجــرای احکام مدنی 
دادگستری صومعه سرا بفروش می رسد طالبین می توانند در مدت 5روز 
قبل از برگزاری مزایده در محل از آن پلاک دیدن نماید.در روز برگزاری 
مزایده هر کس از قیمت پایه بالاترین قیمت را پیشــنهاد نماید اموال به 
وی فروخته خواهد شــد ضمناً خریدار باید فی المجلس 10 درصد قیمت 
پیشنهادی را از طریق دستگاه کارت خوان مستقر در شعبه پرداخت نماید 
و همچنیــن برنده مزایده مابقی مبلغ را بایــد حداکثر ظرف مدت یک ماه 
پرداخت نماید در غیر این صورت مبلغ واریزی به نفع دولت ضبط خواهد 

شد و کلیه هزینه های اجرایی به عهده خریدار می باشد.
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آگهی مزایده اموال غیرمنقول )نوبت اول(
کلاسه 0100058

به موجب کلاســه اجرایی شــماره 0100058مطرح در اجــرای احکام مدنی 
دادگســتری لنگرود؛وفق دادنامه صادره از شعبه محترم سوم دادگاه عمومی 
حقوقی لنگرود، در خصوص دعوی آقای منصور بخششی زنجانی با وکالت آقای 
ســلیمان علیزاده ثابت بطرفیــت آقای صادق مهدی پســند نودهی و ..ضمن 
بازدیــد از ملک مــورد نظر واقع در لنگرود،خیابان ســعدی،خیابان شــهدای 
نیروی انتظامی )ســعدی 10(،بن بست شاهدیک،پنجمین پلاک سمت چپ،کد 
پســتی 4471671634 بازدید نموده و پس از بررســی و معاینه محل نتیجه 
بررســی ها را به شرح زیر به اســتحضار می رسانم : بر اساس مدارک موجود 
در پرونده ملک موردارزیابی عرصه و اعیان یک دستگاه آپارتمان مسکونی به 
شماره  پلاک ثبتی 4458 فرعی از 53 اصلی قطعه یک تفکیکی مفروز و مجزی 
شــده از 1516 فرعی از اصلی مذکور بخش 15 لنگرود به مســاحت 56.37 
مترمربع واقع در ســمت غربی همکف باقدرالسهم از عرصه و سایر مشاعات و 
مشترکات طبق قانون تملک آپارتمانها و آئین نامه اجرایی آن و با دسترسی به 
حیاط مشاعی شمال غربی و عدم دسترسی به حیاط مشاعی شمال شرقی و عدم 
دسترسی به بام می باشد که ســه دانگ مشاع از ششدانگ ملک به نام آقای 
صادق مهدی پســند نودهی می باشد که این سه دانگ بازداشت می باشد. در 
زمان بازدید مشاهده گردید که آپارتمان موصوف در طبقه همکف یک ساختمان 
مسکونی یک طبقه روی همکف احداث شده که نمای ساختمان سرامیک،اسکلت 
بتن مســلح،درب ورودی آهنی ماشین رو وورودی مستقل می باشد. در داخل 
آپارتمان هال و پذیرایی ، آشپزخانه Open ، یک اتاق خواب و حمام داخل اتاق 
، دستشویی توالت خارج از آپارتمان و کنار درب ورودی به آپارتمان بوده که کف 
ســرامیک ، دیوار آشپزخانه و کف و دیوارسرویسها کاشی ، دیوار و سقف گچ ، 
اتــاق دارای کمد دیواری ، درب ورودی بــه داخل آپارتمان و درب اتاق چوبی ، 
پنجره ها و درب سرویسها آلومینیم ، کابینت mdf میباشد. ملک دارای امتیاز 
آب ، برق و گاز می باشد. قدمت ملک حدودا 6 سال می باشد. نظریه کارشناسی: 
ارزش ششدانگ آپارتمان موصوف با توجه به شرایط و موقعیت ملک و تحقیقات 
و بررســی های بعمل امده ازمعتمدین و مطلعیــن محلی و بالحاظ نمودن جمیع 
جهات موثر درقضیه از جمله ارزش معاملاتی املاک مجاور، محل قرارگیری ملک، 
ابعاد و مساحت، قدمت آپارتمان و ... بدون در نظر گرفتن بدهی های احتمالی 
به میزان 8.500.000.000 )هشــت میلیارد و پانصد میلیون( ریال برآورد و 
اعلام می گردد. بنابراین ارزش ســه دانگ مشاع از ششدانگ مورد مزایده به 
میزان 4.250.000.000)چهارمیلیارد ودویست و پنجاه میلیون(ریال می باشد: 
ملک فــوق الذکر از طریق مزایده و از قیمت پایه به شــرح مذکور به معرض 
فروش گذاشته خواهد شد و کسی که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید برنده 
مزایده اعلام خواهد شد.ضمناً 10%مبلغ خریداری فی المجلس از برنده مزایده 
اخذ و ایشــان مکلف اســت ظرف مدت یک ماه نسبت به پرداخت مابقی مبلغ 
اقدام نماید.در صورت عدم پرداخت ،10% پس از کســر هزینه های اجرایی 
به نفع صندوق دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد شــد.طالبین می توانند به 
مدت 5 روز قبل از تاریخ برگزاری مزایده در دفتر اجرای احکام مدنی لنگرود 
حاضر شــده و هماهنگی لازم را معمول نمایند.مزایده روز چهارشــنبه مورخ 
1401/06/02 از ســاعت 9 الی 10 در محل اجرای احکام مدنی لنگرود انجام 
می شود.متقاضی خرید باید پرینت عملکرد بانکی خود را که حاکی از وجود 10 
درصد مبلغ پیشنهادی باشد به همراه تقاضای کتبی در ساعت برگزاری مزایده 
به این اجرا ارائه دهد. این آگهی مستند به ماده 118 قانون اجرای احکام مدنی 
برای یک نوبت و در یکی از جراید کثیرالانتشار جهت اطلاع عموم درج می گردد.
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آگهی مزایده 
کلاسه 0000307

در خصوص پرونده اجرائی کلاسه 0000307 له اقای احمد یزدان سپاس به 
طرفیت آقای فیروز بلیانی مبنی بر استرداد ثمن معامله و اعلام بطلان معامله و 
مطالبه خسارت،ملک مورد مزایده طبق نظریه کارشناسی به قرار ذیل از طریق 
مزایده بفروش می رود.ملک مورد مزایده عبارتند از :گزارش کارشناســی:بر 
اساس مشــاهدات میدانی بعمل آمده مکان مورد نظر واقع در سارسر کوچه 
 Y=599500 X=439833 =x کارخانه کاســپین به مختصات جغرافیایــی
 =439856  y=4099429  y=4099437  y=4099453  y=599513
x=439784  x=439842  x  439793 به مساحت 3134.55 مترمربع که 
حسب استعلام بعمل آمده دهیاری محترم سارسر از اداره بنیاد مسکن شهرستان 
رودسر و پاسخ اعلام شده بنیاد به شماره 1626866 به تاریخ1400-4-20 
عرصه ای به مســاحت 3062.86 مترمربع در داخل محــدوده طرح هادی با 
کاربری زراعی و مساحت 71.68 متر مربع خارج از طرح هادی روستا می باشد 
همچنبن 520.72 مترمربع نیز در حریم نهر آب واقع گردیده است که عرصه 
مورد نظر بطور بایر که شــمالا به اراضی جعفر حسن پور،جنوبا به دیوار بلوکی 
و اراضی آقای محمدی،شرقا به جاده راه عبوری کارخانه شن و ماسه کاسپین و 
زمین جعفر حســن پور وراه مشترک به عرض 12.5 متروبه به نهر آب محدود 
می باشــد.که خوانده دعوی با ارائه مکاتبات  با اداره برق و اخذ پروانه کسب 
مبنی بر تولید تیرچه بلوک ادعای قطب صنعتی بودن مکان مورد تعرفه را دارد.
ملک مورد نظر مطابق قرارداد مورخــه 1400/02/22 تحت مالکیت محکوم 
علیه می باشــد.نظر کارشناسی : با عنایت به موارد مطروحه و عدم دارا بودن 
ســند مالکیت  و دارا بودن سابقه زراعی و موقعیت زمین جهت دسترسی به 
امکانات و واقع شدن عرصه در سطح 3062.86 مترمربع در طرح هادی ارزش 
ریالی عرصه به شرح زیر اعلام می گردد. 1- ارزش ریالی 3062.86 مترمربع 
واقع در طرح هادی روستا با سابقه زراعی به ازاء هر متر مربع 4/800/000 
ریال در مجمــوع برابر 14/701/728/000 ریــال 2-ارزش ریالی 71.68 
مترمربع خارج از طرح هادی روســتا به ازاء هر متر مربع 2/500/000 ریال 
در مجمــوع برابر 179/200/000 ریال 3- عرصه ای به مســاحت 520.68 
مترمربع در حریم نهر واقع و مورد محاســبه قرار نگرفته است مجموع ارزش 
ریالی عرصه 14/880/928/000 ریال معادل یک میلیارد و چهارصدو هشتاد 
و هشت میلیون و نودودوهزار وهشــتصد تومان براورد می گردد.لذا بدین 
منظور مزایده در مورخ 1401/6/5 روز شنبه ساعت 9 الی 10 صبح در دفتر 
اجرای احکام مدنی دادگســتری شهرستان رودســر با حضور نماینده محترم 
دادستان شهرستان رودســر برگزار و از قیمت پایه ی ارزیابی شده آغاز می 
گردد.شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد نماید برنده مزایده شناخته خواهد 
شد. ده درصد مبلغ فروخته شده فی المجلس وصول و مابقی ظرف مدت یک 
مــاه وصول می گردد.در صورت عدم پرداخت مابقی مبلغ فروخته شــده، ده 
درصد وصول شــده بنفع  دولت ضبط مــی گردد.هزینه های نقل و انتقال به 
عهده خریدار می باشد.خریداران می توانند ظرف مدت پنج روز قبل از شروع 
جلسه مزایده با هماهنگی این اجرا از مال مورد مزایده بازدید بعمل آورند. این 
آگهی مستند به ماده 118 ق.ا.ا.م در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار محلی 
درج و منتشر می گردد.)) نظر به اینکه ده درصد مبلغ فروخته شده می بایست 
فی المجلس پرداخت گردد لذا همراه داشتن کارت ملی و کارت بانکی متعلق به 
خریدار با موجودی کافی در جلسه مزایده الزامی بوده: قبل از برگزاری مزایده 

از کارت ارائه شده موجودی اخذ خواهد شد.((
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آگهی مزایده 
کلاسه 960138

در خصوص پرونده اجرائی کلاسه 960138 له خانم سکینه عباسلو بطرفیت آقای بهروز حسنعلی زاده بخواسته مطالبه و پرونده اجرائی کلاسه 970363 له آقای اسماعیل  نجاتی لیله کوهی بطرفیت بهروز حسنعلی زاده بخواسته مطالبه،ملک مورد مزایده طبق 
نظریه کارشناسی به قرار ذیل از طریق مزایده بفروش می رود.مال مورد مزایده عبارت است از :ملک پلاک ثبتی 789 فرعی از 146 –اصلی ،مفروز و مجزی از 282 )قطعه 1(،بخش 29 گیلان ملکی باغش حسینقلی زاده واقع در کلاچای- گیل کلایه – روبروی 
پمپ بنزین – انتهای کوچه استقلال،ملک مورد تعرفه ششدانگ عرصه و اعیان یکدستگاه آپارتمان مسکونی )وضعیت خاص طلق( واقع در طبقه همکف یکدستگاه آپارتمان دو طبقه با نمای بیرونی سرامیک می باشد. مساحت واحد مذکور94/05 متر مربع بوده و 
دارای هال و دو اتاق خواب با کف سرامیک و دیوار و سقف گچکاری و آشپزخانه با کف سرامیک و دیوار  تا 1/20 متر کاشیکاری و بقیه دیوار و سقف کچکاری با درب های داخلی چوبی و پنجره های آلومینیوم و سرویس بهداشتی کاشیکاری شده و دارای امتیازات 
آب و برق و گاز اختصاصی و قدمت حدود شش سال است.حدود اربعه با حدود و مشخصات مندرج در سند مالکیت مطابقت دارد.لذا با عنایت به مراتب فوق و بنا به موقعیت مکانی و میزان اعیان و بافت و قدمت بنا برخورداری از سند مالکیت ششدانگ و نیز 
قیمت معاملات  منطقه در زمان بازدید و لحاظ جمیع جهات موثر و فنی در قضیه کارشناسی ارزش پایه آپارتمان مذکور به مبلغ 12/000/000/000 )دوازده میلیارد ( ریال تعیین و اعلام می گردد.طبق لایحه ارسالی از سوی محکوم له ملک در اجاره کسی نمی 
باشد و آقای باغش حسینقلی زاده در آن سکونت دارند.لذا 875 سهم مشاع از 6000سهم ملک موصوف از مبلغ پایه 1/750/000/000 ریال بصورت مشاعی بفروش می رسد.بذا بدین منظور مزایده در مورخ 1401/6/7 روز دوشنبه ساعت 9 الی 10 
صبح در دفتر اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان رودسر با حضور نماینده محترم دادستان شهرستان رودسر برگزار و از قیمت پایه ی ارزیابی شده آغاز می گردد.شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد نماید برنده مزایده شناخته خواهد شد. ده درصد مبلغ 
فروخته شده فی المجلس وصول و مابقی ظرف مدت یک ماه وصول می گردد. در صورت عدم پرداخت مابقی مبلغ فروخته شده،ده درصد وصول شده بنفع دولت ضبط می گردد.کلیه هزینه های نقل و انتقال به عهده خریدار می باشد. خریداران می توانندظرف 
مدت پنج روز قبل از شروع جلسه مزایده با هماهنگی این اجرا از مال مورد مزایده بازدید بعمل آورند . این آگهی مستند به ماده 118 ق.ا.ا.م . در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار محلی درج و منتشر می گردد.)) نظر به اینکه ده درصد مبلغ فروخته شده 

می بایست فی المجلس پرداخت گردد لذا همراه داشتن کارت ملی و کارت بانکی متعلق به خریدار با موجودی کافی در جلسه مزایده الزامی بوده؛قبل از برگزاری مزایده از کارت ارائه شده موجودی اخذ خواهد شد.((
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مشعل گاز 120 خانوار کوهپایه نشین بابل 
روشن شد

ساری - نیما شــریفی / سرپرست شرکت 
گاز مازنــدران گفت: همه روســتا های بالای 
2۰ خانوار اســتان در صورت تامین اعتبار تا 
پایان ســال آینده از نعمت گاز طبیعی بهره 

می شوند. مند 
 قاسم مایلی رستمی سرپرست شرکت گاز 
مازندران در حاشــیه افتتاح طرح گازرسانی 
به دو روستای ســیبرون بندپی شرقی بابل 
گفــت: بــرای اجرای طــرح گازرســانی در 
اســتان امسال هزار میلیارد تومان بودجه در 
نظرگرفته شده اســت که تخصیص و هزینه 

می شود.
مایلی رســتمی افزود: همه ۴۰۰ روستای 
بالای 2۰ خانوار اســتان قابلیت گازرســانی 
دارنــد در صورت تامیــن اعتبــار دو هزار 
میلیارد تومانی تا پایان ســال آینده از نعمت 

بهره مند می شوند. طبیعی گاز 
وی ادامه داد: حدود ۱۰ کیلومتر شــبکه 
گذاری تغذیــه و توزیع با هزینه 2۰ میلیارد 
تومان برای گازرســانی به این دو روستا در 

انجام گرفت. بابل  بندپی شرقی 
مایلی رســتمی افزود: با اجرای این طرح 
گازرســانی ۱2۰ خانــوار این دو روســتا از 
نعمــت گاز طبیعی بهره مند شــدند و دیگر 
برای تامین ســوخت مورد نیاز خود در فصل 
ســرد ســال اقدام به قطع درختــان عرصه 

کرد. نخواهند  منطقه  جنگلی 
افتتاحیــه گازرســانی بــه دو روســتای 
از توابع بخش بندپی  ســیبرون و افراســی 
شــرقی بابل با حضور دکتر کریمی نماینده 
شهرســتان بابل در مجلس شورای اسلامی، 
دکتر مایلی سرپرســت شــرکت گاز استان، 
بخشــدار بندپی شــرقی، اعضای دفتر سردار 
ســعادتی نماینــده بابل، ســردار اقبال پور 
رییس بســیج سازندگی اســتان و مسئولین 

پذیرفت. بابل صورت  شهرستان 

سمینار علمی حقوقی در بندر بوشهر 
برگزار شد

ســمینار علمی حقوقی بــا میزبانی 
اداره کل بنــادر و دریانوردی اســتان 

بوشهر برگزار شد.
به گزارش روابــط عمومی اداره کل 
بنادر و دریانوردی استان بوشهر، همایش 
یاد شده با مشــارکت دانشگاه های پیام 
نور و آزاد اســلامی، جهاد دانشــگاهی 
و کانــون وکلای دادگســتری اســتان 
اســتان های  از  دانشــجویانی  و حضور 
بوشهر، خوزستان و فارس در سه محور 
برگزار شــد که محور نخست آن شامل 
تشــریح اهــداف و وظایــف اداره امور 
حقوقی و قراردادهای ســازمان بنادر و 
دریانوردی و تبییــن مختصر قوانین و 
مقررات مرتبط بــا حوزه کاری مربوطه 

بود.
موضوع یاد شــده با مدرسی عبدالله 
میرزایی کارشناســی ارشد حقوق بین 
الملل و رئیــس اداره امــور حقوقی و 
قــرارداد های کل بنــادر و دریانوردی 

استان بوشهر برای حاضران ارائه شد.
موضوع دوم همایش نیز شامل آیین 
و مقررات خارج ســازی شــناور های 
مغروقــه با تحلیل و اشــاره تمثیلی به 
و ضوابط  مرتبــط  محاکماتی  پرونــده 
و مقــررات حاکم بر ثبت شــناور ها با 
نگاهی به چالش هــای پیرامون آن در 

پرونده های محاکماتی مرتبط بود.
محتوای آموزشی این دو موضوع نیز 
با مدرسی دکتر مسلم ماندگار به عنوان 
وکیل پایه یک دادگســتری، پژوهشگر 
دکتری حقوق خصوصی و وکیل مشاور 
ســازمان بنادر و دریانوردی به حاضران 

ارائه شد.
 موضوع ســوم ســمینار نیز شــامل 
مشــروعیت عمل متقابل در حقوق بین 
الملل با رویکرد بررســی قضیه توقیف 
متقابــل نفتکش های ایرانــی و یونانی 
بررســی بود که مطالــب مرتبط با آن 
توسط مصطفی زارعی به عنوان دکترای 
حقــوق بین الملل، مدرس دانشــگاه و 
داده  آمــوزش  به حاضران  پژوهشــگر 
شد.در حاشــیه این سمینار حاضران از 
بخــش های مختلــف اداره کل بنادر و 
دریانوردی اســتان بوشهر از جمله برج 

کنترل بندر بازدید کردند.

اخبار

با حضور رئیس کل دادگستری استان گیلان؛
بازدید از مرکز در حال احداث نگهداری 

، درمان و کاهش آسیب ماده1۶ 
بهزیستی گیلان

حجت الاســلام خلیلی رئیس کل دادگستری 
اســتان گیلان بــه اتفاق کریم تقــی زاده معاون 
دادســتان عمومی و انقلاب اســتان گیلان ، سید 
مهدی فلاح میری دادســتان عمومــی و انقلاب 
مرکز اســتان،دکترحمیدرضا امام پناهی فرماندار 
رشــت با همراهی ســیدمهدی خدمت بین دانا 
مدیرکل بهزیســتی گیلان و ســایر مســئولین 
دستگاه های ذیربط و کارکنان بهزیستی گیلان از 
مرکــز در حال احداث نگهداری ، درمان و کاهش 

آسیب ماده ۱۶ بازدید بعمل آوردند.
در ایــن بازدید رعایت موازین اصولی در جهت 
عملیات ســاخت و ســاز مطابق با اســتاندارهای 
لازم ، فراهــم نمودن زیرســاخت های تخصصی، 
لزوم اســتفاده از نیروهــای متخصص و کارآمد با 
بهره وری از دانش روز مورد  بررســی قرار گرفت 
و درخصوص تســریع در به اتمام رساندن پروژه ، 

راهکارها و تصمیمات لازم اتخاذ شد.

مدیرکل نوسازی مدارس استان 
گیلان در جلسه شورای معاونین در 
خصوص حفظ منابع و سرمایه های 

ملی تاکید نمود
به گزارش روابط عمومــی مهندس علی دقیق 
مدیرکل نوســازی، توسعه و تجهیز مدارس استان 
گیلان در جلسه شورای معاونین اداره کل که صبح 
روز یکشنبه ۰۹/۰۵/۱۴۰۱ برگزار شد فرا رسیدن 
ماه محرم و ایام ســوگواری سرور و سالار شهیدان 
حضرت اباعبدالله الحســین)ع( و علمدار رشیدش 
حضــرت ابالفضل العبــاس)ع( و یــاران با وفایش 
را تســلیت گفته و ابراز داشــت: باید درس عزت و 
آزادگی را در مکتب عاشورا آموخت و به نسل های 

بعدی انتقال داد.
مدیرکل نوســازی مدارس گیلان با اشــاره به 
شــیوع موج جدید کرونا، خواســتار رعایت دقیق 
پروتکل های بهداشتی و استفاده از ماسک در اداره 

کل شد.
دقیق در بخش دیگری از سخنانش با پرداختن 
به ضرورت صرف جویی در اداره کل، اظهار داشت: 
ما بر اساس رســالت اجتماعی، خود را موظف می 
دانیم در خصوص حفظ منابع و ســرمایه های ملی 

اقدام ارزنده ای برداریم.
وی تصریح نمود: فرهنگ ســازی در خصوص 
حفظ ســرمایه های ملی کار ارزنده ای اســت که 

بصورت جدی برای آن در اداره کل برنامه داریم.
دقیــق با بیان اینکــه اداره کل اقدام موثری در 
خصوص ســاماندهی لــوازم برقی، سرمایشــی و 
گرمایشــی انجام داده است، ابراز داشت: این اقدام 
بصورت محسوس توانسته در کاهش مصرف انرژی 

ها در اداره کل تاثیری مثبتی داشته باشد.
وی در پایان با اشــاره به رعایت عفاف و حجاب 
در جامعه، یادآورشد: باید تلاش کرد نگاه متعالی به 
امر عفــاف و حجاب در جامعه و محل کار فرهنگ 

سازی شود.
گفتنی اســت در پایان هریک از اعضای شورای 
معاونین در خصوص موضوعات مورد بحث مطالبی 
را بیان نموده و ضمن تبادل نظر راهکارهای بهینه 
رونــد اجرایی امــورات مربوط بــه اداره کل را بر 

شمردند.

طرحهای راهبردهای مدیریت درمان تامین 
اجتماعی کرمانشاه در اجرای سیاست های 

فرزندآوری
قدردانی مدیرکل بازرسی وزارت 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی از 
مدیریت درمان تامین اجتماعی 

کرمانشاه

در آســتانه ســفر رئیــس جمهور به اســتان 
کرمانشاه، مدیرکل بازرســی وزارت تعاون، کار و 
رفــاه اجتماعی با حضور در بیمارســتان حضرت 
معصومه )س( کرمانشــاه از بخشهای مختلف این 

بیمارستان بازدید کرد.
خانــم طالبی در ایــن بازدید بهمــراه حقانی 
مدیر کل بازرسی سازمان تامین اجتماعی و پس 
از ارایه گــزارش دکتر حجتی پــور مدیر درمان 
تامین اجتماعی اســتان کرمانشاه درباره اقدام ها 
و طرحهای اجرا شــده در مدیریت درمان تامین 
اجتماعی این اســتان، عملکرد ایــن مدیریت را 
چشــمگیر  و قابل تحســین توصیــف کرد.وی 
همچنین با اشــاره به اجرای پروژه های توســعه 
ای در بیمارستان حضرت معصومه )س( از جمله 
به ثمر نشســتن طرح LDR )زایشــگاه مدرن( 
خاطرنشــان کرد: اجرای این طرحها، گام بلندی 
در جهــت ارائه خدمات درمانی به مردم اســتان 
است.مدیرکل بازرســی وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی با اشاره به اهمیت اجرای سیاست های 
فرزندآوری در جامعه گفت: مدیریت درمان تامین 
اجتماعی اســتان کرمانشــاه با اجرای طرحهای 
متعدد و مناســب، بویژه در بیمارســتان حضرت 
معصومه )س( نقش مهمی را در تحقق سایســت 

های فرزندآوری ایفا کرده است.

اخبار

به گزارش روابط عمومي شرکت شهرکهاي صنعتي استان 
جلســه مدیریت مصرف برق با حضور مسئولین شرکت برق 
منطقه اي مازندران و گلستان به میزباني شرکت شهرکهاي 
صنعتي استان گلستان در شرکت شهرکهاي صنعتي استان 

در تاریخ ۹ مرداد ۱۴۰۱ برگزار شد.
مدیر عامل شرکت شــهرکهاي صنعتي گلستان هدف از 
برگزاري جلسات مشــترک را برنامه ریزی بمنظور مدیریت 
هرچه بهتر مصرف برق در استان و بروز حد اقل خاموشی برق 
در بخش خانگی از یک طرف و از طرف دیگر اعمال خاموشی 

مدیریت شده  بمنظور بروز کمترین خسارت به بخش تولید 
و صنعت استان اعلام کرد.

در این جلســه  یونس اصغري مدیر و  دیسپاچینگ برق 
منطقه اي مازندران و گلستان گزارش کاملي از  برق مصرفي 
در استان گلســتان را در هفته گذشته ارائه دادند و در ادامه 
تأکید کرد: مدیریت مصرف تنها با فرهنگسازی نهادینه خواهد 
شــد و در تلاش هستیم توازن بین تولید و مصرف را رعایت 
کنیم، اگر برای بخش خانگی اطلاع رســانی و فرهنگ سازی 
مناسب صورت گیرد مدیریت مصرف اتفاق خواهد افتاد. و در 

ادامه پس از اظها نظر نمایندگان شــهرکهای صنعتی استان 
تصمیمات لازم در زمینه جلب همکاری اتخاذ گردید

هشتمین جلسه کمیته استاني مدیریت مصرف برق با حضور مسئولین شرکت برق منطقه اي مازندران و گلستان و اعضاي کارگروه استاني به 
میزباني شرکت شهرکهاي صنعتي استان گلستان برگزار شد

برگزاری مراسم یادواره شهید سرلشکر حسین ادبیان به  میزبانی  تیپ ۷۱ پیاده 
مکانیزه ابوذر سرپل ذهاب

مراسم یادواره شهید سرلشکر حسین ادبیان 
به میزبانــی  تیپ ۷۱ پیاده مکانیــزه ابوذر با 
حضور امیر ســرتیپ دوم  کیومرث ماســوری 
جانشــین قرارگاه عملیاتی منطقه غرب نزاجا 
امام جمعه شهرســتان ســرپل ذهاب حجت 
الاســلام و المسلمین فاطمی نســب فرماندار 
مهنــدس صدرالله بابلــی و جمــع کثیری از 
مســئولین لشکری و کشــوری و مردم شهید 
پرور  این شهرستان  در حسینیه شهدای بازی 

دراز برگزار گردید.
فرمانده تیپ ۷۱ پیاده مکانیزه ابوذر :

امروز نیروی زمینی به  ویژه تیپ ۷۱ پادگان 
ابوذر توانسته اســت به شایستگی شعار ارتش 
فدای ملت را در میــدان عمل اجرایی نماید و 
مردم عزیز و نجیب ســرپل ذهاب پادگان ابوذر 
را به عنوان بخشی از هویت ملی و مذهبی خود 

و منطقه می دانند و از این بابت خدای بزرگ را 
شاکر و سپاســگزاریم و اعلام می نمایم تا پای 
جان برای این مردم این آب و خاک جانفشانی 

می نماییم.
جانشین قرارگاه عملیاتی منطقه غرب نزاجا:

 امنیت ایران اســلامی ما مرهون خون پاک 
شهدا ســت ویکی از این شهدا ، شهید ادبیان 

است که شجاعت ایشان بی بدیل است .
ارتش و سایر نیروهای مسلح ما در عملیات 
بازی دراز رشــادتها آفریدند و شــهدایی مانند 

شهید شــیرودی و شهید ادبیان خون دادند تا 
دشمن پایش را روی خاک وطن ایران اسلامی 

ما نگذارد.
امام جمعه شهرستان سرپل ذهاب :

امروز دشــمن یک جنگ تمام عیار ترکیبی 
را بر علیــه نظام جمهوری اســلامی ایران راه 
انداخته اســت و همانطــور که رهبــر فرزانه 
انقلاب در زمان دفاع مقدس و جنگ ســخت 
فرمان جهاد دادند و ســیل نیروها به جبهه ها 
جهت دفاع از  وطن سرازیر شد امروزه ولی امر 
مســلمین دستور به جهاد تبیین می دهد و بر 
هــر کس که توانایی جهــاد تبیین دارد واجب 
است به جنگ تحریم ها و تحریف های ظالمانه  

دشمن برود.
بدون شک امروز اگر شهدا در بین ما بودند 

در میدان جهاد تبیین حضور داشتند.

۱۵۰ میلیارد ریال خسارت اولیه سیل به تاسیسات آبرسانی غرب مازندران

مدیر عامل آبفا مازندران اعلام کرد :

ساری - نیما شریفی / مدیر عامل آبفا مازندران از وارد آمدن خسارت سیل به تاسیسات آبرسانی در غرب استان خبر 
داد که در وهله اول ۱۵۰ میلیارد ریال برآورد شده است.

مهندس بهزاد برارزاده در حاشیه بازدید از مناطق سیلزده غرب استان اظهار داشت: بارش شدید باران موجب وقوع 
ســیل و خسارات هنگفت به تاسیسات آبرسانی در شهرستانهای نور،چالوس،آمل،تنکابن و کلاردشت شد و بخشی از 
تاسیســات آبرسانی در این شهرستانها از مدار خارج و موجب قطعی آب تعدادی از مشترکین در شهرها و روستاهای 

این مناطق شده است.
وی افزود : سیل به 2 کیلومتر خط انتقال در روستاهای مرج و یالده شهرستان نور خسارات وارد کرد و یک دهنه 
چشمه در این منطقه آسیب دید، همچنین ۳ کیلومتر شبکه و خطوط انتقال در روستاهای چالوس به همراه تاسیسات 

آبرسانی تخریب و 2 کیلومتر خط انتقال و شبکه توزیع هم در روستاهای شهرستان آمل از مدار خارج شد.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب مازندران ادامه داد: سیلاب به ۶ کیلومتر خط انتقال در روستاهای کترولات،راور،پلت 
هال،مران،هلوکله و قاضی محله در شهرستان تنکابن و نیز یک باب مخزن ذخیره ۵۰ متر مکعبی آسیب وارد آورد و 
2 کیلومتر خط انتقال و شــبکه توزیع در روســتاهای کلاردشت هم از مدار خارج شد و به تصفیه خانه کلاردشت هم 
خســاراتی وارد آمد.مهندس برارزاده به واکنش سریع اکیپ بحران شرکت آب و فاضلاب مازندران در مناطق سیلزده 
اشاره و تصریح کرد: تعدای از این روستاهای خسارت دیده از بحران سیل تحت پوشش شرکت آب و فاضلاب نیستند 
اما به منظور رفع مشکلات آبرسانی در تمامی روستاهای سیلزده ضمن انتقال لوله های آبرسانی به این مناطق چندین 

دستگاه تانکر سیار آبرسان هم در این مناطق مستقر شد.
وی با اشاره به تشکیل کمیته پایش اضطرارای کیفی به منظور کنترل مواد گند زدا از صبوری مردم در جریان وقوع 
سیل قدردانی کرد و گفت: همکاران شرکت آب و فاضلاب مازندران به صورت شبانه روز تلاش می کنند تا مشکلات 

برطرف و جریان آب در مناطق آسیب دیده برقرار شود.

به گــزارش روابط عمومی بنیاد مســکن 
انقلاب اسلامی اســتان گیلان مراسم معارفه 
مدیر بنیاد مســکن انقلاب اسلامی شهرستان 
آستانه اشرفیه با حضور مهندس حامد دائمی 
مدیرکل بنیاد مســکن انقلاب اسلامی استان 
گیلان، حجت الاســلام و المســلمین قربان 
پور مســئول دفتــر نمایندگی ولــی فقیه در 
بنیاد مســکن انقلاب اســلامی استان، معاون 
پشــتیبانی، رئیس دفتر مدیرکل و مســئول 
روابط عمومی بنیاد مســکن انقلاب اســلامی 

گیلان در دفتــر فرماندار شهرســتان برگزار 
گردید. 

در ابتــدای این مراســم فرماندار آســتانه 
اشــرفیه از تلاش های مهندس فرشاد آذرپور 
در طــول تصدی مســئولیت خــود در بنیاد 
مســکن انقلاب اسلامی شهرســتان  تقدیر و 
تشــکر نمود. ذاکر اســتقامتی طی سخنانی 
بیان داشــت زحمات و خدمات بنیاد مسکن 
در کشــور در راستای مقاوم ســازی مسکن 
روستایی،  توجه به بافتهای آسیب پذیر و نگاه 

ویژه به محرومین جامعه درخور تحسین  
اســت واینگونه خدمات مایــه دلگرمی و 
امیــدواری مردم بــه نظام وانقــلاب گردیده 
اســت. فرماندار آستانه اشــرفیه تصریح کرد: 
دولت در راســتای توســعه پایــدار و متوازن 
روستاها با اعطای تســهیلات ارزان قیمت به 
روستائیان گامهای مثبت و اثربخشی برداشته 
و بنیادمسکن انقلاب اسلامی نیز دراین زمینه 
به جد یاری رســان دولت بوده اســت. وی با 
اشــاره به طرح اعطای تسهیلات ارزان قیمت 

بازســازی بافت روســتایی اظهارداشت: بنیاد 
مســکن در راستای حمایت روستائیان عزیز و 
جلوگیری از مهاجرت آنان ازدیار آبا و اجدادی 
خود تسهیلات ارزان قیمتی را بمنظور مقاوم 
سازی مسکن روستایی درنظرگرفته است که 
انتظار میرود روستائیان عزیز برای حفظ جان 
خود وخانواده شــان در برابــر بلایای طبیعی 
ازاین تســهیلات  ارزان قیمت استفاده نمایند 
و دراین خصوص باید آگاهسازی لازم ازطریق 
بنیادمسکن و بخشــداریها ودهیاریها صورت 

گیرد. 
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان 
گیلان اظهار کرد: مســئولیت در نظام مقدس 
جمهوری اســلامی امانتی است که به دست 
مســئولان داده میشود و مدیران باید بکوشند 

با ارایه خدمات و تلاش مضاعف به خوبی از 
این امانت پاســداری و حفاظت کنند. وی 
تصریح کرد: اعتماد مردم مهمترین ســرمایه 
نظام است و مســئولان نباید با اقدامات خود 
کاری کنند که این ســرمایه ارزشمند از بین 

برود.  وی در خصوص افزایش جذب ســهمیه 
مسکن روســتایی درشهرستان آستانه اشرفیه 
تصریح کرد: دهیاران باید با تعامل و همکاری 
با اعضای شــورای روســتا، ریش ســفیدان و 
جامعه روســتایی را با اســتفاده از قابلیتهای 
طبیعــی و امکانات آب و خــاک در چارچوب 
اهداف و ابعاد توسعه پایدار حرکت کرده و در 

این زمینه اطلاع رسانی نمایند. 
حجت الاسلام و المسلمین قربان پور ضمن 
بیان ســخنانی پیرامون اهمیت مسئولیتهای 
اجرایــی بویژه در نهادی مانند بنیاد مســکن  
کــه وظیفه اصلی آن خدمــت به محرومین و 
قشــر روستایی می باشــد ؛ از خدمات ارزنده 
مهندس آذر پور در ســمت سرپرســت بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی شهرستان تشکر نمود. 
گفتنی است در پایان این مراسم با اهدای 
لوح تقدیر از خدمات مهندس فرشــاد آذرپور 
تقدیر و مهندس سید ضیاء نبوی طی حکمی 
بعنوان مدیر بنیاد مســکن انقلاب اســلامی 

شهرستان آستانه اشرفیه منصوب شد

مراسم معارفه مدیر بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شهرستان آستانه اشرفیه برگزار شد

زهرا کارزگر.خبرنگار مملکت/ در مراسمی با حضور معاونت 
امور جنگل ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور »حمید 
سلامتی« به عنوان مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان 
معرفی شــد.آیین تودیــع و معارفه مدیــرکل منابع طبیعی و 
آبخیزداری گلســتان پیش از ظهر یکشنبه با حضور سرپرست 
معاونت امور جنگل ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور 
در سالن یگان این اداره کل برگزار شد.در این مراسم، از زحمات 
»عبدالرحیم لطفی« به عنوان مدیرکل سابق قدردانی و »حمید 
سلامتی« به عنوان مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان 

معارفه شد.سرپرست معاونت امور جنگل سازمان منابع طبیعی 
و آبخیزداری کشور در این جلسه ضمن تقدیر و تشکر از اقدامات 
مدیرکل ســابق منابع طبیعــی و آبخیزداری با اشــاره به روز 
جنگلبان و تلاش این عزیزان اظهارکرد: رشادت های جنگلبانان 
باعث حفظ حریم جنگل ها شده است.نقی شعبانیان با بیان اینکه 
نمی تــوان به تنهایی از منابع طبیعی حفاظــت کرد، ادامه داد: 
باید تمام بخش ها به کمک منابع طبیعی آمده و این هنر مدیر 
کل منابع طبیعی و آبخیزداری است که بتواند بین دستگاه های 

اجرایی تعاملی برقرار کند.

شــعبانیان تصریح کرد: مردم در حال حاضر در خصوص 
مسائل مربوط به منابع طبیعی مطالبه گر و دغدغه مند هستند 
و باید بین مردم و منابع طبیعی ارتباط خوبی برقرار شود.معاون 
امور جنگل ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور ادامه 
داد: امــروزه در دنیا به جنگل به عنوان منبع تولید چوب نگاه 
نمی کنند و ارزش زیســت محیطی جنگل ها و اکولوژیکی این 
منابع با ارزش دارای اهمیت بیشــتری است.شعبانیان با بیان 
اینکه منابع طبیعی استان گلستان شرایط ویژه ای دارد، گفت: 
در مدیریت پایدار از جنگل ها انتظار ما این است که با پشتوانه 
علمی و ارتباط با دانشگاه گام های خوبی در حفظ و حمایت از 
این عرصه ها برداشته شود.وی خاطر نشان کرد: در فعالیت های 

آبخیــزداری باید تمام تلاش خود را انجام دهیم که پوشــش 
گیاهی از نظر کیفی و کمی ارتقا پیدا کند.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان معرفی شد

رئیس اداره زیباسازی شهرداری گرگان به تشریح فضاسازی محیطی ویژه 
ایام ماه محرم پرداخت. 

به گزارش مرکز اطلاع رســانی روابط عمومی شــهرداری گرگان، مهرداد 
مجتهدی در خصوص اقدامات انجام شــده جهت پیشواز ماه محرم )فاز اول( 
گفــت: آیین اهتزاز  ۳۱۳ پرچم امام حســین )ع( در ورودی و خروجی ها و 
تمامی میادین و معابر سطح شهر به نیت تعداد یاران امام زمان )عج( صورت 

گرفت.
مجتهدی افزود: آذین بندی و نورپردازی معابر و میادین با زمینه عزاداری 
محرم )شــامل نور ثابت قرمز و ریسه و پارچه قرمز، مشکی(، همچنین آذین 
بندی ورودی و صحن مســجد گلشن و مســیر هیئت های مذهبی صورت 

گرفته است.
وی در ادامه از اهتزاز پرچم ۱۶ متری در میدان شهرداری با نوع خط پرچم 

گنبد مطهر امام حسین )ع( مزینّ به نام امام زمان )عج( خبر داد.
رئیس اداره زیباســازی شهرداری گرگان به اقدامات صورت گرفته در فاز 
دوم ماه محرم سال جاری اشاره کرد و گفت: در روزهای آینده ۷2 علمَ شامل 
۴ بسته ۱۸ تایی در سه ورودی شهر )جنوب غربی میدان بسیج، شرق میدان 
معلّم، شمال میدان شهید قندهاری( و میدان شهرداری نصب و خوشنویسی 

نام ۷2 تن یاران امام حسین )ع( بر آنها ثبت می شود .
مجتهــدی همچنین از نصب ۴ الِمان شــامل نمادهای محرم در میادین 

ولیعصر)عج(، مازندران، پارتیان و سرخواجه خبر داد.

وی خاطر نشان کرد: اجرای نقاشی »ظهر عاشورا« اثر استاد فرشچیان در 
ضلع شــمال شرقی میدان ولیعصر )عج( و نقاشی »وداع« مقابل هتل میامی 

انجام می گیرد.
رئیس اداره زیباسازی شهرداری گرگان همچنین از نصب نقاشی »سقا« در 

میدان تالار و نقاشی »شام غریبان« در میدان شهدا خبر داد.

شهر گرگان رنگ و بوی ماه محرم گرفت
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مدیر کل صمت استان بوشهر:
۹ میلیون تن کالا از استان 

بوشهر صادر شد
مدیر کل صنعت،معدن و تجارت استان بوشهر 
گفت: بالغ بر ۹میلیون و۷2۳ هزار تن کالا بدون 
احتساب میعانات گازی به ارزش حدود ۵ میلیارد 
و ۱۶۴ میلیون دلار از گمرکات استان طی چهار 

ماهه اول سال جاری صادر شده است.
مهدی صفوی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
طی مدت زمــان مذکور این میــزان صادرات از 
استان بوشهر از نظروزنی ۱2 و از نظر ارزشی ۷۹ 
درصد نسبت به مدت مشــابه سال قبل افزایش 

داشته است.
وی عنوان کرد: عمده کالاهای صادراتی شامل 
محصولات پتروشیمی، مواد معدنی، انواع آبزیان 
و سبزیجات و صیفی جات بوده که به کشورهای 
چین، امارات متحده عربی، هند، آفریقای جنوبی، 
نیجریه، ســودان، موزامبیک، ترکیه، پاکستان و 

سنگاپور از استان بوشهر صادر شده است.
مدیر کل صمت استان بوشهر تصریح کرد: طی 
بازه چهارماه نخست امسال واردات قطعی حدود 
2۰۶ هزارتن کالا بــه ارزش بالغ بر ۶۷2 میلیون 
دلار از گمرکات اســتان به کشور وارد شده است 
که نسبت به مدت مشابه پارسال از نظر وزنی ۴۵ 
درصد و از نظر ارزشــی ۹۵ درصد افزایش داشته 

است.
صفوی تشــریح کرد: عمده کالاهای وارداتی 
شــامل ماژول ال ای دی، انواع پارچه، برنج، انواع 
چای، انواع لاســتیک، قطعات موتورســیکلت و 
دوچرخه، انواع دســتگاه پخت و پز رســتورانی، 
قطعات و لوازم یدکی خودرو سورای از کشورهای 
چین، امارات، روســیه، هند، تایلنــد، فیلیپین، 
ترکیه، سریلانکا، جمهوری کره و ژاپن بیشترین 

سهم برای واردات به استان بوشهر داشته است.
.

با بهره برداری از ۵ دستگاه لکوموتیو جدید 
صورت گرفت؛

نوسازی ناوگان حمل و نقل 
ریلی ذوب آهن اصفهان

ناوگان حمل و نقــل ریلی ذوب آهن اصفهان 
با بهره برداری از ۵ دســتگاه لکوموتیو مانوری با 

ظرفیت ۱2۰۰ اسب بخار، نوسازی شد.
مدیرعامــل ذوب آهن اصفهــان در آیین آغاز 
بهره برداری از ایــن لکوموتیوها با حضور هیات 
مدیره و جمعی از مســئولین این شرکت گفت: 
سرعت حمل و نقل یک شاخص کلیدی در بهره 
وری است که تامین این لکوموتیوها می تواند این 

شاخص را در ذوب آهن ارتقا دهد.
مهندس ایرج رخصتی با اشاره به اینکه ناوگان 
حمل و نقل ریلی ذوب آهن در حال تحول است 
افــزود: این لکوموتیوها مربوط به یک برند معتبر 
جهانی هستند و در ارتقاء بهره وری حمل و نقل 
شرکت تاثیر بســیاری دارند .  این تکنولوژی به 
همراه دانش آن به کار گرفته شده است و منطبق 

با سیستم حمل و نقل ریلی ذوب آهن است .
وی با بیان اینکه در زمینه تعمیرات لکوموتیوها 
، آمادگــی ارائــه خدمت به راه آهــن جمهوری 
اسلامی را نیز داریم، اظهار داشت : در همه بخش 
های ذوب آهن اصفهان شــاهد مدرنیزاســیون 
هســتیم و از بالاترین سطوح تکنولوژی استفاده 
می کنیم و لذا نباید تصور شــود که این صنعت 
به دلیل قدمت نیم قرنــی ، از تجهیزات قدیمی 
استفاده می کند .معاون خرید ذوب آهن اصفهان 
نیــز دراین خصوص گفت: تامین این لکوموتیوها 
برای تســریع در جریان ورود مواد اولیه ، تخلیه 
ایستگاه زرین شهر و بازگرداندن واگن های خالی 
به مبادی جهت بارگیری و در نتیجه تســریع در 
ســیر بازرگانی شــرکت های حمل و نقل ریلی 
جهــت تامین مواد اولیه ذوب آهن صورت گرفت 

که یک اقدام بزرگ محسوب می شود .
محمد جعفر صالحی افــزود: تلاش می کنیم 
این نوسازی تداوم داشته باشد تا در چرخه حمل 

و نقل ریلی کشور نیز تاثیرگذار باشیم.
وی اظهار داشــت: ذوب آهن اصفهان در سال 
حدود ۷ میلیون تن حمــل و نقل ریلی دارد که 
۵ میلیون تن آن مربوط به مواد اولیه اســت و 2 
میلیون تن آن مربوط به محصول است . در واقع 
۷۵ درصــد حمل و نقل مــواد اولیه و 2۵ درصد 
حمــل و نقل محصولات ذوب آهــن اصفهان به 

صورت ریلی انجام می شود.  
مدیر راه آهن و ترابری ذوب آهن اصفهان نیز 
گفت : وظیفه اصلی نــاوگان حمل و نقلی ریلی 
ذوب آهن جابه جایی محصولات تولیدی ، چدن 
، ســرباره و ورود مواد اولیه به کارخانه اســت که 
همگی از کالاهای خطرناک در حمل و نقل ریلی 

محسوب می شوند.
حامــد محمدی افزود: حمل و نقل ریلی ذوب 
آهن طــول خطی حــدود ۱۳۷ کیلومتر و ۳۰۷ 
سوزن دارد که تجمع این حجم تجهیزات در یک 
فضای محدود نشــان دهنده قدرت این مجموعه 

است.
وی افزود: سالها بود که حمل ونقل ریلی ذوب 
آهــن نیازمند تزریق خون تــازه در رگها بود که 

تامین این لکوموتیوها این نیاز را رفع کرد.
مدیــر راه آهن و ترابــری ذوب آهن اصفهان 
گفت : این لکوموتیوها برای شــرایط آب وهوایی 
ایران طراحی شــدند، توانمندی مناســب جهت 
انجام مانورهای سنگین و نیمه سنگین دارند و به 
لحاظ فنی ، کارشناسان ذوب آهن آشنایی کافی 
با آنهــا دارند و برای تعمیــر و نگهداری آنها نیز 

مشکلی نخواهند داشت .
وی افزود: با وجود ۵ دستگاه لکوموتیو جدید 
تعمیرات  برنامه ریــزی  فرصت مناســبی جهت 

اساسی دیگر لکوموتیوها فراهم خواهد شد.

در حالی کــه معاون وزیر صنعت، معدن و تجــارت )صمت( خبر داده 
قیمــت انــواع روغن خوراکی ۱۰ تــا 2۵ درصد کاهــش می یابد، انجمن 
صنایــع روغن نباتی اعلام کرده که کاهش قیمت روغن نباتی موجب زیان 
کارخانه ها می شود و اگر روغن خام ارزان نشود امکان کاهش قیمت روغن 

نباتی وجود ندارد.
به گزارش ایســنا، هفته  گذشته مهدی برادران_ معاون وزیر صمت در 
بازدیــد از یکی از کارخانه های تولید روغــن از کاهش ۱۰ تا 2۵ درصدی 
قیمت روغن خوراکی در سراسر کشور خبر داد و اعلام کرد که  این کاهش 
در مرحله اولیه است و در مراحل بعدی باز هم کاهش قیمت اعمال خواهد 

شد.
وی همچنیــن اضافه کرد که این کاهــش قیمت به دنبال برنامه دولت 
برای کاهش تعرفــه واردات مواد اولیه مورد نیاز کارخانه های روغن اعمال 
می شــود و هدف از این کار حمایت از مردم و مصرف کنندگان خواهد بود. 
همچنین همه کارخانه ها ملزم به کاهش قیمت هستند و با هر واحدی که 

از این دستورالعمل پیروی نکند، برخورد خواهد شد.
در واکنش به این موضوع انجمن صنایع روغن نباتی در اطلاعیه ای اعلام 
کرد که کاهش قیمت روغن نباتی با شــرایط فعلی برای کارخانه ها مقدور 

نیست و منجر به زیان کارخانه ها می شود.

روغن به سمت ارزانی می رود
اخبار یادداشت

گفت و گوی مملکت با مجید نامی ، نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران 

نساجی ایران در حال توسعه 
صنعت نســاجی ایران با توجه به اینکه در دو 
ســال اخیر با کرونا و تحریم رو به رو بوده اســت 
توانســته به خودکفایی در بخش های عمده این 

نساجی دست پیدا کند.
مونــا رمضانپور/ در تولیــد و عملکرد پنبه در 
کشور توانسته به رسد ۷۰ درصدی برسد که سال 
های گذشته این روند حدود ۵۰ درصد بوده است 
در بخش های دیگر نیز رونق نساجی را ما شاهد 

بودیم
در کلیه محصولات اگر نقش تولید کشاورزی را 
با بخش های پس از تولید پیوند بزنیم هم منافع 
کشــاورزان را برآورده کرده ایم و صنایع بالادستی 
منتفع خواهند شــد، بنابراین تشــکیل این نوع 
شــوراها برای پیوند بخش کشــاورزی و صنعت 

بسیار ضروری است.
نساجی در حال توسعه

مجید نامــی ، نایب رئیس اتحادیــه تولید و 
صادرات نســاجی و پوشــاک ایــران  درخصوص 
وضعیت رشد صنعت نساجی در کشور به خبرنگار 
ما گفت: نســاجی بخش های مختلفــی دارد و 
خیلی از این موارد در زمینــه الیاف و مواد اولیه 
به خودکفایی نرســیده ایم به طور مثال نخ های 
خــاص، پنبه و برخی دیگــر از الیاف ها وارد می 
شود اما در بخش پلی استل بیش از ۹۰ درصد به 

خودکفایی رسیده ایم.

وی در ادامه اظهار داشــت کــه: به نوعی می 
توان گفت که مواد اولیه در بخشی از بخش های 
نساجی صد در صد وارداتی است و در بخش پارچه 
های گردباف نیز ۷۰ درصد به خودکفایی رسیده 
ایم اما در پارچه های تار و پودی نیز خلا داریم که 
وارد می شوند اما در کل این صنعت در حال رشد 
است و با استفاده از برنامه های بلند مدت می توان 

ظرفیت داخل را افزایش داد.
ســرمایه گذاری می توانــد راهی برای 

خودکفایی باشد

نایب رئیس اتحادیه صادرات نساجی ایران در 
ادامه از ســرمایه گذاری در این بخش گفت: اگر 
ظرفیــت های داخل را بــالا ببریم و همچنین از 
سرمایه گذاری بهره مند شویم می توان در بخش 
پوشاک وضعیت بهتری داشته باشیم با توجه به 
اینکه در بخش پوشاک تنوع بسیاری وجود دارد 
و با توجه به اینکه هیچ کشــوری در دنیا نیست 
که به خودکفایی کامل رسیده باشد حتی کشور 
چین که قول نســاجی دنیا محسوب می شود در 
بخش هایی از مواد اولیه واردات دارد بنابراین ایران 

نســبت به چین می تواند به خودکفایی تقریبی 
رسیده باشد.

کرونا و تحریم نتوانســتند مقابل رشد 
صنعت نساجی را بگیرند

مجید نامی در ادامه از اتفاقات دوسال اخیری 
که برای صنعت نساجی افتاده است گفت: اتفاقاتی 
که در دو ســال اخیر رخ داده اســت بحث کرونا 
و تحریم ها بود با توجه به اینکه صنعت نســاجی 
به صورت مستقیم از ســوی آمریکا در سال ۹۸ 
وارد تحریم های بین المللی شــد و مشــکلات 
نساجی تقریبا دوبرابر شد چرا که مشکلات ارزی 
به واســطه تحریم ها از یک ســو و از سوی دیگر 
کالاهای وارداتی ممنوع که به سختی وارد کشور 

شده است.
وی در ادامه اظهارداشت: این تحریم ها باعث 
شــد تا فضای خوبی برای رشد برندهای داخلی 
ایجاد کند از سوی دیگر کرونا این روند رو به رشد 
را کند کرد اما برخلاف کشورهای دیگر که صنعت 
پوشاکشــان صدمه خوردند اما ایــران با توجه به 
تحریم هایی که بود صدمه کمتری وارد اما باز هم 
می گویم که کرونا روند پیشرفت صنعت نساجی 
را کند کرد اما باعث توقف رشــد صنعت نساجی 
نشده است و میزان رشد نسبی داشته ایم باتوجه 
به اینکه برخلاف تصــورات و پیش بینی ها این 
صنعت روبه رشد نشد اما رشدش نیز متوقف نشد.

خسارت ۸۰۰ میلیاردی سیل 
به راه های کشور

مدیرکل بحران و تجهیز ماشین آلات سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای کشــور از انسداد 
۷۱ محور اصلی و فرعی در کشــور به دلیل وقوع 
ســیل خبر داد و گفت: براساس برآوردهای اولیه 
تاکنون ۸۰۰ میلیارد تومان خســارت به راه ها و 

ابنیه فنی وارد شده است.
غلامعبــاس بهرامی نیا در گفت وگو با ایســنا، 
اظهار کرد: طی روزهای گذشته که سامانه بارشی 
مانسون به کشور وارد شده بود ۷۱ محور اصلی و 
فرعی در کشــور را خسارت زد و مسدود کرد که 
تاکنون ۵۳ محور بازگشایی شده و ۱۸ محور دیگر 
شامل پنج محور شریانی و ۱۳ محور غیرشریانی 

همچنان مسدود است.
وی افــزود: محورهای انار – یزد، شــهر بابک  
- انار، دلگان – ایرانشــهر، بافت – ســیرجان و 
رفســنجان – انار جزو محورهای شریانی مسدود 
و جاده هــای رودبار جنــوب – برجک، میبد – 
ندوشــن، خرانق – اردکان، تهــران – امامزاده 
داوود، قلعه گنج – رمشک، ایرانشهر – مهرستان، 
سیب ســواران – هیدوج، ســراوان – اسلام آباد، 
ایرانشــهر – خیرآباد، جالق – سراوان، جالق – 
کله گان، سی ســخت – پادنا و سوران – هیدوج 

جز محورهای غیرشریان مسدود کشور هستند.
مدیرکل بحران و تجهیز ماشین آلات سازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای کشــور ادامه داد: 
محورهای آسیب دیده و سیل زده در 22 استان 
سیستان و بلوچســتان، کرمان، خراسان جنوبی، 
خراســان رضوی، خراسان شــمالی، هرمزگان، 
بوشــهر، یزد، مازنــدران، چهارمحال و بختیاری، 
تهران، کهگیلویه و بویراحمد، خوزستان، لرستان، 
قزوین، اصفهان، فارس، گلســتان، گیلان، ایلام، 
کرمانشاه و زنجان هستند که بر اساس برآوردهای 
اولیه تاکنــون ۸۰۰ میلیارد تومان به آنها و ابنیه 

فنی شان خسارت وارد شده است.
وی با بیــان این که برآوردهای اولیه مســلما 
کامل نیســت و در ادامه میزان دقیق خســارات 
وارده شــده محاسبه و اعلام می شود، اظهار کرد: 
همچنین ۳۰۰ محور مسدود روستایی داریم که 
طی روزهای گذشــته 2۰۰۰ نفر راهدار در قالب 
2۵۰ اکیپ با ۱۸۰۰ ماشــین آلات فعال هستند 
و ۴۵ هزار متر مکعب نیز از سطح راه های کشور 

ریزش برداری صورت گرفته است.
.

کشف ۶3 مرکز استخراج رمزارز غیرمجاز 
اطلاعات افشاکنندگان 

محرمانه می ماند
در پی همکاری مردم، ۶۳ مرکز استخراج رمز 
ارز غیرمجاز کشف و بیش از ۷۰۰ دستگاه ماینر 

قاچاق جمع آوری شد.
به گزارش وزارت نیرو، در هفته منتهی به پایان 
تیرماه امسال، ۶۳ مرکز استخراج رمز ارز غیرمجاز 
کشف و ۷۱۴ دستگاه ماینر قاچاق به دست آمده 

از این مراکز ضبط و تحویل مقامات قضایی شد.
این مراکز با ظرفیت ۱۴۹۹ کیلووات با استفاده 
از برق غیرمجاز به استخراج رمز ارز مشغول بودند.

در هفته جاری ســهم گزارش های مردمی از 
کشــفیات ۴۷ درصد بود که بیانگر رشــد خوبی 

نسبت به هفته های پیشین است.
بر اســاس این گزارش، در مجموع تاکنون ۷ 
هــزار و ۳۰۸ مرکز غیرمجاز اســتخراج رمز ارز 
کشــف و تعداد 2۳۵ هزار و ۱۶۵ دستگاه ماینر 

قاچاق جمع آوری شده است.
این گزارش حاکی است، هر دستگاه استخراج 
بیت کوین )ماینر( به صورت متوسط توان مصرفی 
به اندازه پنــج یخچال 2۰ فوت و چهار کولر آبی 
دارد و به همین دلیل اســتخراج های غیرمجاز به 
دلیل ایجاد اختلال در شبکه توزیع، می تواند باعث 

بروز آسیب به وسایل برقی شهروندان شود.
هموطنان می توانند در صورت مشاهده تخلف، 
مــوارد را از طریق ســامانه اینترنتی ســمات به 
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samaat  و یا اپلیکیشــین بــرق من گزارش 
کنند که پس از بررسی و صحت سنجی گزارش، 
به افشــا کنندگان پاداش نقدی تعلق می گیرد و 
اطلاعات افشاکنندگان )سوت زنان( محرمانه باقی 

می ماند.
بر اساس این گزارش، انجام مانورهای شناسایی 
و جمع آوری مراکز رمــز ارزهای غیرمجاز، انجام 
بازرسی های محلی و موردی به منظور شناسایی و 
جمع آوری مراکز غیرمجاز، استفاده از گزارش های 
مردمی در خصوص شناسایی این مراکز غیرمجاز، 
ایجاد امــکان دریافت گــزارش مردمی از طریق 
اپلیکیشــن برق من، اســتفاده از روش های فنی 
برای کشــف مراکز غیرمجاز اســتخراج رمز ارز، 
هماهنگــی با پلیــس امنیت اقتصــادی ناجا و 
هماهنگی با دادستانی کل کشــور اهم اقدامات 
انجام شــده برای جمع آوری مراکــز غیرقانونی 

استخراج رمز ارزها است.
رمز ارز گونه ای پول دیجیتال است که در آن 
تولید واحد پول و تاییــد اصالت تراکنش پول با 
استفاده از الگوریتم های رمزگذاری کنترل شده و 
معمولا به طور نامتمرکز بدون وابسته به یک بانک 

مرکزی کار می کند.

صادرات دام زنده آزاد شد

به اســتناد مفاد قانون اصلاح قانون تضمین خرید محصولات اساسی 
کشاورزی مصوب پنجم آبان ماه یک هزار و سیصد و نود و نه به شماره 
۱۸۰.۶۷۸2۶ مورخ ۱۳۹۹.۹.۱2 مجلس شورای اسلامی، شورای قیمت 
گذاری و اتخاذ سیاســت های حمایتی محصولات اساسی کشاورزی، در 
راستای اجرای طرح مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها و حمایت از 
تولید کنندگان دام در مقابله با شــرایط خشکسالی در سال ۱۴۰۱ در 

جلسه مورخ ۱۴۰۱.۳.2۴ تصویب کرد.
۱( صــارات دام زنده پرواری غیر مولد )قابــل عرضه در بازار( بدون 

عوارض مترتب از سوی دولت، مجاز می باشد.
تبصره )۱(: سقف تعداد دام زنده پرواری برای صادرات و تعداد قابل 
عرضه در هر مرحله توســط معاونت امور تولیدات دامی و وزارت جهاد 

کشاورزی تعیین خواهد شد.
تبصره )2(: صادرات گوشت قرمز در محدوده معادل وزنی تعداد دام 

زنده صادراتی مصوب بلامانع است.
2( فرآیند اجرای صادرات به عهده معاونت توســعه بازرگانی وزارت 

جهاد کشاورزی خواهد بود.
تبصره: تشــکل ها و اتحادیه ها در امر صــادرات دام زنده پرواری و یا 

گوشت قرمز در اولویت خواهند بود.
۳( وزارت جهاد کشــاورزی مکلف اســت در راستای کاهش حاشیه 
بازار، نســبت به پیگیــری لازم جهت تحویل غرفــه در میادین میوه و 
تره بازار تهران و ســایر مراکز عرضه مســتقیم در استان ها اقدام نماید. 

به نحوی که اتحادیه ها و تشــکل ها امکان عرضه مستقیم گوشت قرمز 
را داشته باشند.

تبصره )۱(: شــرکت سهامی پشــتیبانی امور دام کشور موظف است 
مراکز عرضه مستقیم گوشت قرمز خود را در چارچوب ضوابط جاری در 

اختیار اتحادیه ها قرار دهد.
تبصره )2(: شــرکت سهامی پشــتیبانی امور دام کشور موظف است 
در راســتای حمایت از تولید، مراکز عرضه مستقیم گوشت قرمز متعلق 
به آن شــرکت را به مــدت دو ماه بدون دریافت اجــاره بها، در اختیار 

اتحادیه ها قرار دهد.
۴( صادرکننــدگان موظفند به منظور مدیریت بازار داخلی گوشــت 
قرمز، در صورت درخواســت شرکت پشتیبانی امور دام کشور به میزان 
)۵۰( درصد مقدار صادرات هر مرحله را بر اساس معادل قیمت صادراتی 
جهت تأمین ذخایر راهبردی و یا پشــتیبان بازار، به شــرکت یاد شده 

تحویل و به فروش رسانند.
تبصره: صادرکنندگان موظفند پس از درخواســت شرکت پشتیبانی 
امور دام کشــور، بســته به درجه فوریت از ۳ تا ۷ روز نسبت به تحویل 

میزان دام مورد درخواست شرکت مذکور اقدام نمایند.
۵( تولیدکنندگان دام ســبک و ســنگین )اتحادیه ها و تشــکل های 
مربوطه( مکلفند با محوریت معاونت امور تولیدات دامی هر سه ماه یک 
بار و یک ماه قبل از عرضه به بازار، میزان دام مازاد را مشخص و در طی 
زمان از طریق ســامانه ای که بدین منظور طراحی می شود اعلام و نتایج 

این پایش را به دبیرخانه شــورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاســت های 
حمایتی محصولات اساسی کشاورزی ارسال نمایند.

۶( منابع مالی مورد نیــاز این مصوبه از محل منابع ذخایر راهبردی 
و تســهیلات بانکی در اختیار شرکت پشــتیبانی امور دام کشور تامین 

می گردد.
۷( ســازمان برنامه و بودجه کشــور مکلف اســت نسبت به ضمانت 
بازپرداخت اعتبــارات مورد نیاز، تأمین ضرر و زیــان احتمالی خرید و 
پرداخــت هزینه های تبعی اجرای این مصوبه پس از انجام حسابرســی 

قانونی اقدام نماید.

معــاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفــت:  مطابق آمارها، 
از ۸۵ میلیون متر مربع ظرفیت فعال ســالیانه ســنگ تزئینی، 
نزدیک به ۳۵ میلیون تن ســنگ غیر استاندارد تولید می شود 

که نیازمند برنامه ریزی برای اصلاح خطوط است.
»وجیه الله جعفری« در جلسه بررسی آسیب شناسانه صنعت 
ســنگ های تزئینی اظهار داشــت: از 2۵۰ میلیــون متر مربع 
ظرفیت ایجاد شــده در صنعت سنگ تزئینی، ۱۶۵ میلیون متر 

مربع ظرفیت غیرفعال است.
وی ادامه داد: برای دســتیابی به هدف صادرات ۱.۵ میلیون 
متر مربعی ســنگ تزئینی نیز باید در عیــن ارتقای کیفیت و 

کاهش هزینه تمام شده، به دنبال بازار صادراتی آن بود.
رییس هیات عامل ایمیدرو بیان داشــت: نیــاز به اطلاعات 
دقیق و واقعــی از زنجیره صنعت ســنگ های تزئینی، یکی از 
دغدغه هایی بود کــه با یاری انجمن ســنگ، نتایجی مطلوبی 

حاصل شده است.
وی افزود: اکنون اطلاعات دقیق در دسترس است، اما صرف 
داشــتن این اطلاعات کمــک چندانی به توســعه این صنعت 

نمی کند و باید برای تضمین آینده آن برنامه ریزی کرد.
جعفری ادامه داد: به این منظور، همه ابعاد این بخش همچون 
صادرات، تولید استاندارد، کاهش هزینه های تمام شده، کاهش 
هزینه های حمل و نقل، نوســازی واحدهای سنگبری، تجمیع 

معادن و غیره در طرح جامع باید مد نظر قرار گیرد.
معاون وزیر صمت تصریح کرد: تضمین آینده صنعت ســنگ 

های تزئینی، نیازمند تدوین طرح جامع است.
وی تاکید کرد: با بررسی همه مزیت ها و چالش ها در صنعت 
ســنگ، باید طرح و برنامه ای تدوین شــود تا به تصمیم جدید 
منتهی و در صورت ضرورت و نیاز به اصلاح قانون، دستورالعمل، 

آیین نامه یا ایجاد کنسرسیوم، اقدام شود.
ضرورت پیش بینی مزایای تشویقی در طرح جامع

جعفری با اشــاره به اینکه توســعه صنعت ســنگ، نیازمند 
تدوین دســتورالعمل هایی برای اعطای مزایای مناسب در طرح 
جامع ســنگ است، گفت: با در نظر گرفتن چالش های موجود، 
باید با نگاه علمی، فنی و تخصصی، نســبت بــه تعیین مزایا و 
تســهیلات تشویقی مناســب به فعالان گام برداشت.وی افزود: 
برای واحدهــای معدنی که اقدام به ایجاد کنسرســیوم کنند، 
مزایای ویژه در نظر گرفته شود. همچنین، واحدهای غیر فعال 
را می توان در قالب طرح احیا، فعال ســازی و توســعه معادن 

کوچک مقیاس فعال کرد.
افزایش 17 درصدی صادرات ســنگ تزئینی در سال 

1400
برپایه این گــزارش، »وحید عابدین زاده« مدیر اجرایی طرح 
»انجام خدمات آسیب شناسی و بررسی شرایط تولید واحدهای 
معدنی و فرآوری سنگ تزیینی« در این نشست گفت: این طرح 
در قالب یک قرارداد پژوهشی از سوی شرکت تهیه و تولید مواد 

معدنی در مرداد ۹۹ به دانشگاه تربیت مدرس ابلاغ شد.
وی ادامــه داد: از نتایج این طرح، شناســایی بیش از 2 هزار 

واحد معدنی و ســه هزار و ۸۷۴ واحد فرآوری سنگ تزئینی در 
کشور است.

عابدین اده خاطرنشــان کرد: در ســال ۱۴۰۰، نزدیک به ۱2 
میلیون تن سنگ توســط واحدهای معدنی و ۸۵ میلیون متر 

مربع از سوی کارخانه های فرآوری تولید شده است.
وی با اشــاره به میزان صادرات سنگ های تزئینی، گفت: در 
ســال ۱۴۰۰، نزدیک به ۸۰۰ هزار تن سنگ کار شده )بریده( 
و ۹۵۰ هزار تن ســنگ کار نشــده )کوپ( صادر شده است که 
این میزان صادرات نســبت به آمار سال ۹۹ معادل ۱۷ درصد 

رشد داشته است.

معاون وزیر صمت:
۳۵ میلیون تن ظرفیت ســنگ تزئینی فعال، نیازمند اصلاح خطوط است

شورای قیمت گذاری محصولات استراتژیک، صادرات دام زنده غیرمولد را مجاز اعلام کرد
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طرح جمع آوری متکدیان 
آرامستان های اراک

به گــزارش اداره ارتباطات و امــور بین الملل 
شــهرداری، مســعود آقازیارتی سرپرست  سازمان 
مدیریت آرامســتان های اراک شهرداری گفت: از 
آنجا که حضور متکدیان و مشــاغل مزاحم با سوء 
اســتفاده از روحیه خاص شــهروندان، مراجعین و 
زائرین اهل قبــور در این محیط، به عنوان یکی از 
معضلات اجتماعی تمامی آرامستان های کشور به 
حســاب می آید، این طرح به درخواست مراجعین 
و با هدف تکریم بستگان متوفی و زائرین اهل قبور 
به اجرا درآمد و در هفته های آتی نیز ادامه خواهد 

داشت.
وی افزود: با توجه به نارضایتی و شکایات مکرر 
بســتگان متوفی و زائرین اهل قبــور در خصوص 
مزاحمت متکدیان و مشاغل مزاحم، جمع آوری و 
ساماندهی این افراد در دستور کار سازمان مدیریت 

آرامستان های شهرداری  اراک قرار گرفته است. 
وی اظهار داشت: حضور متکدیان موجب ایجاد 
مزاحمت و بی نظمی در مراسمات تدفین می شود 
و با توجه به حال نامناسب روحی بستگان متوفی، 
فراهم کردن شرایط مساعد به منظور ایجاد آرامش 
برای آنان امری ضروری اســت و سازمان مدیریت 

آرامستان ها توجه ویژه ای به این امر دارد.
به گفته آقازیارتی این طرح از ســاعات ابتدایی 
روز پنجشــنبه ششــم مرداد مــاه در قالب تیمی 
متشــکل از کارشناســان حــوزه معاونت خدمات 
اجرائی ســازمان  شــهری، کارشناســان معاونت 
مدیریــت آرامســتان ها و دســتگاههای زیربط با 

جدیت در دو روز متوالی به اجرا گذاشته شد.
سرپرســت ســازمان مدیریت آرامســتان های 
شهرداری اراک در پایان گفت: از تمامی شهروندان 
و زائریــن اهل قبور خواهشــمندیم تــا درصورت 
مشــاهده هرگونه مزاحمت از ســوی متکدیان و 
مشــاغل مزاحم مراتب را از طریق تماس تلفنی با 
شماره چهاررقمی ۱۵۳۰ به همکاران ما در سازمان 

مدیریت آرامستان ها اطلاع رسانی کنند.

.
میز خدمت شرکت گاز استان 

مرکزی در حوزه گازرسانی در 
محل فرمانداری شهرستان تفرش 

برگزار شد
میز خدمت شــرکت گاز استان مرکزی درمحل 
فرمانداری شهرســتان تفرش با حضــور فرماندار و 
بخشــدار تفرش، معاون مهندسی و اجرای طرحها 
شرکت و رئیس اداره گازشهرســتان تفرش برگزار 
به مشکلات مردم شریف شهرستان تفرش در حوزه 

گازرسانی رسیدگی شد.
 بــه گزاش روابط عمومی شــرکت گاز اســتان 
مرکــزی در این برنامــه، محمد صبــوری معاون 
مهندســی اجرای طرحها ،رســول ابراهیمی رییس 
خدمات فنی و مهندسی و حمیدرضا جودکی رئیس 
اداره گازشهرســتان تفرش ، با حضور در فرمانداری 

تفرش به مشکلات مراجعین رسیدگی کردند.
صبوری در این خصــوص گفت:برپایی این میز 
خدمت با هدف تسریع در حل مشکلات مشترکین 
انجام شــده اســت که مردم شهرســتان  بتوانند 
مشــکلات خود را بصورت حضوری با مسئولین در 

میان بگذارند.
 معاون مهندسی و اجرا شرکت گاز استان مرکزی 
درپایان به پروژه های گازرسانی روستاهای سرآبادان 

و فریسمانه اشاره کرد و توضیحاتی را ارائه نمودند.
.

اعزام قطارهای امانتی 
متروی تهران به قم و کرج 

منتفی شد
مدتهاست که بحث امانت دادن یک رام قطار 
برای انجام تســت گرم و سرد متروی کرج و قم 
به میان آمده اســت، این موضــوع انتقاداتی را 
به همراه داشــت؛ چراکه منتقدان معتقد بودند 
که خروج حتی یک واگــن مترو با این وضعیت 

کنونی مترو و انبوه مسافران به صلاح نیست.
به گزارش ایسنا، از سال گذشته موضوع اعزام 
یک رام قطار ســه واگن برای انجام تست سرد و 
گرم برای متروی قم مطرح اســت که بر اساس 
برنامه ریزی های انجام شــده مقرر شده بود که 
از خــط مترو فرودگاه مهرآباد این قطار به مدت 
۳۰ روز به قم امانت داده شود؛ اما از همان زمان 
به دلیل سیســتم قدیمی و کهنه متروی تهران، 
کمبود قطار و ازدیاد مســافر در ایستگاه ها، این 
امانــت دادن با اما و اگرهای زیادی مواجه بود تا 

اینکه بعد از مدتی این موضوع مسکوت ماند.
تا اینکه ســیدجعفر تشــکری هاشمی رئیس 
کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی 
شــهر تهران به تازگی در واکنــش به واگذاری 
چنــد واگن قطار متروی تهران به دو شــهر قم 
و کرج متذکر شد: این اقدام بر خلاف اختیارات 
شــهرداری تهران بوده و باید ایــن واگذاری به 
تصویب شــورای شــهر رســیده و اجازه رسمی 
از شــورا گرفته شــود چراکه براساس قانون اگر  
قرار باشــد که دارایی هایی شهرداری تهران، چه 
بــه صورت امانت و چه به صورت دائم به شــهر 
دیگری واگذار شود، بی شــک این اقدام باید به 
تصویب شــورای شهر برســد و اجازه رسمی از 

شورا گرفته شود.
وی با اشــاره به شــرایط موجود که متروی 
تهــران به ســختی مأموریت ذاتی خــود را نیز 
انجــام می دهد، از این اقدام شــهرداری تهران، 
انتقــاد کرد و ادامه داد: مطلع شــدم که وزارت 
کشور جلسه ای را برگزار کرده و قرار است پیگیر 
اختصاص یــک رام قطار از خط متروی فرودگاه 
مهرآباد به شهر قم باشد و البته مشابه این تقاضا 
برای شــهر کرج نیز مطرح شده است و این در 
حالی اســت که هیچ ضرورتی نــدارد که برای 
انجام تست سرد، قطار سالمی را درگیر عملیات 
آزمایشــی، آن هم در یک شــهر دیگر کنیم؛ لذا 
تأکید می شــود که شــهرداری تهران تا کسب 

اجازه از شورای شهر این اقدام را متوقف کند.

اخبار

آماده باش کامل شرکت 
آب منطقه ای مرکزی برای 

مقابله با سیلاب
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای مرکزی گفت: 
همه مدیران منابع آب شهرســتانهای استان ضمن 
آماده باش کامل برای مقابله با سیلابهای احتمالی 
در حال گشــت زنی و بازدیــد میدانی در مناطقی 
که تحت تأثیر بارندگی و ســیلاب قرار گرفته اند، 

هستند
به گزارش روابط عمومی شرکت آب منطقه ای 
مرکزی، مهندس عزت اله آمری اظهار داشــت: با 
توجه به هشــدار های سازمان هواشناسی استان و  
احتمال بروز سیلاب، همه مدیران ستادی و منابع 
آب شهرستانها در آماده باش کامل بوده و در حال 
گشت زنی و بازدید میدانی در مناطقی هستند که 

تحت تأثیر بارندگی و سیلاب قرار گرفته اند.
مهندس آمری افزود:  اقدامات پیشگیرانه قبل از 
ســیل از جمله اطلاع رسانی و تمهیدات لازم برای 

مواجه با سیل اتخاذ شده است.
 مدیر عامل شرکت آب منطقه ای مرکزی خاطر 
نشان کرد: سدهای استان آماده مهار سیلاب های 
احتمالی هستند و  هیچکدام از سدهامشکلی برای 

مدیریت سیلاب ندارند.
وی تصریح کرد:کارشناســان شــرکت و دفتر 
مطالعات پایه منابع آب برای رصد  پایش و کنترل 
ســیلاب در رودخانه هــای اصلی آمــاده و فعال 

هستند.
مدیــر عامل شــرکت آب منطقــه ای مرکزی 
تاکیدکرد: از همه هم اســتانی های عزیز ساکن در 
مجاورت رودخانه ها، مســیل هاو آبراهه ها تقاضا 
داریم به هشدارهای سیل توجه نموده و از تردد در 

مناطق پر خطر پرهیز کنند.
.

رئیس شورای شهر تهران:
رسیدگی به سیل امام زاده 
داوود وظیفه شهرداری نبود

رئیس شورای شــهر تهران گفت:امام زاده داوود 
جزو محدوده شــهر تهران نیست و جزو حریم است 

که شهرداری دخالت ندارد.
مهــدی چمران در ابتدا با اشــاره به بارندگی در 
تهران و ایجاد ترافیک، اظهــار کرد: ترافیک دیروز 
تهران نســبت به بارندگی قبلی کمتر بود و شــدت 

نداشت.
وی در ادامه درباره آسیب های سیل اخیر گفت: 
امیدواریم تا فردا اسیب های کمتری از سیل داشته 
باشیم و بتوانیم از این آب سدها را پر کنیم و حسن 

استفاده داشته باشیم.
رئیس شورای شهر تهران بیان کرد: آبخیزداری 
باید جدی گرفته شود زیرا همه این آبها قابل استفاده 
هستند همچنین امام زاده داوود اصلا جزو محدوده 
شــهر تهران نیست و جزو حریم است که شهرداری 
دخالت ندارد زیرا آن محدوده خودش بخشــداری 
دارد، اما با این اوصاف شــهرداری اما سکوت نکرد و 
به میدان آمد، تا دیروز هزار نفر از نیروهای خدماتی 

شهرداری مشغول به کار بودند.
چمران گفت:در ارتباط با حوادث طبیعی و فردی 
که باید جبران خسارت کند تفاوت نظرهایی وجود 
دارد در رابطه با حوادث شــهر مشخص نیست که 
چه اقدامی بایــد صورت گیرد و بنده قانونی در این 

رابطه ندیده ام.
.

مدیرکل انتقال خون استان تهران مطرح 
کرد؛

کاهش تعداد مراکز ثابت 
خونگیری در پایتخت

مدیرکل انتقال خون استان تهران گفت: استان 
تهران از سال ۹۰، 22 مرکز ثابت خونگیری داشته، 
اما مراکز ما متاسفانه کاهش پیدا کرده و به ۱۴ مرکز 

ثابت رسیدیم.
مهدی زاده مدیرکل انتقال خون استان تهران با 
حضور در هشتاد و دومین جلسه علنی شورا، اظهار 
کرد: سازمان انتقال خون تنها متولی تهیه و تامین 
فراورده های خونی کشور است که دارای ۱۴ میلیون 
جمعیت است و وظیفه خطیر و حساسی دارد یعنی 
چنــد دقیقه تاخیــر موجب مرگ و یــا نجات یک 
زندگی می شــود.وی ادامه داد: مرکز انتقال خون به 
عنوان یک دستگاه حیاتی به شمار می آید و مصرف 
فرآورده های خونی افزایش پیدا کرده است همچنین 
ایران جزو ۳ کشور اول در حوزه انتقال خون است و 
باید از مردم تشکر کرد.مدیرکل انتقال خون استان 
تهران بیان کرد: استان تهران از سال ۹۰، 22 مرکز 
ثابت خونگیری داشته، اما مراکز ما متاسفانه کاهش 

پیدا کرده و به ۱۴ مرکز ثابت رسیدیم.

روش های نوین آبیاری، 
نسخه ای برای مدیریت 

منابع آبی
به گــزارش روابــط عمومی ســازمان جهاد 
، سرپرست مدیریت  اســتان مرکزی  کشاورزی 
آب و خاک ســازمان جهادکشــاورزی اســتان 
مرکزی خشکســالی و کاهــش بارندگی ها طی 
ســال های اخیر خســارت های زیادی به مزارع 
دیم استان وارد کرده و کشت های آبی هم قطعا 
متاثر از آن بوده که روش های نوین، نســخه ای 
بــرای مدیریت منابع آبی و اجــرای آن کاهش 
مصرف آب را به دنبال دارد. کشــاورزان استان 
مرکزی با استفاده از شــیوه های نوین کشاوزی 
علاوه بر افزایش میزان و سطح تولید توانسته اند 
میزان مصرف آب را در بخش کشــاورزی به نحو 
چشمگیری کاهش دهند. سرپرست مدیریت آب 
و خاک سازمان جهادکشــاورزی استان مرکزی 
بــه عملکرد خوب اســتان در اجرای سیســتم 
آبیاری نوین نسبت به کشور اشاره کرد و گفت: 
در کشــور چیزی حدود ۳۳ هکتــار از مزارع به 
سیســتم آبیاری نوین مجهز شده که این میزان 
در اســتان مرکزی ۴۷ درصد است و ۱۴ درصد 

به نسبت میانگین کشوری بالاتر است.

اخبار

ســازمان غــذا و دارو قیمت همه داروها را به صورت شــفاف و برخط روی 
سایت خود منتشر کرده است.

http://irc.fda. به گزارش وزارت بهداشت، هموطنان با مراجعه به سایت
gov.ir/nfi و یا برنامه سامانه تی تک و اسکن QR کد روی بسته محصولات 
در لحظه قیمت دارو را مشاهده کنند. مردم با مشاهده هرگونه مغایرت قیمت 
داروها نســبت به قیمت های درج شده در ســایت و یا آزاد فروشی داروها در 
داروخانه ها به رغم طرف قرارداد بودن با بیمه ها، می توانند در تماس با شــماره 
۱۹۰ و یا دانشگاه های علوم پزشکی، تخلفات را گزارش کنند.در راستای اجرای 
اصلاح یارانه های دارو طرح »دارویار« در کشــور به اجرا گذاشــته شــده تا با 
اجرای آن نفع آن به مردم برســد و قیمت داروها برای مردم به عنوان مصرف 

کننده هیچ تغییری نداشــته باشد و بیمه ها هزینه اضافه آن را تقبل می کنند.
در طرح »دارویار«، یارانه داروها به انتهای زنجیره منتقل و از طریق بیمه ها به 
مصرف کننده نهایی تخصیص خواهد یافت، این اقدام در راستای سیاست های 
کلی نظام ســلامت مبنی بر مدیریت منابع از طریق نظام بیمه ای است.توزیع 
یارانه دارو متناســب با نیاز بیماران، بهره مندی همــه دهک ها از یارانه، عدم 
تغییر پرداخت از جیب بیماران، اجرای بیمه همگانی برای آحاد مردم، برقراری 
پوشــش بیمه ای برای داروهایــی که پیش از این تحت شــمول حمایت های 
بیمه ای نبوده انــد، اصلاح الگوی مصرف دارو و کاهش تقاضای القایی، کنترل 
قاچاق معکوس و رشــد صادرات رسمی دارو، حمایت ویژه از داروهای مصرفی 

بیماران خاص و صعب العلاج از مزایای اجرای طرح دارویار است.

قیمت جدید داروها بصورت آنلاین در دسترس مردم قرار گرفت 

بررسی سیلاب اخیر از زبان پدر هیدرولوژی آب های زیرزمینی؛

برای مقابله با سیل، پیش از فناوری به مدیریت نیاز است
به اعتقاد محقق برجســته حوزه هیدرولوژی دانشگاه شیراز 
رعایت حریم رودها و حفــظ جنگل ها تنها راهکار بنیادی برای 
مقابله با سیل است و این در حالیست که ساخت و ساز در حریم 
رودها و توســعه باغات در اطــراف آن و کاهش فضای عبور آب 
موجب شده است تا در زمان سیل، آب با سرعت بیشتر حرکت 

کند و مخاطرات و خرابی های زیادی را بر جای بگذارد.
به گزارش ایســنا، شــهر "ونیز" روی آب شناور نیست، بلکه 
در یک جای خلیج مانند ســاخته شده است. بالا آمدن آب دریا 
در این شــهر به غیر از "مَد" معمولی اســت، به این معنا که در 
"ونیز" به ویژه در بهار و پاییز ســطح آب به اندازه ای بالا می آید 
که رفت وآمــد را مختل می کند و کوچه پس کوچه های شــهر 
پر از آب می شــود. درست مانند ســیل. "مَد" معمولی هنگامی 
کــه با طوفان و امواج همراه باشــد، موجب بالا آمدن آب بیش 
از حد معمول می شــود، ولی این مســاله برای ساکنان "ونیز" 
یک امر عادی اســت و از سال 2۰۰۳ پروژه سد دریایی متحرک 
در دســت اجرا است تا از این طریق با این پدیده بالا آمدن آب 

مقابله کنند.
در هلند نیز در ســال ۱۹۵۳ سیلی مهیب رخ داد و طی آن 
۱۸۰۰ نفر قربانی این ســیل شــدند و این اتفاق موجب شکل 
گیری پروژه مهم "دلتا" در هلند شــد، پروژه ای که نشــان داد 
می تــوان با اقداماتی، هم طبیعت را پاس داشــت و هم از خطر 
ســیل در امان بود. با بهره گیــری از رویکردهای علمی و دانش 
تخصصی، هم اکنون هلندی ها پرچمدار کنترل ســیل در جهان 

هستند و به این توانمندی شهرت دارند.
"دلتا" مجموعه ای از پروژه های عمرانی و ســاخت و ساز در 
جنوب هلند اســت کــه با هدف حفاظت از منطقه وســیعی از 
زمین های اطراف دلتای راین-موز-شــلده از دریا انجام شــده و 
شــامل چندین سد، بند سیل گیر، سد سلولی، آب بند، خاکریز و 
موانع طوفان اســت که از سال ۱۹۵۰ و کمی پس از جنگ دوم 
جهانی شروع شد و در سال ۱۹۹۷ با ساخت سد دفاعی تکمیل 
شــد. عملیات "دلتا" از سوی انجمن مهندسان عمران آمریکا به 

عنوان یکی از عجایب هفتگانه جهان مدرن اعلام شده است.
توکیو به عنوان پرجمعیت ترین کلانشــهر جهان همواره در 
معرض خطر ســیل و آب گرفتگی قرار داشــته، به گونه ای که 
بارندگی شــدید همراه با زلزله های ویرانگر و ســونامی ، توکیو 
و شــهر بنــدری یوکاهاما را مبــدل بــه خطرناک ترین منطقه 
پرجمعیــت جهان از منظر گرفتاری در این بلایای طبیعی کرده 
است، ولی ژاپنی ها از یک روش کاملا متفاوت با عنوان "سامانه 
زیرزمینی کنترل ســیل" برای مقابله با سیل استفاده می کنند. 
این سامانه در واقع یک سازه زیرزمینی عظیم است که از طریق 

تونل هایی ارتباط میان آن برقرار می شود.

این ســازه زیرمینی از ۵ ســیلو به ارتفاع ۶۵ متر و قطر ۳2 
متر تشــکیل شــده که با ۶.۴ کیلومتر تونل به یکدیگر متصل 
شــده اند. سیلوها در عمق ۵۰ متری زمین قرار دارند و هر سیلو 
بطور مســتقل دارای آبگیر اســت. در انتهای این ســامانه یک 
مخزن آب بســیار بزرگ در عمق 22 متری زمین قرار دارد که 
بــا طول ۱۷۷ متر، عرض ۷۸ متــر و ارتفاع 2۵ متر. این مخزن 
در واقع وظیفه تنظیم فشار سامانه را بر عهده دارد و با استفاده 
از پمپ هــای قدرتمنــد می تواند هر ســاعت 2۰۰ تن آب را به 

رودخانه "ادوگاوا" تخلیه کند.
در ایران اما وضعیت به گونه دیگر است. ما نه تنها برای مقابله 
با ســیل اقدام خاصی انجام نداده ایم، بلکه با تخریب جنگل ها و 
مراتع، به حریم رودها تجاوز کردیم و با ســاخت و ســاز در آنها 
و توسعه کشــاورزی، مسیر عبور آب را کاهش دادیم و به گفته 
دکتر رییسی، عضو هیات علمی دانشگاه شیراز این اقدام موجب 
شــده است که مسیر عبور آب باریک تر شود و در نتیجه سرعت 

عبور آب به ویژه در زمان سیل افزایش یابد.
وی معتقد اســت ما برای مقابله با ســیل قبل از هر چیزی 
نیــاز به عملیات آبخیــزداری و مدیریت منابــع آب داریم تا بر 
اســاس اصول و محاسبات مهندســی اجازه ندهیم حریم رودها 

دستخوش تغییر شوند.
اصلاح حریم رودها تنها راه رهایی از آسیب های سیل

پروفســور عزت الله رییسی، استاد رشته هیدروژئولوژی بخش 
علوم زمین دانشکده علوم پایه دانشگاه شیراز و پدر هیدرولوژی 

آب های زیرزمینی در ایران در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به این 
سوال که برای مقابله با سیل فناوری مورد نیاز است یا مدیریت، 
گفــت: برخورد با این حوزه قبل از هر چیــزی به مدیریت نیاز 
دارد. بایستی حریم رودها رعایت شود و در این زمینه نیاز داریم 
که حریم های رودهای کشــور را اصلاح کنیم و راهی به غیر از 
این نداریم. چنانچه که امسال مشاهده کردیم در یکی از مناطق 
گردشگری، ســاختمان هایی که در اطراف حریم رودها ساخته 

شده بود را خراب کردند.
وی اضافــه کرد: موضــوع مهم دیگر در برخــورد با مخاطره 
ســیل این است که طرح های عمرانی که پیرامون  رودها ساخته 
می شــود مانند پل هایی که در مسیر رودها ساخته می شود و یا 
دیواره هایی که در اطراف رودها احداث می شــوند، مورد بررسی 
قرار گیرند تا ببینیم که آیا این ســازه ها بر اســاس محاســبه 
مهندســی تاسیس شــده اند یا خیر. بســیاری از این سازه ها بر 
اساس محاسبات مهندســی نبوده، بنابراین زمانی که سیلی در 

منطقه ای رخ می دهد، تخریب می شوند.
رییســی تاکید کرد: اینها بخش های فناوری اســت که باید 
نســبت به آنها تجدید نظر شــود و کشــور نیز از نظر فناوری و 
علمی در این حوزه کمبودی ندارد و هیدرولوژیســت های کشور 
با این موضوعات آشــنا هستند ولی باید مدیریت شود. از این رو 
تاکید می شــود که در وهله اول حریم رودها رعایت شــود و در 
وهله دوم، جاهایی که بدون در نظر گرفتن معیارهای مهندسی، 

دستکاری شده است، مورد بازنگری قرار گیرد.

مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تأمین اجتماعی :

مدیرکل درمان غیرمســتقیم ســازمان تأمین اجتماعی با اشاره به 
اجــرای طرح بیمه زوجین نابارور که ۹۰ درصد از هزینه های درمان در 
مراکز دولتی را براساس تعرفه عمومی غیردولتی پوشش می دهد، گفت: 
از زمــان آغاز طرح تاکنون هفت هزار و 222 پرونده ناباروری در تامین 

اجتماعی به ثبت رسیده است.
بــه گزارش ایرنــا، تصویب نامه هیات وزیران دربــاره  »قرار گرفتن 
خدمات نازایی و ناباروری تحت پوشــش بیمه های پایه«  دوم شهریور 
۱۴۰۰ ابلاغ شد. براســاس این مصوبه، ۹۰ درصد از هزینه های درمان 
ناباروری در بیمارستان ها و مراکز درمانی دولتی براساس تعرفه عمومی 
غیردولتی پرداخت می شود و همه زنان زیر ۴۵ سال که یک سال پس از 
تصمیم به فرزندآوری، نتوانسته باشند باردار شوند، می توانند از خدمات 

این حوزه استفاده کنند.
خدمات این حوزه هر دو تا سه سال قابل تمدید بوده و دولت مکلف 
به پوشش ۹۰ درصدی کل هزینه های سه دوره کامل یکی از روش های 
کمک باروری )آی. ســی. اسِ. آی( و )آی. وی. افِ( برای هر زوج نابارور 
و پوشــش هزینه های دارویی و پاراکلینیک و ســایر روش های درمان 

ناباروری است.
به گفته معاون بیمه و خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت ایران، 
اکنون بیش از ۷۵ مرکز درمان ناباروری در ســطح کشــور به زوج های 
نابارور خدمات ارائه می دهد و سازمان بیمه سلامت در راستای حمایت از 
سیاست های جمعیتی کشور موظف است که از زوج های نابارور حمایت 

کند.
مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تأمین اجتماعی در گفت وگو 
با خبرنگار اجتماعی ایرنا درباره آخرین جزئیات این طرح گفت: اکنون 
هفت هزار و 222 پرونده ناباروری در ســازمان تامین اجتماعی )از آغاز 

این طرح تاکنون( به ثبت رسیده است.
شــهرام غفاری تصریح کرد: هزینه های پرداختی برای این پرونده ها 
برابر با هشت میلیارد و ۱۷۷ میلیون تومان بوده که در مجموعه اقدامات 
درمان ناباوری در مراکز دولتی و غیردولتی انجام شــده است همچنین 
یک هزار و ۶۶ مورد در مراکز درمانی دانشــگاهی، یک هزار و 2۶ مورد 
در مراکز درمانی غیردانشــگاهی و ۷۹۷ واحد نیز خسارت های متفرقه 

سازمان تامین اجتماعی بوده است.
وی اضافــه کرد: چهار هــزار و ۳۳۳ مورد پرونده نیز اکنون در حال 
دریافت اقدامات درمانی بوده و مبالغ پرداختی مربوط به این پرونده ها به 

طور دقیق جمع بندی نشده است.
غفاری یادآور شد: مبالغ نقدی خسارت های متفرقه، مراکز دانشگاهی 
و غیردانشــگاهی به ترتیب برابر با 2 میلیارد و ۶۵2 میلیون تومان، 2 
میلیارد و ۱۹۰ میلیون تومان و سه میلیارد و ۳۳۴ میلیون تومان برآورد 

شده است.  
مدیرکل درمان غیرمستقیم ســازمان تأمین اجتماعی پیش از این 
نیــز در گفت وگو با ایرنا اعلام کرده بود، اکنــون خدمات ناباروری در 
بخش های دولتی پوشــش داده می شــود. در بخش خصوصی با تعرفه 

عمومی غیردولتی محاسبه شده و اخیرا در راستای برخی گفت وگوها 
پیش بینی می شود، خدمات این حوزه در بخش خصوصی هم به میزان 

قابل توجهی تحت پوشش قرار گیرد.  
در صورت وجود امکانات و تجهیزات موردنیاز در بخش های دولتی، 
ترجیحا بیمه شــدگان باید از خدمات این حوزه استفاده کنند و تامین 
اجتماعی نیــز هزینه های این بخش را تامین می کنــد اما در صورت 
نبود برخی امکانات در مراکز دولتی، مدیران در استان ها تصمیم گیری 
می کنند و در صورت ضرورت، بیمه شدگان از خدمات بخش خصوصی 

هم باید بهره مند شوند.

آخرین جزئیات طرح بیمه زوجین نابارور

قانــون نظــام رتبه بنــدی معلمان که حدود ۱۰ ســال در 
پیچ وخم هــای اداری و قانونی جامانــده بود، در نهایت پس از 
طی مراحل مربوطــه و ابلاغ آیین نامه اجرایی اش در دوازدهم 
تیرماه ســال جاری، در شرف اجراست و به گفته وزیر آموزش 
و پــرورش، قرار اســت از مهرماه احکام جدیــد برای معلمان 

صادر شود.
به گزارش ایســنا، درحالــی آیین نامه اجرایــی رتبه بندی 
معلمــان ابلاغ و وزارت آموزش وپرورش در حال آماده ســازی 
مقدمــات اجرایــی لازم اســت که طــی هفته های گذشــته 
انتقادات و اشــکالاتی بر آیین نامه مذکور از سوی فرهنگیان و 
نمایندگان مجلس وارد شــده است تا جایی که رئیس مجلس 
شورای اســلامی 2۶ تیرماه در صحن علنی مجلس اعلام کرد 
کــه مصوبه دولت در خصــوص قانون رتبه بنــدی معلمان در 
مهلت قانونی هیئت تطبیق رســیدگی می شــود و اگر مغایرت 

وجود داشته باشد، حتماً اعلام خواهیم کرد.
پنجم مرداد ماه بود که بهادری جهرمی، ســخنگوی دولت 

در این بــاره گفت: هیئت تطبیق مجلــس ایراداتی را متوجه 
آیین نامه قانون رتبه بندی معلمان کرده بود که در جلســه ای 
مطرح و بخشــی از این ایرادات با نظر معاونت حقوقی و سایر 
بخش های مرتبط اصلاح شــد. بخشــی از ایــرادات همچنان 
نیازمند بحث بیشــتری بود که به کمیســیون بازگشــت پیدا 

کرد تا پس از بحث و بررســی در صحن دولت تصویب شود.
بــه گفته وی، کلیــت آیین نامه نهایی شــده و قابلیت اجرا 
دارد و ان شاءالله این مسیر رتبه بندی با سرعت هرچه بیشتری 
پیش رود.وزیــر آموزش و پرورش نیــز در آخرین اظهار نظر 
خود از فرهنگیان خواســته است که نگران این موضوع نباشند 
چراکه اجرای این طرح از ۳۱ شــهریور ســال ۱۴۰۰ محاسبه 
خواهد شــد و در عین حال گفته: فرهنگیان توقع داشــتند تا 
زودتر این امر انجام شــود و البته که رتبــه بندی امر مهمی 
اســت، اما مراحل قانونی ســیری دارد که باید آن را طی کند 
و به این دلیل که هنوز آیین نامه از جهت کلی نهایی نشــده، 

بعد از رفع ایرادات در جلســات آتی تایید خواهد شد. 

حجت الله بنیادی، کارشــناس آموزش و پرورش و اســتاد 
دانشــگاه فرهنگیان در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به روند 
اجــرای قانون نظام رتبه بندی معلمــان اظهار کرد:  آیین نامه 
 اجرایــی قانون رتبه بنــدی معلمان، بعد از فــراز و فرودهای 
فــراوان و در پنجمین ماه بعد از تصویــب قانون آن، هنوز به 
مرحلــه اجرا و صدور احکام نرســیده و برخی بندهای آن در 
هیئــت تطبیق مصوبات مجلس مغایر با قانون تشــخیص داده 

شده است.
وی افــزود: حکایــت زیبــای  »فیل در تاریکــی« مولوی، 
حکایت رتبه بندی امروز معلمان اســت. بــرای این که بتوان 
بــرای فیل در خانه تاریک کاری کرد، اول باید دانســت آنچه 
در خانه تاریک اســت چیســت؟ در وصف فیلِ "رتبه بندی" 
بایــد گفت این فیــل برای مدیران آمــوزش و پرورش  آنقدر 
ناشــناخته و عجیب اســت که تا کنون توانسته شش وزیر را 
بدرقــه کند، ولی به اجرا در نیایــد و همچنان در اتاق تاریک 

بماند.

تاریکی« رتبه بندی معلمان؛ حکایت »فیل در 
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نشســت رئیس سازمان سینمایی کشــور با فیلمسازان و صنوف 
ســینمایی عراق برگزار و بر روایتگری درســت مســائل و حقایق 
معاصر ایران و عراق و ممانعت از فراموشــی تاریخ تصویری تاکید 

شد.
نشســت محمد خزاعی - رئیس ســازمان ســینمایی کشور - با 
جمعی از ســینماگران و هنرمندان و صنوف ســینمایی عراق از 
جمله سالم شــدهان استاد دانشکده هنرهای زیبا )بغداد(، مهدی 
عباس مورخ ســینما، صالح الصحن اســتاد کارگردانی، نزار شهید 
الفدعــم کارگردان ســینما، عــلاء الذهبی مانیتــور، علی حنون 
کارگردان ســینما، ســعد عبدالله رئیس بخش فیلم در سندیکای 
هنرمندان، ســعد نعمه و کاظم مرشد ســلوم منتقد سینمایی در 
سالن تئاتر الرشید بغداد و غیره هفته گذشته در بغداد برگزار شد.

خزاعی با اشــاره به سیر تحول سینمای ایران گفت: واقعیت این 
است که بعد از انقلاب اسلامی تحولات سینمایی زیادی در ایران 
صورت گرفته و نگاه و بینش انقلابی باعث دگرگونی ســاختارهای 
محتوایی و اداری ســینمای ایران شــد. در این راســتا موسسات 
متعدد با ماموریت های مشــخص شــکل گرفته و در زمینه های 
مختلف اقدام به فعالیت کردند. سینمای جوانان در بخش آموزش 
و تربیت نیروی انسانی، مرکز گسترش، سینماشهر، فارابی و غیره 
در حوزه های دیگر به وجود آمدند. در عین حال مراکز آموزشــی 
و دانشــگاه های زیادی در ایران پا گرفتند که فعالیت آنها آموزش 
فیلمسازی و مبانی سینما است. به عبارتی در حال حاضر خانواده 
ســینمای ایران بالغ بر2۰ هزار نفر اســت. ما اســاتید  مدرسان و 
صاحب نظران زیادی در این عرصه داریم که هر کدام آن ها دارای 
دانش و تجربه ارزشــمندی هســتند که در تبادل استاد و بحث 

آموزش می توان از حضور آنها در اینجا استفاده کرد.
خزاعی در پاســخ به سوال سالم شدهان استاد دانشکده هنرهای 
زیبای عراق درباره نحوه  انتقال تجربه فیلمسازی سینماگران ایرانی 
به کشور عراق افزود: هر ساله ما در ایران میزبان فیلمسازان عراقی 
در جشــنواره های مختلف از جمله جشنواره فیلم های کودکان و 
نوجوانان، جشــنواره فیلم کوتاه تهران، جشنواره سینما حقیقت و 
جشــنواره فیلم فجر هستیم و خوشــبختانه  شاهد گسترش روند 
تعامل و حضور هنرمندان دو کشــور بوده ایم. این در حالی اســت 
کــه باید بگویم  افتخاراتی که ســینمای ایران دارد متعلق به کل 

سینمای منطقه و سینمای جهان اسلام است.
در این دیدار ســعد عبــدالله رئیس بخش فیلم در ســندیکای 
هنرمندان عراق نیز با اشــاره به اشتراکات فرهنگی و تاریخی دو 
کشــور خواهان تولید فیلم به صورت مشــترک شد و عنوان کرد: 
هدف ما تولید یک یا دو فیلم مشــترک نیســت چرا که خواهان 
تولید فیلم های زیاد به صورت مشترک هستیم. علاوه براین ایجاد 
یک صندوق مشترک برای همکاری پایدار از دیگر در خواست های 

ما است.

محمد خزاعی از پیشنهاد صندوق مشترک برای  همکاری پایدار 
اســتقبال و خاطر نشان کرد: امروز،  رابطه دوستی ما بین دو ملت 
بیش از همیشه به چشم میخورد. ایران در کنار ملت عراق با گروه 
تروریستی داعش مبارزات بســیاری کرده و شهید داده است. در 
واقع جنگ داعش مصداق و نماد همدلی دو ملت است و شهیدان 
حاج قاســم ســلیمانی  و ابومهدی المهندس نمــاد این وحدت و 

یکدلی محسوب می شوند.
رئیس سازمان سینمایی کشور ثبت حقایق تاریخی به زبان تصویر 
توســط فیلمسازان دو کشــور را ضروری دانست و گفت: در حال 
حاضر به ثبت و تصویر همکاری و همدلی دو ملت علیه دشــمنان 
مشترک  نیاز داریم که از طریق سینما برای نسل های آتی امکان 
پذیر می  شود. ســینمای ایران جهش های چشمگیری در عرصه  
منطقه ای و جهانی داشــته اســت و ما علاقمندیم  پیشرفت ها و 

توسعه سینمایی را نیز در عراق  شاهد باشیم.
نزار شهید الفدعم کارگردان سینما هم با اشاره به توانمندی های 
ســینمای ایران افزود: ایران مسئولیتی در قبال پیشرفت سینمای 
عراق ندارد بلکه از ســر بــرادری ، محبت و حمایــت این کار را 
می کنــد. بنابراین دولت و ملت عراق هســتند که باید از ظرفیت 

حمایت و کمک ایران استفاده کنند.  
خزاعی با اشــاره به گفته های این فیلمســاز عراقی تصریح کرد: 
در این خصــوص معتقدم بخش دولتی باید ورود کرده و مقدمات 
و بســترها را در کشــور عراق فراهم ســازد. در مراحل بعد هم با 
مشارکت دادن بخش خصوصی باید این  مسیر را به شکل گسترده 

تری تداوم بخشد.
وی ادامه داد : تقویت سینما و فرهنگ دوکشور باعث پیوند قوی 
تر دو ملت  می شود. معتقدیم اگر به سینمای عراق کمک کنیم به 
واقع به خودمان  کمک کرده ایم و این موضوع باعث دوستی بیشتر 

مابین دو ملت می شود.
رئیس ســازمان ســینمایی یاد آور شــد : امروز همه کشورهای 
منطقه درگیر جنگ رســانه ای هســتند. جنگ امروز رسانه ای و 

ســایبری و تصویری اســت. اگر فیلم خودمان را نسازیم دیگران 
برای ما فیلم ساخته و حقایق را مخدوش می کنند.

صالح الصحن اســتاد کارگردانی عراق نیز ضمن ارائه پیشــنهاد 
برگزاری مســابقه ای برای تولید فیلم مشترک گفت: در زمانه ای 
زندگی می کنیم که فیلم بهترین رســانه برای ارائه پیام و مفهوم 
بوده و تولید یک فیلم مشــترک می تواند به ارزشــهای تاریخی و 
دینــی دو ملت صحه بگذارد و فصل جدیدی در روابط دو کشــور 

باشد.
وی درادامه یاد آور شــد: در عراق کلیه زیرساخت های آموزشی 
تقریبا آســیب دیده است و  در این زمینه به تجربه و کمک ایران 

نیاز داریم.
خزاعی در اشــاره به اقدامات انجام شده برای تولید آثارمشترک 
اظهار داشــت: در حال حاضر خوشــبختانه بنیاد فارابی در حال  
همکاری برای تولید فیلم  در زمینه گروه داعش است. علاوه براین 
چند کار مشترک دیگر نیز در دست اقدام  است. حتی کارگروهی 
برای فیلمنامه نویسی در این زمینه نیز تشکیل شده است.گفتنی 
اســت در خصوص آموزش هم در جلســه ای با آقای حسن ناظم 
وزیر فرهنگ و گردشــگری و احمد موسی مدل آموزشی سینمای 

جوان را پیشنهاد داده ایم.
در این نشســت هنرمند شناخته کشور عراق استاد کاظم مرشد 
سلوم در سخنانی به تشــریح وضعیت سینما در عراق پرداخت و 
خاطر نشــان کرد: کشور عراق در ســالهای گذشته درگیر جنگ 
های منطقه ای بوده و جنگ با داعش تا کشورهای غربی را شامل 
می شــود.و طبیعی است در شرایط بحرانی جنگ ، به سینما توجه 
نشــود. اگرچه متاسفانه در کشور ما روند تولید فیلم به دلایلی که 
گفتم هیچگاه مســتمر نبوده و  امیدوارم این دیدارها شــروع یک 

همکاری اثرگذار باشد.
وی با اشاره به جایگاه سینمای ایران در منطقه و جهان گفت: ما 
با سینمای ایران از دهه ۵۰ میلادی آشنا شده  و در دهه ۶۰ فیلم 
ها و ســریال های ایرانی را بــا لهجه بغدادی دیده ایم و  خاطرات 
زیادی از آن موقع داریم. باعث تاســف اســت کــه با وجود تمام 
اشتراکات و نزدیکی دو کشور، تاکنون فیلم مشترکی نداشته ایم. 
البته، فعالیت مشــترکی بین اقوام کــرد و ایران صورت گرفته که 
ثمره آن ساخت 2۵ فیلم است اما تاکنون  فیلم مشترکی بین بغداد 

و ایران نداشته ایم.
کاظم مرشــد ســلوم در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به 
امضای تفاهمنامه بین ایران و عراق تصریح کرد:  شــرایط بســیار 
خوبی فراهم  شــده و این سفر هیات ایرانی در این سطح و امضای 
تفاهمنامه نشــان می دهد ایران آمادگی همکاری و کمک را دارد 
.در حــال حاضر توپ در زمین ما اســت و با وجود این تفاهمنامه 
و اقدام ایــران ، باید ما از خودمان و دولت عراق انتظار پیگیری و 

اجرای تفاهمنامه را داشته باشیم.

خزاعی: باعث تاسف است که فیلم مشترک با عراق نداریم

معرفی اعضای شورای 
سیاستگذاری جشنواره فیلم 

کوتاه تهران

محمد خزاعی، رئیس ســازمان سینمایی با صدور 
احکام جداگانه اعضای شورای سیاستگذاری جشنواره 

فیلم کوتاه تهران را معرفی کرد.
محمد خزاعی معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و 
رئیس شورای سیاستگذاری سی و نهمین جشنواره بین 
المللی فیلم کوتاه تهران، طی حکمی اعضای شــورای 

سیاست گذاری این دوره جشنواره را معرفی کرد.
بر اساس حکم رئیس ســازمان سینمایی، محسن 
برمهانی معاون سیمای صداوسیمای جمهوری اسلامی 
و مدیر بین الملل اسبق انجمن سینمای جوانان ایران، 
مهرداد باقری رئیس سازمان فرهنگی هنری شهرداری 
تهران، حبیــب ایل بیگی معاون نظارت و ارزشــیابی 
سازمان سینمایی و مدیر عامل اسبق انجمن سینمای 
جوانان ایــران، مهدی جعفری کارگردان و عضو هیات 
مدیره انجمن ســینمای جوانان ایران، مســعود امینی 
تیرانی فیلمساز، فیلمبردار و رئیس هیئت مدیره انجمن 
صنفی فیلم کوتــاه ایران، غلامرضا منتظری نماینده و 
عضو کمیســیون فرهنگی مجلس شــورای اســلامی 
و رئیس اســبق بســیج هنرمندان و مهدی آذرپندار 
مدیرعامل انجمن ســینمای جوانان ایران و دبیر سی 
و نهمین جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران را به 
عنوان اعضای شورای سیاست گذاری این دوره جشنواره 
معرفی کرد.ســی و نهمین دوره جشنواره بین المللی 
فیلم کوتاه تهران 2۷ مهر تــا 2 آبان ۱۴۰۱ در تهران 

برگزار می شود.

»جنگ جهانی سوم« هومن 
سیدی در راه ونیز 

»جنگ جهانی ســوم« آخرین فیلم هومن سیدی 
اســت که به زودی در جشنواره ونیز رونمایی می شود 

و روایتی ملتهب از جامعه امروز ایران ارائه می دهد.
از  یکــی  ســیدی  هومــن  ســاخته  آخریــن 
کنجکاوی برانگیزترین فیلم های سینمای ایران در این 
روزهاســت که با اعلام رســمی جشــنواره ونیز اولین 
نمایش آن قرار است در هفتادونهمین دوره این رویداد 
مهم سینمای جهان باشــد. »جنگ جهانی سوم« در 
کنار آثار دیگری از ســینمای ایران در جشــنواره ونیز 
امسال حضور دارد و در بخش رقابتی افق ها به رقابت با 

دیگر آثار می پردازد.
این فیلــم که پروانه نمایش نیــز دریافت کرده به 
کارگردانی و تهیه کنندگی هومن سیدی و سرمایه گذاری 
نماوا و نماآگهی در شــمال ایران فیلمبرداری و تولید 
شده و بر اساس شــنیده ها روایتی ملتهب و اجتماعی 
از تحولات جامعه امروز ایران را روایت می کند. محسن 
تنابنده، ندا جبرئیلی، مهســا حجــازی، نوید نصرتی، 
مرتضی خانجانی، لطف الله ســیفی و حاتم مشمولی از 
جمله بازیگرانی هستند که در »جنگ جهانی سوم« به 
ایفای نقش پرداخته اند. پوستر خارجی این فیلم که به 

تازگی منتشر شده نیز در ادامه آمده است: 
از دیگر عوامل می توان به نویسندگان: هومن سیدی، 
آریــن وزیردفتری، آزاد جعفریــان، مدیر فیلمبرداری: 
پیمان شادمانفر، مجری طرح: محمدحسن شانه ساززاده، 
طراح صحنه:محسن نصراللهی، طراح لباس: الهام معین، 
طراحی صدا: علیرضا علویان، صدابردار: مهران ملکوتی، 
مدیر تولید: فواد بوربور، گریم: مهدی صیاد، موسیقی: 
بامداد افشار، جلوه های ویژه بصری: فرید ناصرفصیحی، 
سرپرســت گروه کارگردانی:حسین خضوعی و عکس: 

امید صالحی اشاره کرد.

پرفروش ترین فیلم تاریخ سینما ؛ 
آواتار ۸۰ هزار میلیارد تومان به 

فروش رفت
فیلم ســینمایی »آواتار« بــه کارگردانی جیمز 
کامرون در طول تاریخ سینما، با فروش 2.۸ میلیارد 

دلار، بیش ترین فروش را تجربه کرده است.
فیلم سینمایی »آواتار« به کارگردانی، تهیه کنندگی 
و نویسندگی جیمز کامرون با فروش 2.۸ میلیارد دلار 
در سراسر دنیا در ســال 2۰۰۹ به پرفروش ترین فیلم 
تاریخ سینما تبدیل شــد که با قیمت دلار الان رقمی 
حــدود ۸۰ هزار و ۳۶۰ میلیارد تومان است.داســتان 
فیلم در اواسط قرن بیســت و دوم جریان دارد؛ زمانی 
که انسان ها به منظور اســتخراج ماده معدنی ارزشمند 
آنابتانیوم در حال اســتعمار پاندورا، یک قمر سرســبز 
قابل ســکونت از یک غول گازی در منظومه ستاره ای 
آلفا قنطورس، هســتند. گسترش استخراج از معدن ها 
زندگــی یک قبیله از ناوی ها که گونه ای مانند انســان 
در پاندورا هستند را تهدید می کند. عنوان فیلم به یک 
بدن ناوی اشاره دارد که از نظر ژنتیکی دستکاری شده 
و از طریق مغز یک انسان از راه دور کنترل می کند. این 

روش برای تعامل با بومیان پاندورا استفاده می شود.

سرپرست گروه تولید شبکه 
نسیم منصوب شد

احمد لنگرودی به سرپرســتی گروه تولید شــبکه 
»نسیم« منصوب شد.

طی حکمی از سوی ســیدمحمدرضا خوشرو مدیر 
شــبکه نسیم، احمد لنگرودی به سرپرستی گروه تولید 

این شبکه منصوب شد.
روز شنبه، ۸ مرداد ماه، ضمن برگزاری مراسم تودیع 
و معارفه، با حضور سایر مدیران شبکه، با اهدای هدایا و 
لوح یادبود از زحمات مرتضی جاســبی تجلیل به عمل 
آمد و حکم سرپرستی احمد لنگرودی توسط مدیر شبکه 

نسیم به وی اهدا شد.
بهره مندی از شاخصه های هویت بصری، ملی و دینی 
در برنامه هــا با تاکید بر تــوان و دانش نیروهای متعهد 
انقلابی و برنامه ریزی و پیگیری تولید برنامه های نوآورانه 
و پرنشاط مفرح و اثر بخش در گونه های مختلف و تبدیل 
شبکه به شبکه تراز انقلاب اسلامی از نکاتی است که در 

حکم مدیر شبکه نسیم بر آن تاکید شده است.

اخبار

همزمان با فرا رسیدن ایام محرم؛
مجلس »تعزیه« در باغ خانه 

هنرمندان برپا می شود
گروه تعزیه خوانــی »کانون کهربای تعزیه« دهه 
اول ماه محــرم در باغ هنر خانه هنرمندان ایران به 

اجرای تعزیه می پردازند.
با فرارسیدن ماه محرم، باغ هنر خانه هنرمندان 

ایران میزبان هنرمندان تعزیه خوان می شود.
مجلس تعزیه دهــه اول محرم از ۸ تا ۱۷ مرداد 
در باغ هنر خانه هنرمندان ایران، هر شب از ساعت 
2۰:۳۰ تا 22:۳۰ میزبان علاقه مندان و ســوگواران 

حضرت سیدالشهدا )ع( خواهد بود.
گروه »کانون کهربای تعزیه« به سرپرستی مجید 
خســروآبادی اجرای این برنامه را برعهده خواهند 

داشت.
این مجالس تعزیه خوانی همزمان با دهه نخست 
ماه محرم و با تعزیه »شهادت حضرت شاه چراغ« در 
روز اول آغاز و با تعزیه »شــهادت حضرت هانی ابن 

عروه« در روز دوم دنبال می شود.
تعزیه »شــهادت حضرت مســلم«،  مجالــس 
»شهادت طفلان مسلم«، »شــهادت حر ریاحی«، 
»شــهادت طفلان زینب )س(« و »شهادت حضرت 
علی اکبــر )ع(« نیز در روزهــای ۳ تا ۷ محرم اجرا 

خواهد شد.
بنا بر ســنت مجالس تعزیه خوانــی اجرای روز 
هشــتم به تعزیه »شــهادت حضرت عباس )ع(« و 
اجرای روز نهم به تعزیه »شهادت امام حسین )ع(« 

اختصاص خواهد داشت.
این مجالس تعزیه خوانی در روز دهم و با اجرای 

تعزیه »بازار شام« به پایان خواهد رسید.
حضــور در این مجالس تعزیه خوانی برای تمامی 
علاقه مندان و دلدادگان آیین های هنری عاشورایی 

آزاد اعلام شده است.

شورای پروانه ساخت آثار 
غیرسینمایی با ساخت ۴ اثر 

موافقت کرد
شورای صدور پروانه ساخت آثار غیرسینمایی با 
ساخت چهار عنوان فیلم بلند غیرسینمایی موافقت 

کرد.
فیلم نامه های تشــویش به تهیه کنندگی ســارا 
ســلامت بخش و کارگردانی مهــرداد کوروش نیا و 
نویســندگی محمد نــداف، ای که مــرا خوانده ای 
بــه تهیه کنندگــی و کارگردانی هیــوا نوربخش و 
نویسندگی پروانه محسنی، ماهیم به تهیه کنندگی، 
کارگردانی و نویســندگی محمدرضــا کیوانفر و اره 
ماهی به تهیه کنندگی مریم ســادات بحرالعلومی، 
کارگردانی نسیم فروغی و نویسندگی فاطمه اباحمزه 
موافقت شــورای پروانه ساخت سازمان سینمایی را 

اخذ کردند.

اکران آنلاین ۱۳ فیلم 
کوتاه محرمی و عاشورایی 

در سه پلتفرم
ســیزده فیلم کوتاه با محوریت واقعه عاشــورا از 
امروز در ســه پلتفرم هاشــور، ودیو و تیوال اکران 

آنلاین می شود.
امور پخــش و توزیع انجمن ســینمای جوانان 
ایران به مناســبت آغاز ماه محرم و ایام ســوگواری 
امام حســین )ع(، تازه ترین بســته خود را با عنوان 
»حســینیه« برای اکران در سه پلتفرم ودیو، هاشور 
و تیوال به صورت اشــتراکی و فروشی در دسترس 

مخاطبان فیلم کوتاه قرار داده است.
بســته »حســینیه« از روز ۸ مردادمــاه ۱۴۰۱ 
همزمــان با آغاز ماه محرم تا ۵ مهرماه ۱۴۰۱ پایان 
ماه صفر، در چهار مرحلــه ۱2 فیلم کوتاه برگزیده 
عاشــورایی را به صورت اشتراکی و یک فیلم کوتاه 
را به صورت فروش، در دســترس مخاطبان هر سه 
پلتفرم قرار می دهــد. این آثار کوتاه، در دهه هفتاد 
و هشــتاد در انجمن ســینمای جوانان ایران تولید 

شده اند.
۱۰ فیلم کوتاه بســته »حسینیه« که به صورت 
اشتراکی اکران می شوند، عبارتند از »زیارت« ساخته 
مهدی جعفری، »یک قفس آزادی« ســاخته جواد 
مزدآبادی، »جایی نزدیک زمین« ســاخته قاســم 
انصاری، »سمفونی مرگ« ســاخته زنده یاد حسن 
خدایی، »نذر« ســاخته احمد طالبی نــژاد، »دیزه 
دویدی« ســاخته میردولت موسوی، »قربانی آب« 
ساخته سیدمهدی رضوی زاده، »دیدار« ساخته اکبر 
راسخ، »خادمین« ســاخته مرتضی عدلی و »آب و 

آینه« ساخته محمدرضا خسروی فرد.
فیلم کوتاه »بی بی« ساخته سعید نجاتی ساخته 
ســال ۹۳ تنها فیلم فروشی بسته »حسینیه« است 
که با هزینه ۸ هزار تومان در هر ســه پلتفرم ودیو، 
هاشــور و تیوال قابل تماشاست و از چهارشنبه ۱2 

مردادماه در دسترس مخاطبان قرار می گیرد.

اخبار

 ـشماره ۱۱۱۹  دوشنبه   ۱۰ مرداد ۱۴۰۱ -  ۳ محرم ۱۴۴۴ -  ۱ آگوست 2۰22 - سال چهارم 

مصادره املاک گران، در صورت عدم پرداخت مالیات

 کاریکاتور

محمدجواد شــریفی کارگردان مستند »شهید غدیر« به ارائه 
توضیحاتی درباره این مستند و کاراکتر اصلی آن یعنی شهید 

سیدرضا میرحسینی پرداخت.
محمدجواد شریفی کارگردان مستند »شهید غدیر« همزمان 
با عرضه اینترنتی این مســتند، درباره آن توضیح داد: نزدیک 
به دو سال پیش این مســتند را با محوریت زندگینامه شهید 
ســیدرضا میرحسینی ساختم که از نخبه های موشکی ایران و 
از همراهان شهید حســن طهرانی مقدم بود. در این مستند از 
کودکی این شهید و نماز خواندن شان در همان سنین کودکی 
روایــت کرده ایم تا کمک به خانــواده و ازدواج و رفتاری که با 
خانواده و بچه های خود داشــتند. در بخشی از مستند هم به 
رفتارهای این شهید با همکارانش هم پرداخته ایم و اخلاقیات 

فردی اش را به تصویر کشیده ایم.
وی ادامه داد: وقتی ما بــه ملارد کرج برای فیلمبرداری این 
مستند رفتیم، اعلام کردند که برخی نکات را نمی توان در فیلم 
مطرح کرد چراکه مرتبط با بحث های موشــکی ایران و مسائل 
نظامی می شــود. همکاران شــهید که با ما صحبت می کردند 

هم بیشــتر درباره اخلاقیات فردی او با ما صحبت می کردند و 
به هیچ عنوان درباره نقشــی که این شهید در مسائل موشکی 
داشــته اســت، جزئیات را مطرح نکردند. آنچــه در مجموع 
می گفتند، این بود که شــهید میرحســینی، یک فرد همه فن 
حریف بود و هر وســیله ای که در آنجا دچار خرابی می شد را 
می توانســت تعمیر کند. او فرد باهوشی بود که اشراف بسیار 

بالایی در حوزه کاری خود داشت.
ایــن مستندســاز درباره پژوهش هــای خود درباره شــهید 
میرحسینی هم گفت: براساس جستجوهایی هم که در فضای 
مجازی داشــتیم، اطلاعات چندانی درباره این شهید در دست 
نبود و به دلیل مسائل امنیتی ما حتی دسترسی به عکس های 
او حین کار هم نداشتیم. اگر امروز بخواهیم بار دیگر سراغ این 
موضوع برویم و مســتندی درباره آن بسازیم، می توانیم عکس 
و فیلم های بیشــتری در اختیار داشته باشیم چراکه برخی از 
آن ها از طبقه بندی امنیتی خارج شــده اســت و شاید ما هم 
ارتباطات مان قوی تر شــده باشــد و بتوانیم عکس و فیلم های 

بیشتری را جمع آوری کنیم.

کارگردان فیلم سینمایی »محمد رسوال الله« گفت: 
هفت ســال از عمرمان برای فیلم پیامبر )ص( صرف 
شــد که البته باعث افتخار بود اما واقعیت این است 
که تولید اثری مذهبی کار بســیار دشــواری است و 
حتی اگر مســائل مالی فراهم باشد هم نمی توان به 

راحتی کار کرد.
مجید مجیدی صبح امروز در حاشیه مراسم رونمایی 
از پوستر سوگواره »تصویر دهم« در جمع خبرنگاران 
حاضر شد و اظهار داشت: تمام تولیدات سینمایی ما 
که در حوزه انسان و معارف و اخلاق هستند نوعی از 
پرداخت دینی تعریف می شوند و لازم نیست مستقیم 
ســراغ دین رفت. فکر می کنم پرداختن به موضوعات 
اخلاقی و مســائل اجتماعی ای که منتهی به اخلاق و 

امید می شود، جلوه هایی از نگاه دینی هستند.
مجیدی درباره حواشــی فیلم رســتاخیز ســاخته 
احمدرضا درویش ادامه داد: کار کردن به شکل آنچه 
برای فیلم محمد انجام شــد سخت اســت و اساساً 
پرداختن به موضوعات مذهبی ســخت و دست و بال 
ما بسته شده اســت، هم به جهت تصویر و هم متن 
و هم اجرا؛ یعنی از همه جهت فیلم تاریخی ساختن 

کار دشواری است.
مدیر ســومین رویداد فیلم کوتاه عاشــورایی تصویر 

دهم افزود: هفت ســال از عمرمان برای فیلم پیامبر 
)ص( صرف شد که البته باعث افتخار بود اما واقعیت 
این اســت که تولید اثری مذهبی کار بسیار دشواری 
است و حتی اگر مسائل مالی فراهم باشد هم نمی توان 

به راحتی کار کرد.
کارگردان فیلم ســینمایی رنگ خدا )۱۳۷۷( گفت: 
در ایــن میان تنهــا بحث مالی مطرح نیســت بلکه 

تفسیرها و قرائت ها هم موثر است.
مجیدی در پاسخ به این سوال خبرنگاران که آیا قرار 
است سینمای دینی ایران در فیلم روز واقعه متوقف 
بماند، اظهار داشت: متولیان فرهنگی ما اساساً شعاری 
برخورد می کنند و بنا ندارند یک برنامه جدی داشته 

باشند، فقط دستور و ابلاغیه می دهند. 
کارگردان فیلم سینمایی محمد رسوال الله )۱۳۸۶-

۱۳۹۴( در پاســخ به پرسشی مبنی براینکه وقتی در 
مقابل کاریکاتوریست دانمارکی فیلم پیامبر )ص( را 
ســاخت آیا برای واکنش علیه فیلم عنکبوت مقدس 
هم برنامه ای دارد، گفــت: فیلم پیامبر )ص( اجل از 
این حرف هاســت و من آن را به خاطر قرائتی که از 
اســلام در دنیا می شد ســاختم  و نباید سطح آن را 
پایین آورد. معتقد بودم قرائتی که از اســلام در دنیا 

می شود غلط و بخش عمده آن سیاسی است.

مجیدی تاکید کرد: به عنوان هنرمند بر اساس باورها 
و اعتقاداتم احســاس کردم باید تلاش کرد تا مقابل 
آن جریان یک نگاه دیگر را ارایه کنیم نه اینکه فقط 
شعار بدهیم و محکوم کنیم. درباره عنکبوت مقدس 
هم به نظرم خیلی بی سلیقگی شد. البته من  فیلم را 
ندیدم و از نظر هنری قضاوتی ندارم اما براساس نظر 
دوســتانی که دیده اند مطمئن هســتم اثری سخیف 
است. معتقدم ما اشتباه کردیم و بیشتر از همه مبلغ 
آن فیلم شدیم. ما فقط منتظر محکوم کردن هستیم.

مجید مجیدی: تولید اثر مذهبی کار بسیار دشواری است

کارگردان مستند مطرح کرد؛
هنوز این شهید موشکی را نمی شناسیم


